
^Precej pred začetkom proslave ob 40-letnici velikih stavk tekstilnih in gradbenih delavcev Slovenije, ki je bila v soboto ob 11. uri v Savskem logu v Kranju, 80 delavci, mladina, udeleženci stavk 
ed40 leti in drugi občani prihajali na prireditveni prostor. — Foto: F. Perdan 
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L i s t i zha ja o d o k t o b r a 1947 ko t t e d n i k , 
od j a n u a r j a 1958 kot p o l t e d n i k , o d j a n u 
ar ja 1960 t r i k r a t t edensko , o d j a n u a r j a 
1964 kot p o l t e d n i k ob s r e d a h i n s o b o t a h , 
o d j u l i j a 1974 p a ob t o r k i h i n p e t k i h . 
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^dsednik CK ZKS France Popit je 
^govoril o dogodkih pred štiride-

l,ni leti. Cilje in vrednote predvoj-
Sa delavskega gibanja je povezal 

Q današnjimi delovnimi dosežki, 
grilje tudi o dogodkih na Koro-

£?e!* in Gradiščanskem. 
Perdan 

Foto: 

Gradbeni delovodja iz SGP Projekt 
iz Kranja Stane Kalan je prebral 
protestno pismo, ki so ga udeleženci 
proslave poslali zveznemu sekre
tariatu za zunanje zadeve in avstrij
skemu veleposlaništvu v Beogradu 
in v njem obsodili avstrijsko poli
tiko do naše narodnostne skupnosti 
na Koroškem. — Foto: F. Perdan 

ie BinH^ rePubliškega sveta Zve-
borit-katov s l o v e n i J e Janez Bar-
ience^f za*elel dobrodošlico udele
žil g"1Proslave. Posebej je pozdra-
hir!L-i~, l n udeležence stavk pred 

m i desetletji. - Foto. F. Perdan 

S proslave so poslali predsedniku 
Titu pozdravno pismo, v katerem so 
mu zaželeli hitro okrevanje in trdno 
zdravje. Prebrala ga je delavka iz 
Tekstilindusa Ivanka Justin. — 
Foto: F. Perdan 

^'^ce • 8P°red so izvajali združeni pevski zboi i, mešani pevski zbori, Godba 
Ce1fr»a

 12 Ljubljane in Delavska godba iz Trbovelj ter člani gledališkega 
l n Prešernovega gledališča iz Kranja. — Foto: F. Perdan 

Mirujoči stroji so kalili upor 
V Savskem logu je bila v soboto osrednja slovenska proslava 
ob 40-letnici velikih delavskih stavk — Več kot 30.000 udeležen
cev — Slavnostni govornik je bil predsednik CK ZKS France 

Popit — Zahtevamo izpolnitev avstrijske državne pogodbe 
V soboto ob 11. ur i so se oglasile 

sirene v Tekst i l indusu, Iskri in dru
gih kranjskih tovarnah in so, tako 
kot sirene pred štirimi desetletji 
začetek štrajka, naznanile začetek 
velikega ljudskega zborovanja v spo
min na veliko stavko teksti lnih in 
gradbenih delavcev Slovenije leta 
1936. 

Pr ireditveni prostor pa se je začel 
polni t i že veliko prej. Pr ihaja l i so 
delavci iz Tekst i l indusa, Iskre, Save, 
Komunalnega podjetja, šolarji, de
lavci iz Mar ibora , Cel ja, Kopra , 
Jesenic, iz Škofje Loke in drugih 
krajev Slovenije in med nj imi so bi l i 
tudi številni udeleženci stavk pred 
štiridesetimi leti. D o 11. ure se j i h je 
zbralo v Savskem logu že več kot 
30 tisoč in nad to nepregledno mno
žico, k i je napolni la ves prireditveni 
prostor in še novo kranjsko ob
voznico nad nj im, so plapolale 
partijske in državne zastave in za
stave delovnih organizacij. Delavci 
so s sabo nosili tudi transparente, 
med kater imi so posebno izstopali 
napisi s pozivi za pravice naših 
rojakov na Koroškem. 

Dobrodošlico je udeležencem pro
slave izrekel predsednik republi
škega sveta Zveze sindikatov Slove
nije Janez Barborič, k i je še posebej 
pozdravil goste, med katerimi so bi l i 
tudi Sergej Kraigher, M i t j a Ribičič, 
Mar i j an Brecelj, Andrej Marine in 
drugi predstavniki družbenopolitič
nega življenja in predstavniki J L A , 
ter udeležence stavk leta -1936. 

O revolucionarni dejavnosti slo
venskih tekst i lnih in gradbenih 
delavcev pred štiridesetimi leti pa je 
spregovoril slavnostni govornik 
predsednik C K Z K S France Popit . 
Poudar i l je odločilno vlogo komu
nistične partije pri organizaciji in 
izvedbi stavk in njeno vlogo pri 
ustvarjanju enotne ljudske fronte in 
kasneje pri organiziranju in vodenju 
N O B . 

Ci l je in vrednote predvojnega 
delavskega gibanja je France Popit 

t i * j t* m.h 
m e m <i n i č a 

potem povezal z današnjimi delov
nimi prizadevanji in dosežki. Dejal 
je, da moramo razprave o zakonu 
o združenem delu povezovati z reše
vanjem konkretnih družbenoeko
nomskih vprašanj, ki se pojavljajo 
bodisi v temeljnih organizacijah 
združenega dela a l i v celotnem 
našem gospodarskem in družbenem 
življenju. 

Slavnostni govornik je spregovoril 
tudi o dogodkih na Koroškem in 
Gradiščanskem. Dejal je, da se v te 
kraje vse bolj vrača obdobje mrač
njaštva. Tamkajšnja politika, k i j i 
botruje uradni Dunaj, omogoča neo
nacističnim silam, da ob pomoči 
orožništva ustvarjajo ozračje prisile, 
napetosti, negotovosti in strahu. Vse 
to zahteva od nas, posebno pa od 
Zveze komunistov in vlade S F R J , da 
zahtevamo izpolnitev vseh obvezno
sti, k i j i h je Avstrija sprejela s pod
pisom državne pogodbe. 

Nadaljevanje 
na 12. strani 
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Srečanje žena-
političnih jetnic 
V Šibeniku bo 25. in 26. sep

tembra letos srečanje žena — 
političnih jetnic v italijanskih 
taboriščih. Na tem zboru se bo 
zbralo 200 žena iz Hrvatske, 
Slovenije in Črne gore, ki so 
bile zaprte v zaporih v Benet
kah, Firencah, Predijah, 
Fossonibroni, Trani, Beneve-
nuti in Campobassi. Žene 
jetnice bodo obudile spomine 
na Življenje v zaporih, obiska
le pa bodo tudi park ustre
ljenih v Šibeniku in Vodice, 
kjer se bodo srečale z borci in 
občani. 

Možnosti 
za izvoz 

Jugoslovanska prehrambe
na industrija se je dostojno 
predstavila na mednarodnem 
sejmu prehrambenih artik
lov, ki so ga te dni organizirali 
v glavnem mestu Bavarske. 
Tujci so se še posebno zani
mali za konzervirano sadje, 
nič manj pa za vina, sokove in 
konservirane mesne delika
tese. Vse to daje nove mož
nosti za izvoz. 

Manjše zaloge 
Julija in avgusta je oživela 

proizvodnja v lesni industriji. 
Avgustovska proizvodnja je 
V primerjavi z enakim časom 
lani narasla za 13 odstotkov. 
Pri gospodarski zbornici Ju
goslavije poudarjajo, da je 
izvoz v največji meri pripo
mogel k zmanjšanju zalog. 
Veliko je pripomoglo tudi 
kreditiranje ponudbe pohi
štva, vendar imajo nekatere 
delovne organizacije še vedno 
težave, ker lokalne banke več
krat niso sposobne zadovolji
vo podpreti potrebe te indu
strije. 

Ozimnica 
v Ljubljani 

Jutri bodo v Ljubljani začeli 
prodajati ozimnico. Prodajali 
jo bodo do 31. oktobra v 51 
prodajalnah. Krompir za 
ozimnico bo veljal 4,25 din, 
jabolka 6,40 din, čebula pa 
8 din. 

Nova šola 
V Leskovcu pri Krškem so v 

soboto izročili namenu novo 
šolo, ki bo nosila ime po roja
kinji Milki Kerinovi. Novo šol
sko poslopje ima 24 učilnic in 
je tako prostorno, da bo šola 
lahko prešla na celodnevni 
pouk. Ob šoli bodo zgradili 
tudi igrišča, bazen in športno 
dvorano. 

Nova cesta 
Prebivalci vasi med Kupe-

tinci in Vidmom ob Ščavnici 
so v nedeljo z ljudskim zboro
vanjem proslavili odprtje več 
kot sedmih kilometrov nove 
asfaltne ceste, ki predstavlja 
pomembno povezavo Sloven
skih goric z Radgono in Ljuto
merom. Cesta je stala 4,5 mi
lijona dinarjev in so denar 
zanjo zbirali tudi s samopri
spevkom. 

Zbor 
Prešernove 

brigade 
Na Turjaku so se zbrali 

borci Prešernove brigade, ki 
so 19. septembra 1943 po 
osemdnevnem obleganju uni
čili jedro slovenskega oelogar-
dizma v turjaškem gradu. 
Srečanja so se udeležili števil
ni borci in aktivisti OF. Med 
njimi je bil tudi poveljnik 
glavnega štaba SR Slovenije 
za splošni ljudski odpor gene
ral Rudolf Hribernik-Svarun. 
Na zboru je govoril nekdanji 
politični komisar Prešernove 
brigade, zvezni sekretar za 
pravosodje Ivan Franko-
Iztok. V svojem govoru je 
orisal bojno pot te slavne par
tizanske enote v NOB, še po
sebej pa je poudaril pomen 
bitke na Turjaku. Spregovoril 
je tudi o dogodkih v A vstriji in 
obsodil ravnanje z našo manj
šino na avstrijskem Koroškem. 

Planina pod Golico — V nedeljo, 19. septembra, je bilo v Planini pod Golico 
nad Jesenicami tradicionalno srečanje koroških partizanov Gorenjske in 
nekdanjih partizanov, ki žive zdaj onstran Karavank. Na zbor koroških 
partizanov so prišli nekdanji borci in aktivisti iz Sveč, iz Sel, Radiše, 
Kotmare vasi in iz Borovelj na Koroškem, vsem pa je spregovoril Karel 
Prušnik-Gašper, predsednik zveze koroških partizanov. Po slavnostnem od
kritju spominske plošče na . Suhem sedlu, kjer je padel komandir kurirske 
postaje K-2 Ivan Čero, je na slovesnosti govoril tudi Martin Košir, član 
CK ZKS in nekdanji koroški partizan. Na zboru koroških partizanov 
Gorenjske so ostro obsodili politiko avstrijske vlade do manjšin v Avstriji, 
(ds) - Foto: D. Sedej 

Jesenice 
• N a zadnji seji izvršnega odbora občinske konference S Z D L Jesenice so 

obravnavali osnutek samoupravnega sporazuma o ustanovitv i zavarovalne 
skupnosti ter se menil i o nekaterih drugih vprašanjih. Ob osnutku samo
upravnega sporazuma so se dogovorili, da bodo o njem razpravl jal i po 
krajevnih skupnostih, člani izvršnega odbora pa so sprejeli več predlogov. 
Med drugim so menil i , da bi morala konferenca upravljavcev imeti več 
samoupravnih pravic, zagotoviti pa bi se j i morala informiranost ter vpliv na 
odločitve in dogovore. M e n i l i so tudi, da se število zaposlenih ne bi smelo 
povečati, obenem pa naj bi servis ostal na Jesenicah. D. S. 

V sredo, 22. septembra, bo seja izvršnega sveta, na kateri bodo razprav
l ja l i o kreditni pogodbi za P T T K r a n j , o delu inšpekcijskih služb skupščine 
občine, o f inanciranju adaptacije prostorov za potrebe krajevne skupnosti 
Rateče, o osnutku samoupravnega sporazuma o ustanovitv i turistično po
slovne skupnosti za področje zgornje savske doline, o smernicah za urbani
stični načrt občine Jesenice, o dohodkih proračuna občine, nekaterih samo
upravnih interesnih skupnosti , skladov in računov ter o premoženjsko-prav-
nih zadevah. D . S. 

Kranj 
N a 11. redni seji se bo ju t r i , 22. septembra, popoldne sestal medobčinski 

svet Z K za Gorenjsko. Razprav l ja l i bodo o potrditvi okvirnega akcijskega 
programa in utemelj itvi le-tega. Na dnevnem redu pa je tudi informacija 
o polletnem gibanju gospodarstva na Gorenjskem in o nekaterih problemih 
s tega področja. 

Predsednik medobčinskega sveta S Z D L za Gorenjsko Janez V a r i pa je v 
soglasju s sekretarjem medobčinskega sveta Z K za Gorenjsko, predsednikom 
medobčinskega sveta zveze sindikatov in predsednikom regijskega inicia
tivnega odbora za oblikovanje poslovnih skupnosti za turizem skl ical za 
petek, 24. septembra, dopodldne sestanek zaradi priprav za oblikovanje po
slovnih skupnosti za turizem. N a sestanek so vabljeni predsedniki izvršnih 
svetov gorenjskih občinskih skupščin, predsedniki in ic iat ivnih odborov za 
oblikovanje poslovnihskupnosti za turizem in predsedniki ter tajniki turistič
nih društev Bled, Bohinj in Kran jska gora. A. Z. 

Radovljica 

Včeraj, 20. septembra, je bi la v Radovl j ic i 61. redna seja izvršnega sveta 
občinske skupščine. Najprej so obravnaval i zaključno poročilo začasnega 
upravitel ja Komunalnega gradbenega podjetja Grad Bled, nato potrdi l i 
zaključne račune o rezultat ih gospodarjenja v občini v letošnjem prvem pol
letju, razpravljal i o predlogih zazidalnih načrtov Lesce in Begunje, o ka
nalizaci j i v Zak i in o ponudbah izvajalcev za odstranitev nekaterih črnih 
gradenj v občini. Razen tega je bilo na dnevnem redu še obravnavanje 
osnutka družbenega dogovora o ustanovitvi samoupravne interesne skupnosti 
za požarno varnost, obravnavanje poročila o dohodkih in izdatkih v 
občinskem proračunu od januarja do avgusta letos, informacija o posledicah 
zadnjega potresa ter nekatera imenovanja. A. Ž. 

Škofja Loka 

V sredo, 22. septembra, bo posvet o organiziranju javnih razprav 
0 ustanovitvi zavarovalne skupnosti. Posvet sklicuje občinska konferenca 
Socialistične zveze v sodelovanju s predstavniki Zavarovalnice Sava. 

D . S. 

Tržič 

K e r se je torkova seja komiteja občinske konference Z K S Tržič zavlekla, 
so se člani komiteja odločili, da bodo s sejo nadaljevali ta teden. Tako je bi l 
drugi del seje komiteja včeraj. Člani komiteja in gostje so razpravl jal i o pri
pravah na referendum, na katerem se bodo Tržičani odločali o samoprispevku 
za gradnjo doma starostnikov, objekta za potrebe šolstva, kulture in telesne 
kulutre ter komunalnih naprav po krajevnih skupnostih. Priprave na refe
rendum vodi poseben odbor na čelu s predsednikom občinske skupščine 
M i l anom Ogrisom. 

N a zadnjem zasedanju občinske konference Z S M S Tržič so razpravl jal i 
tudi o medobčinskem sodelovanju mladih. Ugotov i l i so, da je bi la ustanovitev 
medobčinskega sveta Z S M S za Gorenjsko nujna, vendar medobčinsko sode
lovanje mladih na Gorenjskem še ni doseglo zaželene ravni. Premalo je 
konkretnih skupnih akci j . Predvsem se bo treba v prihodnje itrdneje' dogo
varjati za skupne akcije pri mladinskih delovnih brigadah, zbiranju solidar
nostne pomoči in drugih nalogah mladih, še posebno pa pri dogovarjanju 
o f inanciranju medobčinskega sveta. -jk 

Seminar za aktiviste SZDL 
Jesenice — Občinska konferenca 

S Z D L Jesenice bo v jesenskem ob
dobju pripravi la za člane Social i 
stične zveze dva seminarja. Prv i bo 
predvidoma 16. oktobra v Gozd-
M a r t u l j k u , udeležili pa naj bi se ga 
akt iv ist i krajevnih konferenc S Z D L 
ter predsedniki svetov in koordina
ci jskih odborov pri občinski konfe

renci. N a prvem seminarju naj bi 
razpravl jal i o planiranju v letu 1977, 
o ustavni vlogi Socialistične zveze, 
o zunanjepolitičnem položaju ter o 
delovanju organov Socialistične zve
ze. N a drugem seminarju pa naj bi 
se pogovorili o splošnem ljudskem 
odporu in pripravah na volitve. 

D . S. 

Brezbrižnost 
L 

Nedavno tega je bila v občini Škofja Loka sklicana seja vse 
delegatov delegacij družbenopolitičnih organizacij, ki sestavljaj 
družbenopolitični zbor skupščine občine ter članov predsedstva obči 
ske konference SZDL Škofja Loka. Seja je bila sklicana na.?)sn(li.; 
sklepa občinskega štaba za družbeno planiranje, v osrednji t°*. 
dnevnega reda pa so obravnavali analizo rezultatov gospodarjenj 
v prvem polletju leta 1976. * 

Večine delegatov pa na sestanek ni bilo, čeprav so razpravljali 
tako zelo pomembnem problemu kot je prav že vznemirljiv poloi°i 
loškega gospodarstva in njegovih rezultatov v prvem polletju. Brez 
opravičila so se seji enostavno izognili, čeprav naj bi sprejemali sklep* 
o nadaljnji družbenopolitični akciji in o ukrepih, ki naj bi zaraa1 

slabega gospodarjenja v občini vsekakor morali slediti. Nekaj delt' 
gatov, ki so se seje udeležili, je sicer kljub temu izredno kvalitetno f 
dosledno razčlenilo vzroke in se dogovorilo za kar najboljšo nadaljnj0 

akcijo, a izredno slaba udeležba je venomer zbujala pomisleke, kak0 

resnično dovzetni so delegati, kako resnično zainteresirani za take t" 
za kar najbolj pereče družbenoekonomske probleme svoje sredic 
svoje organizacije in občine nasploh. 

Pasivnost, nezainteresiranost, neodgovorno izmikanje pred se' 
jami s iuhšnim dnevnim redom, skrajno nerazumljivo obnašanji, 
ko se razpravlja vendarle o akciji, ki naj bi s kar najboljšimi ukrep1 

omilila resno vznemirljiv položaj gospodarstva in tudi negospodarstvo 
so slabosti, kijih resnično ne bi.smel izkazovati prav noben delegat. pe 

posebno ne zato, ker je ob obravnavi takšnih vprašanj nepogrešljiv0 

prav delegatova beseda, sprejeti sklepi pa njegova nadaljnja dolžno? 
in obveznost. Le kako brez njih v zares kvalitetno, široko akciji 
upajoč na uspeh povsod tam, kjer ga niso mogli doseči? In kakšen 0* 
podani obračun delegatovega dela, če se ne udeležuje niti takšnih seji 
na katerih je njegov prispevek nujen, le njegova odločitev pa bistve; 
nega pomena za nadaljnje njegovo delo in namene ter poti sredine, & 
katere izhaja, ki mu je dolžnost tudi zaupala, trdno verujoč, da J° 
vestno izpolnjuje, da je aktiven pri vseh vprašanjih, ob tako zelo p0' 
membnih pa še najbolj... 

Minuli ponedeljek je občinska konferenca SZDL Jesenice pripravil0, 
ob sodelovanju krajevne konference Kranjska gora razgovor o no 
frontni organiziranosti in vlogi Socialistične zveze. Takšne sestati 
nameravajo pripraviti po vseh krajevnih skupnostih in če bodo pra, 
vsi tako zelo uspešni, kot je bil uspešen, kvaliteten in zanimiv sestati 
v Kranjski gori, potem je Socialistična zveza spet opravila eno svoj 
izredno pomembnih nalog. L 

Na sestanek so bili vabljeni predsedniki vseh družbenopolitičj1. 
organizacij občine, predsedniki družbenopolitičnih organizacij 
krajevne skupnosti ter predstavniki posameznih organizacij drum
nega dela. Medtem ko so se domala vsi vabljeni zavedali pomembno 
obravnavanih vprašanj in so se sestanka udeležili, pa se predvse 
predstavniki nekaterih večjih kranjskogorskih organizacij združenji • 
dela in temeljnih organizacij združenega dela, ki zaposlujejo Pr.^\ 
delavcev, niso niti opravičili. Takšen odnos organizacij, ki v Kranj*^ 
gori vsekakor »nekaj pomenijo«, ni pravzaprav čisto nič novega, saj ̂  
že leta ne menijo za kakršnokoli že vključevanje v krajevno skupn0^ 
ali v njene družbenopolitične organizacije. Že kar preveč dolg0 

zapirajo za lastna hotelska vrata ali vrata trgovine in se doslea 
izogibajo vsem stikom s krajevno skupnostjo, malomarno omal<)Vj 
žuioč vse probleme, ki bi jih morali tudi sami tvorno razreševati,< 0 • 
piavljati in se zavzemati za kar najbolj ugodne rešitve. Medtem »o J 
nekaj organizacij izredno aktivnih, medtem ko se le-te zavedajo, 
brez lastnega prispevka in zavzemanja, na primer, njihove zaposli 
žene ne bodo dobile ustreznega predšolskega varstva za otro^e'h^ 
druge kljub pobudam izogibajo in skoraj trmasto molče ob VSytp1x 
pozivu. Ne gre za okostenelo miselnost, po vsej verjetnosti gre za oču 
odpor, ki pa je in postaja že kar čudno nerazumljiv. Tako ali druga • 
pa ga bo vendarle treba kar najhitreje zlomiti, morale se bodo °ya. 
na moč kratkovidnega, če ne že izredno škodljivega odnosa do *r • 
jevne skupnosti in njenih organizacij, v okviru katerih se sprejetnaj 
temeljne odločitve, se razrešujejo bistveni problemi in interesi » r 

janov, ki v Kranjski gori žive in delajo ... 
D. Sede} 

Priprava akcijskih načrtov 
Radovljica — Še ta mesec bodo v 

osnovnih organizacijah Z K in sindi
katov v radovljiški občini ocenili 
polletne obračune gospodarjenja in 
preučili -izglede o poslovanju do 
konca leta. Posebej pa bodo o tem 
razpravljal i tudi na občinski konfe
renci zveze komunistov. Razen tega 
bodo ocenili potek razprav o 
osnutku zakona o združenem delu, 
dosedanje izide prizadevanj za zdru
ževanje tekstilne in kovinske indu
strije, komunale, trgovine in gostin
stva ter družbenih dejavnosti. Po
sebno pozornost pa nameravajo v 
jesenskem in zimskem obdobju 
posvetiti uresničevanju sklepov ob
činske problemske konference zveze 
komunistov. In ne nazadnje naj bi 
se vsi komunis t i vključili tudi v 
akcijo za vpis posojila za ceste. 

N a pdročju idejnopolitičnega u . 
posabljanja komunistov sta P r e " ^ 
dena dva uvaja lna seminarja *̂  
nove člane Z K . Predvidena pa iH tudi seminarja za vodstva osnovn 
organizcij in svetov Z K ter za abso 
vente občinskih političnih šol. 

V akcijske načrte v jesensko-z"^ 
skem obdobju pa so vključili t " 
nekatere druge konkretne nal°e 
komunistov. Tako je glede o D v e « . 
nosti komunistov do izvajanja dru 
bene samozaščite in ljudske °brani, 
be rečeno, da se morajo prav s . 
komunist i vključiti v uresničitev " 
nalog. Pr iprav i l i pa bodo tudi o C £ t, 
družbenopolitične akt ivnost i sleh? 
nega člana Z K v S Z D L , s indikat i ; 
Z S M S , v organih s a m ou p r a v l j a j 
in delegacijah. T a ocena bo sl^. ' j , 
nadaljnj i kadrovski po l i t ik i v obč»n 

Zasnova izobraževalnega 
programa komunistov 

Tržič — Komi t e občinske konfe
rence Z K S Tržič je na seji, k i je bi la 
v torek, 14. septembra, razpravljal 
o okvirnem programu izobraževanja 
komunistov v izobraževalni sezoni 
1976/1977. M i n i m a l n i osnovni izo
braževalni program bo obvezen za 
vse člane Zveze komunistov. Obsegal 
bo skupno 120 ur predavanj in raz
prav. Osnovne organizacije in stalni 
akt i v i se bodo odločali tudi za raz
širjeni oziroma izbirni program, ki 
bo obsegal skupno 66 ur, v načrtu pa 
so tudi predavanja, k i naj bi j i h 
imeli predstavniki družbenopolitič
nega življenja republike. Takšna 
predavanja pripravljajo v Tržiču v 
dvorani Cankarjevega doma. 

Razen tega načrtujejo v tržiški 
občini seminarje za kandidate za 

sprejem v Zvezo komunistov, 
nar za sekretarje osnovnih organ' ^ 
cij in sta lnih akt ivov Z K , semina^j, 
člane akt iva komunistov-nepo 9 gjj 
n ih proizvajalcev in seminarje j 
aktive komunistov, k i so ob l iko v 

v samoupravnih interesnih sk^P ^ 
st ih. Pomembna obl ika izobraz?• . 
nja pa bo tudi parti jska poli* 1 

š o l a -

Za uresničevanje izobraževal«1 ^ 
programa bodo skrbeli komrt e ^ 
njegovi organi, Zavod za k u l t u r , v-•izobraževanje Tržič oziroma De^,\e 

ter stalni akt iv i Z K . Letos »n v 

ska univerza in osnovne organi 

hodnje leto mora postati še l Z f 
tej še načelo, da je pomemben P1?J^v 
vek k izobraževanju komun ' 9 ^ 
tudi vsaka seja osnovne organiz*. 
in akt iva. '* 



^ Tržiču zaključili javno razpravo o osnutku 
zakona o združenem delu 

Slabše 
v manjših delovnih kolektivih 
W a sindikalni konferenci so se dogovorili tudi za 
Organizacijo in potek akcije pomoči prizadetemu 

Posočju 
Tržič — Štab za vodenje javnih 

razprav o osnutku zakona o združe
nem delu in komisija za samouprav
ljanje pri občinskem svetu Zveze 
8*ndikatov Tržič, k i je bi la razširjena 
n a 24 članov, sta bi la odgovorna za 
Organizacijo javnih razprav o osnut
ku zakona o združenem delu v trži
l i očini. Program javnih razprav je 
oblikovalo sindikalno predsedstvo in 
z . n j i m seznanilo vse osnovne orga
nizacije sindikata, mladine, Zveze 
komunistov, S Z D L in samoupravne 
^gane. Razen tega so bila pred za-
c ?tkom javnih razprav sklicana šte
d n a posvetovanja in seminarji. 
^ r°gram javnih razprav je predvide
l i 4 i zborov delavcev in občanov, 
°d tega 38 v delovnih kolekt iv ih in 
delovnih skupnostih. 
s V Četrtek, 16. septembra, so v trži-
8 * i občini zaključili javne razprave 
o osnutku zakona o združenem delu. 
W a s indikalni konferenci, k i so se je 
Udeležili tudi predstavniki družbe-
n°Političnih organizacij, so kritično 
ocenili javno razpravo in ugotovil i , 
da\je tako organizacijsko kot vsebin-

SKO dobro potekala. T a k a ugotovitev 
pa ne velja za vse. Predvsem v manj
ših organizacijah združenega dela in 
delovnih skupnostih pa se naloge 
niso lot i l i dovolj resno in predvsem 
pozabil i na oceno sedanje samo
upravne organiziranosti, za kar pa je 
bi la razprava o osnutku zakona naj
lepša priložnost. Zamujeno bodo 
moral i v prihodnje nadoknadit i , kar 
je naloga samoupravnih organov in 
družbenopolitičnih organizacij v de
lovnih kolekt iv ih. 

N a četrtkovi s indikalni konferenci 
so se dogovorili tudi za ukrepe pri 
pomoči Tržičanov Posočju. Za priza
deto področje so že namenil i denar, 
predviden za pomoč osnovnim sindi
ka ln im organizacijam in predlagali, 
naj se osnovne organizacije sindi
kata in organizacije združenega dela 
odpovedo raznim proslavam izle
tom, nagradam in reklamam, k i 
nimajo neposrednega gospodarskega 
pomena. Udeleženci sindikalne kon
ference so sprejeli tudi protestno 
izjavo ob dogajanjih na slovenskem 
Korošem. J . Košnjek 

S sodišča 
združenega dela 
Lastnost delavca v združenem delu delavec pridobi z dnem 

Podpisa samoupravnega sporazuma o medsebojnih razmerjih 
eiavcev v združenem delu v skladu s predpisanim postopkom 
samoupravnem sporazumu 

P ° ustnem dogovoru s šefom poslovalnice in menda tudi komisije 
a razpis prostih delovnih mest špedicijskega podjetja je delavec začel 
fclati y poslovalnici še preden je dokončno odločil pristojni samo-
Pravni organ. Prosto delovno mesto tudi še n i bilo razpisano. Kasneje 
omisija za delovna razmerja tega kandidata ni izbrala. S sodbo red-
e ga sodišča mu je b i l izrečen varnostni ukrep prepovedi upravljanja 

Ur inske službe. 
• . Nezadovol jni delavec je v predlogu sodišču združenega dela nava
ja', da je delovna organizacija ravnala nezakonito in je s tem kršila 
Njegove pravice do dela, ker je že začel delati. S tem, ko je začel delati, 
^ P r i d o b i l vse pravice in prevzel vse obveznosti iz združenega dela 
v delovni organizaciji, to pa tem bolj, ker je delovna organizacija na-

t o P dela potrdi la v delovni knjižici in zdravstveni izkaznici . Za izrečen 
i a r s t v e n i ukrep pa je navajal, da ta primer ne velja, ker je b i l izrečen 

e za določeno službo v carini , ne pa za vse druge službe, še manj pa za 
oelo v špediterskem podjetju. 

. Udeležena delovna organizacija je navajala, da predlagatelj n i 
Pridobil lastnosti delavca v združenem delu. O njegovem sprejemu 
n si n * odločil samoupravni organ, ampak je do sprejema na delo 
Pnšlo po samovoljnem ravnanju šefa poslovalnice. Kand ida t pa je tudi 
j rnolčal, da mu je sodišče izreklo varnostni ukrep prepovedi uprav
l j a carinske službe, kar pa je v tesni zvezi z delovnim mestom carin-

8 k e g a deklaranta. 
^ Sodišče predlogu predlagatelja n i ugodilo in je menilo, da kandidat 

n i Pridobil lastnosti delavca v združenem delu v udeleženi delovni 
u r ganizac i j i . 
Že ^ a m o dejstvo, da je kandidat že 15 dni delal v poslovalnici udele-
v
 n e delovne organizacije, še n i dovolj za pridobitev lastnosti delavca 
ko U * e n e m delu. Po določbah v 2. odstavku 14. člena zveznega za-
S P t f i 6 m e d s e b o j n i h razmerjih delavcev v združenem delu Ur . list 

š .̂ 22/72, v nadaljnjem besedilu: zvezni zakon, se lastnost de-
8tr'C a- V z d r u z e n e m delu pridobi z dnem, ko delavec podpiše izjavo, da se 
u ^ J n J a s pravicami in z obveznostmi, k i so določene v samoupravnem o>. 0 F ' a m a i i i i 111 t, w TVKIIUUMI.., . . . „ M)UprH> 
lov a Z U m u ° m e d s e b o j n i h razmerjih delavcev v združenem delu de-
i z i n e ° . r 8 a m z a c U e - Kand ida t take izjave n i podpisal. Manjkajoče 

Jave n i mogoče spregledati, ker je l e t a po zakonu obvezna. Zato dela-
c ne bi smel začeti delati . Po 1. odstavku 14. člena zveznega zakona 

de ] 0 1 1 ^ n m c e n e s m e v temeljnih organizacijah združenega dela začeti 
a t J , dokler ne pridobi lastnosti delavca v združenem delu. Le-ta pa 

s P r i dob i po predpisanem postopku in s podpisom izjave, da se strinja 
pravicami in obveznostmi samoupravnega sporazuma o delovnih 

a z r n e r j i h . 
zv ^ a v n a r U e šefa poslovalnice je pomenilo kršitev republiškega in 
8 ^ e z n e g a zakona o medsebojnih razmerjih, k i natančno določata po-
1 nA lTi n a c ^ n pridobivanja lastnosti delavca v združenem delu. (po 
d' j°°;8tavku 73. člena zveznega zakona je prekršek, če delavec začne 
»ne? V n a s P r o t J u s 1- odstavkom 14. člena zveznega zakona. Za te-
lOfiJno organizacijo združenega dela je predpisana denarna kazen od 
Dr A * ^ ° 50000 din in za odgovorno osebo delovne organizacije pa je 
O d p i s a n a denarna kazen do 5.000 din.) 
ni * * e dlagatel j se z odločitvijo sodišča združenega dela prve stopnje 
p r ^ m j a l in se je zate pritožil. V svoji pritožbi je ponovno navajal 
2dr°* e n a v e d b e in še navajal, da za pridobitev lastnosti delavca v 

učenem delu ne more vpl ivat i izrečen varnostni ukrep. 
lj sodišče združenega dela S R Slovenije je pritožbo kot neuteme-
^ no zavrni lo in ocenilo stališče prvega sodišča kot pravi lno. Razen 

ga pa je še dodalo, da delavec po samoupravnem sporazumu o med-
l a ,°Jn'h razmerjih delavcev v združenem delu v delovni organizaciji 
»rie f ° 8 t delavca pridobi v postopku izpolnjevanja prostih delovnih 

8 Prosta delovna mesta se objavljajo prek sredstev javnega obve-
o i * 1 ^ m P r i Jave pri zavodu za zaposlovanje. Po prijavah kandidatov 
*d r Z * odloča komisija. Izbrani delavec pridobi lastnost delavca v 
0jj u z e n e m delu, ko podpiše izjavo, s katero se strinja s pravicami in 
d 0 , e z n o s t m i iz samoupravnega sporazuma. Nihče ne sme začeti delati , 

K l e r delavec ne pridobi lastnosti delavca v združenem delu. 
•*D P ° b . r a v n a v a n e m primeru sam postopek izbire n i bi l zato tako 
z dr « n m z a t o predlagatelj ni mogel pridobit i lastnosti delavca v 
i , ^ U z e n e m delu. Ne gre samo za to, da bi bi la opuščena samo ena 
lU ?d predpisanih formalnosti podpisa izjave o str injanju s pravicami 
8p 0 r

 e z n o s t m i , marveč gre za kršitev še drugih določb samoupravnega 
0 i f Z U m a - Pr idob i tev lastnosti delavca v združenem delu po ustni 

britvi komisije n i mogoče upoštevati, ker se ne sklada s samouprav-
^ sporazumom. 

rj a .Varnostni ukrep prepovedi upravljanja poklica morda ne bi vpl ival 
'*hk r ° ' v e n d a r P a delavcu po določbah 54. člena zveznega zakona 
l a s t Preneha lastnost delavca v združenem delu, če ob pridobitvi te 
lt a JjPsti zamolči podatke, k i bi lahko vpl ival i na odločitev pri izbir i 

didatov. T o velja tudi že pri sami izbir i kandidatov. M . P. 

Kritično 
še o lastnem 

pragu 
Nemalo je krajevnih skupnosti , 

k i si že kar precej časa prizade
vajo, da bi si zagotovile zanesljive 
vire f inanciranja. Trkale so na 
vrata organizacij združenega dela 
na svojem področju, se menile o 
novi vlogi in o nujnosti nasploh 
drugačnega pogleda na krajevno 
skupnost kot na osnovno celico 
za uresničevanje občanovih inte
resov, za razreševanje njegovih 
problemov in potreb. Le malo se
stankov krajevnih skupnosti je 
bilo, na katerih ne bi — Upra
vičeno! — kritično spregovorili o 
nerazumevanju, pasivnosti, ne
zainteresiranosti delovnih orga
nizacij , k i bi v okviru samouprav
nega sporazuma o financiranju 
krajevnih skupnosti morale denar 
prispevati. 

V jeseniški občini so sestavili 
samoupravni sporazum o financi
ranju krajevnih skupnosti in tega 
naj bi poleg delegatov temeljnih 
organizacij in organizacij združe
nega dela ter drugih podpisali 
tudi delegati krajevnih skupnosti. 
Tako rekoč za njihov samouprav
n i sporazum je šlo, za njihov 
»trdnejši« ju t r i , če se ne bi pod
pisovanje tega sporazuma prav 
Čudno časovno zavleklo. 

Zavleklo zaradi tega, ker neka
tere krajevne skupnosti svojih 
delegatov za podpis sporazuma 
sploh še niso imenovale . . . 

D . S 

V četrtek, 16. septembra, je obiskala tovarno športnega orodja Elan v Be 
gunjah ambasadorka Finske Eva Kristina Forsman s sodelavci. V podjetji 
so jo seznanili s proizvodnjo. Zanimala pa se je tudi za sodelovanje Elano 
s Finsko pri izmenjavi blaga. — K. S. — Foto: F. Kolman 

Jeseniška mladina 
v novo mandatno obdobje 

j 

Obletnica tragedije 
v Radovni 

Včeraj, 20. septembra, je mini 
lo točno 32 let od velike tragedije 
in okupatorjevega zločina v 
Srednji Radovni. V 24 požganih 
domačijah in gospodarskih po
slopjih je zgorelo 23 domačinov. 
To je bil eden največjih okupa
torjevih zločinov v tem delu naše 
domovine. 

V Srednjo Radovno so takrat 
vodila vsa važnejša partizanska 
pota in od tod tudi na Koroško in 
Primorsko. Prebivalci so tesno 
sodelovali s partizani vse od za
četka vstaje do strahotnega ma
ščevanja sovražnika. Po strmibS 
skalnih in gozdnih obronkih je 
bilo postavljenih 18 partizanskih^ 
brunaric. T u je bila ena prvih 
partizanskih t iskani , tu je bil se
dež gospodarske komisije, oblast
nega komiteja za jeseniško-bo-
hinjsko okrožje, sedež V D V , Sko-
ja . . . Skratka, Radovna je bila 
do 20. septembra 1944 nekakšno 
svobodno ozemlje. Po tragediji je 
življenje v njej zamrlo, partizan
ska dejavnost se je preselila na 
Pokljuko, tiskarstvo pa v zgor
njo bohinjsko dolino pod Voje. 

Danes je celotna Srednja Ra 
dovna en sam velik spomenik na 
takratne dogodke. Obnovljeni 
sta le Pangerčeva in Klemena-
kova domačija. J . Ambrožič 

V torek, 14. septembra, je bi la pro
gramska in vol i lna seja občinske 
konference Z S M S Jesenice za na
slednje dveletno mandatno obdobje. 
Po sprejetju poročila in ocene dela 
organov O K Z S M S v obdobju 1974 
do 1976 je sledil referat o programski 
usmeritvi jeseniške mladinske orga
nizacije v prihodnjih dveh letih ter 
sprejem akcijskega programa. Iz po
sameznih razprav na seji je bilo moč 
ugotoviti , da mladi stopajo v novo 
mandatno obdobje bolj organizacij
sko povezani in utrjeni domala na 
vseh področjih. 

V novosprejetem akcijskem pro
gramu je poudarek dan predvsem 
aktua ln im nalogam z najrazličnejših 
področij. Tako je na najvidnejšem 
mestu opredeljeno idejnopolitično 
usposabljanje mladih v vseh sredi
nah. M l a d i v vzgoji in izobraževanju 
morajo predvsem vztrajat i na do
slednem izvajanju stališč in sklepov 
kongresov Z K s tega področja. V pri
hodnje bodo učenci in di jaki moral i 

usmerit i akcijo na področje samo
upravljanja na šolah, kjer je bilo 
v tem obdobju veliko premalo stor
jenega. Predvsem bo treba doseči 
odpravo dual izma na šolah ter po
skrbeti za večjo usposobljenost 
učencev in dijakov, k i lahko veliko 
prispevajo k hitrejšemu reševanju 
problemov mladih v učnovzgojnem 
sistemu. Ak tua lna naloga v prihod
nje bo tudi večja skrb pr i vodenju 
kadrovske politike, kjer je v pretek
lem obdobju večkrat spodrsnilo. 
T u d i na ostalih področjih: mladin
sko prostovoljno delo, ku l turno de
lovanje, negovanje tradicij N O B in 
na področju družbene samozaščite 
bo potrebno v konkretne akcije kot 
j ih opredeljuje akci jski program 
O K Z S M S . 

N a torkovi seji so delegati občin
ske konference Z S M S Jesenice izvo
l i l i za novega predsednika doseda
njega sekretarja Franja Krago ln ika , 
za novega sekretarja pa Branka 
Pagona iz Železarne Jesenice. 

J . R . 

Mladi pogosto prezrti 
Tržič — Čeprav je v tržiški občini 

13 krajevnih skupnosti , so osnovne 
organizacije Zveze socialistične mla
dine oblikovane le v desetih skupno
st ih. P r i občinski konferenci Z S M S 
je obl ikovana komisija za ustanovi
tev konference mladih v krajevnih 
skupnostih, vendar le-ta še ni usta
novljena. Vzroke za to je treba iska
ti predvsem v nezainteresiranosti 
osnovnih organizacij za skupno delo 
in sodelovanje. Oblikovanje konfe
rence mladih v krajevnih skupnostih 
ostaja še naprej ena glavnih nalog 
občinske konference Z S M S Tržič. 

Dejavnost mladih v krajevnih 
skupnostih je še vedno preveč ome
jena na organizacijo in sodelovanje 
pri raznih proslavah. Premalo je sa
mostojnosti in samoiniciat ivnosti 
pri vzgoji, izobraževanju in samo
upravl janju v krajevnih skupnostih. 

Predlogi k osnutku zakona 
o združenem delu 

Jesenice — N a zadnji seji pred
sedstva občinskega sindikalnega sve
ta so med drugim razpravl jal i tudi 
o predlogih in pripombah k osnutku 
zakona o združenem delu. De lovni 
ljudje, k i so po organizacijah združe
nega dela razpravl jal i o osnutku, so 
imeli največ vprašanj ob novih do
hodkovnih odnosih, k i j i h predvi
deva osnutek zakona. Vendar pa so 
po oceni občinskega sindikalnega 
sveta razprave v občini zadovoljivo 
potekale in uspele v vseh sredinah, 
kar ne nazadnje dokazujejo številni 
predlogi, ocene in pripombe delovnih 
l judi in občanov. 

Med drugim menijo delavci, zapo
sleni v hotel ih Kompas v Kran j sk i 
gori, da je pri pridobivanju dohodka 
premalo določena solidarnost med 
temeljnimi organizacijami združe
nega dela; zaposleni pri trgovskem 
podjetju Zarja Jesenice pravijo, da 
bi moral i natančneje določiti in upo
števati pri materialnih stroških po
večano amortizacijo zaradi hitrejše
ga obnavljanja zastarele tehnolo
gije; sodstveni organi priporočajo, 
da se natančneje urede dohodkovni 
odnosi v organizacijah združenega 
dela kot so sodišča, pravobranilstva, 
tožilstva, ker se dohodek ne ugotav
lja na osnovi rezultatov dela, tem
več se formira na podlagi proračun
skega sistema. V jeseniški Železarni, 
kjer so o osnutku zakona o združe
nem delu zelo intenzivno razprav
l ja l i , med drugim predlagajo, da bi 
celotni obračun amortizacije bi l 

sestavni del mater ia lnih stroškov. 
V kovinski opremi Mojstrana me
nijo, da ni potreben referendum, ka
dar so dani pogoji in možnosti 'za 
ustanovitev temeljne organizacije. 
Več krajevnih skupnosti si želi bolj 
temeljite opredelitve v odnosu zdru
ženo delo in krajevna skupnost, 
občinska raziskovalna skupnost pa 
predlaga bolj določeno opredelitev 
delovanja samoupravnih interesnih 
skupnosti . D . S. 

M l a d i so prepičlo udeleženi v vod
stvih krajevnih družbenopolitičnih 
organizacij, društev in v delegacijah. 
Izjema je le organizacija Socialistič
ne zveze delovnega l judstva. Takšen 
položaj je deloma rezultat presla
bega sodelovanja med družbenopoli
tičnimi organizacijami in deloma 
tudi zaradi nezainteresiranosti mla
dih za svojo organiziranost, čeprav 
j im statut i krajevnih skupnosti in 
predvsem S Z D L to omogočajo. 

K o so na zadnjem zasedanju ob
činske konference Z S M S v Tržiču 
razpravl jal i o tem vprašanju, so po
udarjal i , da kaže te pomanjklj ivosti 
čim prej odstranit i . M l a d i se morajo 
bolj kot doslej pojavljati v družbe
nopolitičnem življenju krajevnih 
skupnosti , čeprav zanj povsod n i do
brih pogojev. G lavna ovira so pro
stori in zaprtost nekaterih organi
zacij, -jk 

iz glasil 

delovnih organizacij 

2ELEZQR 
2 E L K Z A R J I V P I S U J E J O P O S O J I L O 

V jeseniški Železarni je vpisalo posojilo 
za ceste 5500 zaposlenih ali 87 odstotkov 
vseh zaposlenih v Železarni. Skupaj so že-
lezarji vpisali 9 milijonov 198.000 dinarjev 
posojila za ceste. Najboljši vpis beležijo v 
Železarni delavci delovne skupnosti skup
nih služb, za njimi so delavci temeljne 
organizacije združenega dela Tal i lnice, 
sledijo pa j im delavci, zaposleni v temeljni 
organizaciji vzdrževanje, energija in 
transport. 

Obilno deževje je sredi avgusta močno poškodovalo odsek ceste pri Hrušici 
zato so delavci Cestnega podjetja Kranj na kraju, kjer se je porušilo kamenje 
zgradili nov trdnejši betonski oporni zid. V času popravila je bil na tem odse 
ku enosmerni promet. — Foto: B. B. 



Dobri poslovni rezultati 
Povečana proizvodnja in prodaja — Novi izdelki 
iz bukovine — Prihodnje leto gradnja nove proiz

vodne dvorane — Alples živi s krajem 
Železniki - Tovarna pohištva 

Alples iz Železnikov je v prvem pol
letju letošnjega leta zabeležila izred
no dobre poslovne rezultate. Tako je 
bilo rečeno na zadnji seji škofjelo
škega občinskega izvršnega sveta, ko 
so njegovi člani spregovorili o rezul
ta t ih gospodarjenja v občini Škofja 
L o k a v prvem polletju letošnjega 
leta. 

»Trenutno imamo zaposlenih 760 
delavcev,« mi ie na nedavnem obi
sku v Alplesu dejal direktor tovar
ne Jože Demšar. »Predvidevamo, da 
bo vrednost naše proizvodnje v le
tošnjem letu dosegla višino 300 mil i 
jonov din. Rezu l ta t i po prvem pol
letju pa so že celo nad pričakovanji. 
Dosegli smo namreč precej boljše 
rezultate kot pa predvideva letošnji 
proizvodni načrt. Močno se je pove
čala rast proizvodnje, temu pri
merno pa je seveda večji tudi osta
nek dohodka. K temu so v mnogo-
čem pripomogle naše izredno uspeš
ne raziskave tržišč ter ne nazadnje 
tudi naši novi izdelki. Naši projek
tanti so namreč v zadnjih letih pri
pravi l i celo vrsto novosti. Naj ome
nim samo pohištvo /Triglav', pohi
štvo za kopalnice, za predsobe . . . 
Nekater ih naših .najpopularnejših' 
izdelkov sploh ne moremo izdelati 
toliko kot zahteva trg. Med temi je 
tudi pohištvo .Triglav', za katerega 
je Alples pred dvema letoma na sa
lonu pohištva v Beogradu dobil z lat i 
ključ.« 

Precejšnje težave pa imajo v Alp
lesu s prodajo Ionskega pohištva. Za 
to so predvsem kriva neredna pla
čila. Največji odjemalci teh izdelkov 
— sežanska in pržanjska »Iskra« ter 
E lektronska industri ja iz Niša — so 
namreč v zadnjem času v dokaj ne
zavidlj ivem položaju. Zato tudi ne 
morejo izpolnjevati obveznosti do 
Alplesa. T u d i na žagi, pr i osnovni 
predelavi lesa, ter v podbojarni re
zu l ta t i poslovanja niso ravno naj
boljši. T o pa gre predvsem na račun 
sedanjih razmer v gradbeništvu. Re
zu l ta t i kažejo, da se v zadnjem času 
gradi precej manj kot pa je bilo 
predvideno in načrtovano. 

Iskra — 
20 let tovarne 
mehanizmov Lipnica 

Naključje je hotelo, da so na 
kraju v t ih i dol ini v radovljiški 
občini, kjer so pred več kot 100 leti 
izdelovali stolpne ure, 6. avgusta 
1956 ustanovi l i obrat z okrog 30 za
poslenimi, k i se je s staro tehnolo
gijo in stroji priključil k Iskri — 
Elektromehanik i K r a n j . Izdelovali 
so ure. Takrat še po tuj ih načrtih 
oziroma dosežkih. N a začetku so 
naredili za 460.000 novih dinarjev. 
K o pa iz starih strojev niso mogli 
več »iztisniti«, so začeli z novimi. 
Zgradil i so nove prostore in pove
čevalo se je število zaposlenih. 

Iz dneva v dan so se delavci pri
vajal i na nove .delovne postopke. 
Tako je z nenehnim izobraževa
njem in izpopolnjevanjem tudi 
proizvodnja postajala vse moder
nejša. V nove prostore je prišla 
nova tehnologija in z njo novi iz
de lk i . Zaposl i l i so se lahko novi de
lavci. Po letu 1960 je bilo že 150 za
poslenih, ki so naredil i za 4 mil i
jone dinarjev izdelkov. 

Proizvodnja se je specializirala. 
Dvotar i fn i številčnik je dosegel 
evropsko kvaliteto. 1970. leta zač
no delati Števec pogovora s čelno 
ploščo in tako imenovani meha
nizem U M T . Ze leto kasneje pa na
redijo mi l i jont i števec pogovorov. 
Ugotovijo, da prostori postajajo 
spet premajhni. L e poldrugi kva
dratni meter delovne površine 
pride na delavca. Zato se 1973. leta 
lotijo izdelave načrta novega obra
ta na drugi strani potoka L ipn ica . 
H k r a t i se proizvodnja začne usmer
ja t i v izpopolnjevanje števnih me
hanizmov, časovnih in časovno 
meri lnih mehanizmov. 

V 20 let ih je tako v L ipn ic i zrasla 
moderna Iskrina tovarna, ki se 
prav v teh dneh spet razširja. Prb-

30- l e tn i co I s k r e i n 20-let-
n i co t o v a r n e m e h a n i z m o v 
L i p n i c a bodo v k o l e k t i v u 
v L i p n i c i p r o s l a v i l i v petek, 
24. s ep t embra . P r o g r a m se 
bo začel opo ldne z o g l edom 
nove t o va rne . S l a v n o s t n i 
g o vo r bo i m e l d i r e k t o r inž. 
D a m j a n H a f n e r . P o d e l i l i 
bodo p r i z n a n j a j u b i l a n t o m , 
ob 13. u r i pa bo p r o s l a v a 
s tovariškim srečanjem v 
t o v a r n i . 

»Prodaja se je v primerjavi s 
prv im polletjem lanskega leta letos 
povečala za petindvajset odstot
kov,« pravi Jože Demšar. »Prav za 
tol iko se je povečala proizvodnja, 
zaloge pa so bile ob koncu juni ja 
natanko take kot po prv ih šestih 
mesecih lanskega leta. Za našo 
,branžo' so to zares izredni rezultati . 
V sestavljeni organizaciji združe
nega dela Slovenijales in sestavljeni 
organizaciji Gorenjskih lesarjev in 
gozdarjev smo dosegli najboljše re
zultate. Produktivnost , smo, deni
mo, letos povečali kar za osem od
stotkov. Celotno gospodarjenje pa 
poteka v okviru stabil izaci jskih pro
gramov, k i smo j ih izdelali lani . 
K u p i t i nameravamo tudi računal
nik. S tem nam bo delo še v marsi
čem olajšano. Trenutno pa smo ve
zani na računalnik Alpetoura. Naj 
povem, da gre vsa odprema ,prek 
računalnika'. Ce le-ta odpove, ,robe' 
ni!« 

In kako je z izvozom? 
»Dinamika je nekoliko manjša kot 

pa smo predvidevali ob koncu lan
skega in v začetku letošnjega leta,« 
je dejal Jože Demšar. N a vzhodu so 
namreč izredno nizke cene, poleg 
tega pa se kupci v vzhodnih deželah 
v glavnem zanimajo za ,stare pro
grame'. N a nove programe pohištva 
j ih je le težko .privaditi ' . N a zahodu 
pa kajpada vlada izredno huda kon
kurenca. Trenutno največ izvažamo 
v Franci jo, Sovjetsko zvezo, I talijo in 
Avstr i jo , novo tržišče pa se nam od
pira tudi na Madžarskem. Nekaj 
Časa smo dobro trgovali tudi z 
Avstral i jo in arabskimi deželami, 
predvsem z Libi jo , zdaj pa se je pro
daja na teh področjih nekoliko za
ustavi la. Naš izvoz v prvem polletju 
je tako nekoliko pod pričakovanji. 
Toda menim, da bodo rezultat i že 
kmalu boljši. Ponovno smo se nam
reč usmeri l i na ameriški trg. Letos in 
prihodnje leto bomo izvoz na to pod
ročje še povečali. Za to imamo vse 
možnosti. Svoje montažerje v Z D A 
že imamo. Seveda nam bo pri tem 
v prihodnje veliko pomagal tudi 
S O Z D Slovenijales. N a oni strani 

velike luže bomo namreč imeli stal
no svoje l judi, svoje montažerje. 
Posamezne elemente pohištva v 
,predsestavih' a l i ,sestavih' pa bomo 
seveda na ameriški trg prevažali kar 
najhitreje.« 

T u d i novost pripravljajo v A lp
lesu v Železnikih. In kakšna je? 

»Pohištvo, predvsem omare, na-
meravao začeti izdelovati iz buko
vega lesa,« pravi Jože Demšar, »tako 
seveda, da ga bomo oplemeniti l i . B u 
kovine je na Gorenjskem veliko in 
zares lahko postane za nas izredno 
pomembna surovina. N a našem pod
ročju se namreč bukov les še ne pre
deluje. Z gozdarji in lesarji smo že 
skleni l i večletni dogovor o uporabi 
tega listavca. Tako bomo lahko izva
žali izdelke iz domače surovine.« 

V prihodnjem letu nameravajo za
četi graditi v Alplesu tudi novo pro
izvodno dvorano. T o bo nova tovar
na za izdelavo »masivnih elemen
tov«. Tako se bo sedanjim 35.000 
kvadratnim metrom pokrit ih prosto
rov, skupne površine tovarne merijo 
100.000 kvadratnih metrov, »pridru
žilo« še več sto kvadratnih metrov 
novih pokr i t ih površin. Seveda to 
pomeni, da se bo že v bližnji prihod
nosti lahko močno povečal tudi iz
voz. Prav tako prodaja na domačem 
trgu. V Alples zaradi izrednega zani
manja za njihove izdelke namreč že 
razmišljajo o gradnji novega salona 
pohištva v Železnikih. Sedanja trgo
vina je že zdavnaj premajhna. K a j t i 
treba je vedeti, da si kupec pohištvo 
rad najprej ogleda, da se sploh ve 
odločiti, kaj bo kupi l . Poleg tega so 
alplesovci v S tar i Pazovi v S R Srbi j i 
skupaj s tovarno Z L I T iz Tržiča ku
pi l i skladišče. Alples ima svojo trgo
vino tudi v Nišu, svojo skupino mon
terjev pa v Beogradu. 

Vse kaže, da se bo Alples tudi v 
prihodnje razvijal z enakim tempom 
kot doslej. K a j t i samoupravna orga
niziranost v podjetju je dobra. V 
okviru delovne organizacije so štiri 
temeljne organizacije združenega 
dela, v kolektivu aktivno delujejo 
vse družbenopolitične organizacije. 
In podjetje tudi za kraj nameni mar
sikateri dinar. Denar za bazen, kar 
2 mil i jona je dal Alples, za asfalt 
v kraju, za toplovod, za športno dru
štvo . . . P a tudi za izobraževanje 
kadrov! J . Govekar 

N a podlag i 6. točke odločbe skupščine občine 
Radov l j ica številka 23-1/1976 z dne 31. m a r c a 1976 

ponovno razpisujemo delovno mesto 
indiv idua lnega pos lovodnega o rgana 

vodje finančno-računovodskega sektorja 
v de lovn i skupnost i Skupne službe 
v sestavi delovne organizaci je 
K o m u n a l n o gradbenega podjetja G r a d B l ed 

Kandidat mora poleg splošnih pogojev izpolnjevati še naslednje: 
— da ima visoko ali višjo izobrazbo ekonomsko-finančne smeri 

z dvema letoma delovne prakse; 
— da ima srednjo izobrazbo s petimi leti delovne prakse na 

enakem ali podobnem delovnem mestu; 
— da je moralno in politično neoporečen. 

Rok za prijavo je 15 dni od dneva objave. Kand ida t i naj v tem roku 
pošljejo ponudbe z dokazi lom o strokovnosti , z opisom dosedanjega 
dela in s potrdi lom o nekaznovanju na naslov: Komuna lno gradbeno 
podjetje Grad Bled z oznako na ovojnici: »za razpisano delovno mesto 
vodje finančno-računovodskega sektorja«. 

Gradnja in obnova cest 
Škofja L o k a — Akci ja za vpis 

posojila za obnovo, modernizacijo in 
gradnjo novih cest je tudi v škofje
loški občini naletela na ugoden 
odmev, saj so že presegli vsoto 17 mi
lijonov 350.000 dinarjev, kol ikor naj 
b i j i h skupaj zbrali . Vendar pa se 
akcija vpisa posojila še vedno nada
ljuje, saj v občini želijo, da bi zbral i 
čimveč sredstev in j i h potem po do
govoru z republiško skupnostjo za 
ceste uporabi l i za tiste regionalne 
odseke v občini, k i so potrebni obno
ve a l i modernizacije. Se posebno naj 
b i spodbudil i vpis posojila za ceste 
v t ist ih krajevnih skupnostih občine, 
kjer vpisovanje nekoliko počasneje 
poteka. 

V naslednjih štirih let ih naj bi v 
občini opravi l i več rekonstrukcij in 
obnov na cestnih odsekih. Tako 
predvidevajo obnovo na cestnem od

seka Petrovo brdo — Podrošt, Pod-
rošt-Cešnjica, Škofja Loka , Škofja 
Loka —Jeperca, Škofja Loka —Gore" 
nja vas, Škofja L o k a - G o r e n j a 
vas —Todraž, Gorenja vas —Trebija, 
Trebi ja —Sovodenj, Sovodenj -
Cerkno, Jamnik —Dražgoše, Loga* 
tec-Žir i in Žiri-Trebija, obenem/ 
pa naj bi zgradili tudi most na Tre-
bi j i . Cesto Škofja L o k a - G o r e n j a 
vas —Todraž (uransko cesto) bo v 

tem obdobju zaradi transporta z a 

rudnik in zaradi drugega povečanega 
prometa po Pol janski dol in i treba 
rekonstruirat i . Sredstva, zanjo zagO' 
tavl ja republiška skupnost za ceste 
s svojim planom ter investitor v rud" 
n iku Savske elektrarne, vsak z ude
ležbo polovico potrebnih sredstev. , 

Tako skupaj v občini predvidevajo 
za obnovo in modernizacijo cest 38* 
mil i jonov dinarjev. D. S-

Obetajoča 
prihodnost 

daja števca pogovora se je na pri
mer povečala na 1,4 mil i jona kosov 
na leto. T a izdelek in dvotari fni 
številčnik pa danes sodita v sam 
vrh evropske kvalitete. 

In ka j men i jo o de lu , r a z vo ju , 
načrtih ob sedan jem j u b i l e j u v 
t o v a r n i ? D i r e k t o r inž. D a m j a n 
H a f n e r , k i je v t o v a r n i že sko ra j 
20 let , p r a v i : 

»Naš pogled je bil vedno uprt na
prej. Nenehno smo si prizadevali, 
da razvijamo in izpopolnjujemo 
naš program. Razuml j ivo , da smo 

se pri teh naporih srečevali z naj
različnejšimi težavami, a vedno 
smo j ih znal i premagati. Tako se 
na primer danes prek 2 mil i jona 
števcev pogovorov vrt i v vseh za
hodnih deželah. Prav v teh dneh 
smo spet priča velikemu uspehu. 
Odpiramo prepotrebno novo tovar
no in tako povečujemo delovno 
površino za 1350 kvadratnih me
trov. Nova tovarna pa ne pomeni 
le uresničitev pogojev za oplemeni
tenje sedanjih izdelkov in vključe
vanje elektronike, ne pomeni le 
možnost za postopno uresničitev 
načrta, da začnemo izdelovati si
steme naših elementov in da ure
sničimo (udi tretjo vejo razvoja — 
to so ure, ampak pomeni veliko 
spremembo v nekdanjem gledanju. 
Dolgo je namreč prevladovalo pre-
priČanje, naj L ipnica ostane takš
na kot je. Konec je torej tudi takš
nemu gledanju. 

Seveda pa kar sem rekel, niso 
edini nasi načrti. Naš srednjeročni 
program je usklajen s srednjeroč
nim razvojnim -načrtom Slovenije. 
Zavedamo se, da b o osvajanje n o 
vih programov terjalo velike napo
re, strokovno izpopolnjevanje in iz
vozno konkurenčnost. Ob vsem 
tem pa nas čakajo tudi naloge, kot 
so ureditev družbene prehrane, f o r 
miranje še nekaterih nujnih služb. 
Ureditev sistema dohodkovnih od
nosov in tako naprej.« 

V naš pogovor pa smo vključili 
tudi dva jubi lanta . 

Janez Debeljak je vodja teh
nične kontrole v tovarni meha
nizmov Lipnica: 

»Dvajset let sem v tovarni v L ip
nic i , sicer pa že 25 let v Iskri . Iz 
Otoč se vsak dan vozim na delo. 
Veste, 20 let L ipnice pomeni danes 
vel ikanski skok. Zanimivo pa je, da 
ure, k i smo j ih nekdaj delali , še da
nes tečejo. T o kaže in potrjuje, da 
smo vedno veliko dal i na kvaliteto 
izdelkov. P r i nas je tako, da bi 
marsikdo lahko rekel, da delamo 
zase, tako kot da je to naše. No, saj 
tudi je naše. Zadovoljen sem in 
tudi naprej misl im ostati zvest ko
lekt ivu. Nov i prostori, ki j i h bomo 
v kratkem dobil i , pa so največja 
nagrada vsem, ki smo tukaj. Konč
no se nam je uresničila tista velika 
želja, da se vendarle enkrat ne 
bomo več drenjali na delovnih me
st ih.« 

Anica Finžgar, zaposlena v 

kontroli polizdelkov: 

»Tudi jaz sem že 20 let v Iskri 
L ipn ica , vendar sem že šest let prej 
delala v današnji tovarni. Čeprav 
imamo trenutno na delovnih me
stih malo prostora in bo veliko bo
lje, ko bomo odprli nov obrat, se 
nekdanji začetki ne morejo primer
ja t i z današnjimi delovnimi pogoj' 
in razvojem. Spominjam se, da sem 
prvi dan, ko sem prišla na delo, do
bi la krtačo v roke. Potem smo gra
di l i , betoniral i , sejali pesek v kam
nolomu. Danes mladim tega ni tre* 
ba, zato tudi ne morejo razumeti, 
kaj sta nam včasih pomenila delo 
in tovarna. Kda j je bilo najteže-
N ikdar n i bi la nobena stvar pre
težka in prav ničesar se nismo 
ustrašili. Morda je bilo po svoje še 
najteže pred 20 leti, ko smo morah 
hodit i v Iskro v K r a n j na priuče-
vanje.« 



R A D O V L J I C A 

13. S E J A 
družbenopolitičnega zbora 
8kupščine občine Radovljica 
torek, 21 septembra 1976, 
°b 16. ur i 
°iala sejna dvorana 
8kupščine občine Radovljica 

D O G O V O R I M O S E 
Osrednja točka: črne gradnje 

10. S E J A 
zbora združenega dela 
8-*upščine občine Radovljica 
»reda, 22. septembra 1976, 
°t> 16. uri 
v elika sejna dvorana 
skupščine občine Radovljica 

11. S E J A 
zbora krajevnih skupnosti 
skupščine občine Radovljica 
sreda, 22. septembra 1976, 
°*> 16. uri 
Hala sejna dvorana 
skupščine občine Radovljica 

Dnevni red 
^ S E J A D R U Ž B E N O P O L I T I Č N E G A 

Z B O R A S K U P Š Č I N E O B Č I N E 
R A D O V L J I C A 

Poleg odobritve zapisnika prejšnjih 
•*! »o na dnevnem redu Se naslednja 
b a s a n j a : 
*• obravnavanje in odločanje o predlo-

SU odloka o spremembah in dopolni
tvah odloka o urbanističnem pro
gramu občine Radovljica 
obravnavanje in odločanje o pred
logu odloka o obveznem radiofoto-
yaf i ran ju prebivalcev v občini Ra 
dovljica 

* obravnavanje in odločanje o pred
logu odloka o spremembah in dopol-
n ' t v a h odloka o posebnem občin-
•kem prometnem davku od prometa 
Proizvodov in od plačil za storitve 

- obravnavanje in odločanje o pred-
'ogu odloka o spremembi in dopol
nitvi odloka o potrditvi zazidalnih 
načrtov za Dobe III na Bledu 

* obravnavanje osnutka odloka o pr i 
spevku za uporabo mestnega zem-

^ Ijisča 
- obravnavanje in odločanje o pred-

•ogu družbenega dogovora o komu-
oalnih dejavnostih posebnega druž
benega pomena in načinu soodloča
l a delovnih ljudi in občanov o ko
munalnih zadevah na območju obči-
"^Radovl j ica 
obravnavanje poročila o gibanju go
spodarstva občine Radovljica v raz-

£ oobju j anuar - j un i j 1976 
obravnavanje poročila o zdravstve
nem varstvu na področju občine 

_ K »dovl j ica v letih 1973 do 197S 
obravnavanje poročila kmetijsko 

r , semljiftke skupnosti Radovljica 
obravnavanje poročila samouprav-
n e interesne skupnosti za gozdar
stvo 
° b r a v n a v a n j e poročila stanovanj-

- nk 8 k u P n o 8 t > Radovljica 
Obravnavanje informacije o poteku 

- j * ° J ' l a z a modernizacijo cest v S R S 
obravnavanje informacije o gradnji 
Jj eP«bliSkega športnega centra v 

- I ° ! ' t v * i n imenovanja 
» ? " « » t o k i vprašanja 

bi-aik ° z a s e d a l danes (21. septem-
Čih.u 1 8 - u r i v mali sejni dvorani ob-
C , h 8 ke«kupSč ine 

10. S E J A Z B O R A Z D R U Ž E N E G A 
. D E L A I N 11. S E J A Z B O R A 

S i r I T & R ^ E V N I H S K U P N O S T I 
S K U P Š Č I N E O B Č I N E R A D O V L J I C A 

e n „ n * £ n i red zasedanj obeh zborov je 
n e " k o t «a zasedanje druzbenopolitič-
obrav 1 L e d a b o 8 t a ta d v a z b o r a 

bjah n a V a , a 8 e P ° r o * i , a ° c r n i h grad-
Pih A " p r ° g r a m o predvidenih ukre-
*bor K teJ točki je družbenopolitičn 
p P a , ? k u P a J z izvršnim svetom že raz-
3l T , a l i n sprejel stališča na seji 

tri o o ̂ " » i e n e g a dela bo zasedal ju-
•eini\A 8 e Ptembra , ob 16. uri v veliki 
krai . o r a n ' občinske skupščine, zbor 
ob i » n i n skupnosti pa prav tako jutri 
ohas* , m c a * u v mali sejni dvorani 
° « » «ske skupščine. 

Imenovanja 
ravnateljev 

prgj,1 t r i j e zbori bodo sklepali tudi o 
Va n : g u komisije za volitve, imeno-
irrien t e r kadrovske zadeve, da se 
rj r j U J e za ravnatelja osnovne šole 
*W*f" e z a Mencingerja v Bohin jsk i 
^ i s t ? C l A n d r e j Šiljar iz Bohinjske 
j a r i c e . , o > „ . . „ „ * . J i : „ s »u za ravnatel ja osnovne šole 
^oljgti .Žagarja v L ipn i c i Dušan ..mm 

iz Radovl j ice in za ravna-
P f^ .psnovne šole prof. dr. Josipa 
^ e d y a n a B l e d u P e t e r N u k z 

8 ° g l a ^ g a t i b o d o sklepali tudi o 
i z o b r

8 * U k imenovanju tajnika 
Ua t

a ^ e y a l n e skupnosti Radovl j ica 
B e n i p n i k a je predlagana K a t a r i n a 
Č1»»J l n 0 razrešitvi in imenovanju 

8 v e t a za ljudsko obrambo. 

Čeprav vse točke dnevnega reda zase
danja skupščine zaslužijo enako pozornost 
delegatov, bo nedvomno na jutrišnjem za
sedanju zbora združenega dela in zbora 
krajevnih skupnosti osrednje vprašanje 
problem črnih gradenj v radovljiški obči
ni. 

Prvotno sicer ni šlo zgolj za črne gradnje 
počitniških hišic. Problemska konferenca 
zveze komunistov je namreč letos spomla
di obravnavala prostorsko načrtovanje v 
občini, urbanistično in stanovanjsko poli
tiko, komunalno urejenost in varstvo 
okolja. Ob tem pa se je izkazalo, da je 
število črnih gradenj v občini v zadnjem 
času močno naraslo. Zato je bil tudi eden 
od sklepov konference, da je treba proti 
vsem črnograditeljem odločno ukrepati. 

Tako skupščina, izvršni svet, upravni 
organi in izvršni organi družbenopolitič
nih organizacij so se v zadnjem času veliko 
ukvarjali s tem vprašanjem. Nazadnje sta o 
tem razpravljala izvršni svet in družbeno
politični zbor občinske skupščine na skup
ni seji 31. avgusta in sprejela program 
predvidenih nadaljnjih ukrepov. Le-te naj 
bi na jutrišnji seji obravnavala in sprejela 
tudi zbor združenega dela in zbor krajev
nih skupnosti. 

Preden pogledamo predlagane ukrepe, 
pa še kratek povzetek iz ocene, ki so jo 
pred dobrim tednom dobile od komiteja 
občinske konference Z K osnovne organi
zacije zveze komunistov v občini. 

Razlogi za ta družbeno škodljiv pojav v 
občini so, ker že na samem začetku nasta
janja počitniškega turizma odgovorni 
organi skupščine niso jasno opredelili po
litike gospodarjenja s prostorom. Po drugi 
strani pa je res, da je upadalo zanimanje za 
pašništvo, zasebniki in kmetijske zadruge 
pa so prodajali dragocene pašne in gozdne 
površine za vikende. P r i zavračanju 
kakršnih koli nedovoljenih gradenj ob tem 
pa občinski organi in inšpekcije niso bili 
dovolj odločni in niso dovolj ostro izvajali 
kontrole in ukrepali. Zato se je v dvajsetih 
letih nabralo veliko primerov črnih gra
denj in nasilnih posegov v prostor, k i niso 

Olajšave 
za gradbeni 

material 
Davčna uprava je pripravi la pred

log odloka o spremembah in dopol
ni tvah odloka o posebnem občin
skem davku od prometa proizvodov 
in od plačil za storitve. Predlog, k i 
ga je že sprejel izvršni svet in predla
ga, da ga sprejmejo tudi vsi zbori 
skupščine, predvideva oprostitev 
3-odstotnega prometnega davka za 
občane, k i j ih je prizadel potres. 
Oprostitev se nanaša do 31. decem
bra 1977 za nekatere vrste gradbene
ga materiala (cement, izdelki iz ce
menta, betonsko železo, val jana 
žica, strešna lepenka, apno, gramoz, 
mivka, inštalacijski material in 
drugo) in stanovanjske opreme (po
hištvo, bojlerji, štedilniki). Uprav i 
čenci bi po sprejetju odloka lahko 
uvel javl jal i te olajšave, če bi pro
dajalcu predložili potrdilo pristojne
ga občinskega upravnega organa o 
tem, da je blago namenjeno za od
pravo škode, k i jo je povzročil 
potres. 

Izvoz dobro, 
sicer pa izguba 

O gibanju gospodarstva v letoš
njem prvem polletju smo nekaj že 
pisali po seji izvršnega sveta skup
ščine v eni prejšnjih številk Glasa. 
Zato tokrat iz poročila, k i bo v 
obravnavi na skupščini le kratek po
vzetek. 

Pos lovni rezultat i v prvem pollet
j u letos so precej slabši kot lani ta 
čas. Dohodek je nižji za 7 odstotkov, 
družbeni proizvod je enak lanskemu, 
izguba v 34 do 60 obravnavanih 
O Z D in T O Z D pa znaša 77,768.(XX) 
dinarjev. Izguba je več a l i manj na
videzna in večjih dejanskih poslov
nih izgub ni . Izjema sta le gostinstvo 
in turizem. 

Ce lo tn i dohodek se je v prvih 
šestih mesecih v primerjavi z lan
skim povečal za 12 odstotkov. Ce pa 
bi upoštevali neplačano realizacijo 
in popravek finančnega rezultata za 
leto 1975, bi dosegli kar za 21 
odstotkov več celotnega dohodka 
kot lani . Po drugi strani pa se je 
zmanjšala ekonomičnost poslova
nja. Doseženi družbeni proizvod se 
je zmanjšal za šest desetink odstot
ka, nominaln i osebni dohodki pa so 
narasl i za 17 odstotkov, kar je naj
manj v primerjavi z drugimi gorenj
skimi občinami. 

Dobre rezultate pa je radovljiško 
gospodarstvo doseglo v zunanjetrgo
vinski menjavi. Izvozi l i so za prek 
11,5 mil i jona dolarjev al i za 51 od
stotkov več kot lani v tem času, še 
vedno pa za 3 odstotke manj kot so 
predvidevali na začetku leta. Izvoz 
se je zmanjšal le v Iskri L ipn ica in 
Vezenine Bled. V gostinstvu pa so 
ustvar i l i za okrog 2 mil i jona dolar
jev deviznega pri l iva. Po drugi strani 
pa se je uvoz zmanjšal za 38 odstot
kov. Zanimivo pa je, da je šlo v glav
nem za uvoz repromateriala in le 11 
odstotkov od celotnega uvoza za in
vesticijsko opremo. 

sprejemljivi z a krajino, kmetijstvo in turi
stično gospodarjenje. 

Ko je komite občinske konference ZK 
26. avgusta preverjal uresničevanje skle
pov 12. in 13, zasedanja konference (pro
blemske konference), je ugotovil, d a je 
ukrepanje pristojnih organov prepočasno. 
Zavzel se je, d a je treba čimprej sprejeti 
odlok o dopolnitvi urbanističnega progra
ma in da je treba dosledno izvesti postopek 
za vse ugotovljene črne gradnje, med njimi 
za 46 najkasneje septembra letos. Zbrane 
podatke o črnograditeljih je treba dopol
niti še s podatki o lastniku zemljišča. Od
ločno je treba ukrepati proti črnim grad
njam, ki so zunaj območja, določenega z 
urbanističnim programom. T o še posebej 
velja za najnovejše objekte na teh območ
jih, ki so bili zgrajeni od aprila do avgusta 
letos. Za vse te primere naj se zahteva 
odstranitev. Pr i sprejetju oziroma obliko
vanju odloka o zaščitenih območjih, ki naj 
bi bil sprejet do konca leta, morajo sodelo
vati predstavniki kmetijstva, gozdarstva, 
varstva narave in spomeniškega varstva. 

Komite ugotavlja in zahteva, da se v po
sebnem postopku ukrepa proti vsem 
enako, brez razlike kdo so. Posebej so še 
odgovorni člani zveze komunistov, če so 
gradili brez dovoljenja. Nedovljene grad
nje pomenijo teptanje pravil , političnih in 
moralnih norm in do skrajnosti brezob
zirno in samovoljno obnašanje. Zato je 
treba proti kršilcem hitro, odločno in brez 
popuščanja ukrepati. ' 

Na podlagi teh stališč komiteja občinske 
konference zveze komunistov Radovljica 
omenimo nekatere najpomembnejše sklepe 
in stališča skupne seje izvršnega sveta in 
družbenopolitičnega zbora skupščine 31. 
avgusta letos, ki naj bi j ih obravnavali 
delegati obeh zborov na jutrišnji seji. 

Do konca leta je treba sprejeti odlok o 
zaščiti posameznih območij. Poostri naj se 
kontrola inšpekcijskih služb; vsaj dvakrat 
na teden naj le-te opravljajo preglede 
črnih gradenj in potem takoj izdajo odloč
be o ustavitvi del ter v dveh dneh odstopijo 
primer oddelku za urbanizem, gradbene in 
komunalne zadeve ter varstvo okolja za 
uvedbo posebnega postopka; sodniku za 
prekrške pa za uvedbo kaznovalnega po
stopka. Oddelek za urbanizem mora vse 
zadeve v zvezi s črnimi gradnjami rešiti v 
enem mesecu po posebnem postopku in 
izdati odločbe. Prednost naj bi imeli 
primeri črnih gradenj tudi pri sodniku za 
prekrške. 

Nadalje je treba okrepiti inšpekcijsko 
službo. Tesnejše mora biti sodelovanje z 
davčno upravo glede prometa s kmetijski
mi zemljišči, nadalje sodelovanje s kmetij
skimi zadrugami, gozdarji, lovci, planinci 
in krajevnimi skupnostmi pri odkrivanju 
črnih gradenj. Pripraviti je treba poseben 
prometni režim na gozdnih cestah v 
občini. Upravni organi in interesne skup
nosti naj preučijo veljavne predpise, ki 
zavirajo učinkovitejše ukrepanje proti 
črnim gradnjam. Proti uporabnikom druž
benega premoženja, ki dovoljujejo črne 
gradnje na zemljišču, ki je v njihovi 
uporabi, naj ukrepajo organi za družbeno 
varstvo družbene lastnine. O ukrepih bo 
izvršni svet sproti obveščal občinsko 
skupščino, družbenopolitične organizaci
je in javnost. 

Prv i ukrep, ki naj bi ga delegati sprejeli 
na svojih sejah, je odlok o spremembah in 
dopolnitvah odloka o urbanističnem pro
gramu občine. Odlok ne nasprotuje orga
nizirani in urejeni gradnji počitniških 
hišic, prednost pa daje gradnji počitni
ških domov. Določa tudi, da mora občin
ska skupščina pred vsakim pričetkom 
izdelave zazidalnega načrta za počitniško 
naselje obravnavati zahtevek, in odločiti, 
če je le-ta upravičen. Razen tega za območ
ja, namenjena graditvi počitniških hišic, 
ne veljajo določila 17. člena odloka o urba
nističnem programu občine. T a člen nam
reč dovoljuje, da izvršni svet lahko še pred 
izdelavo in sprejetjem zazidalnega načrta 
odobrava skupinske lokacije na delu ob
močja. Poslej naj bi izvrsni svet takšne 
skupinske lokacije lahko odobraval le za 
stanovanjsko gradnjo (ne za počitniške hi 
šice!). Pomembno je tudi določilo, da ni do
voljena gradnja novih ali sprememba ob
stoječih objektov na območjih, k i se ure
jajo z zazidalnimi načrti, dokler načrti 
niso sprejeti. Razen tega odlok določa, da 
je treba objekte, ki so zgrajeni v nasprotju 
s temi določili, odstraniti Glede na sedanji 
urbanistični program velja to tudi za 
območja, ki so določena za kmetijske in 
gozdarske namene. Nekatera območja za 
gradnjo počitniških hišic določajo tudi 
urbanistični načrti, zato določila tega 
odloka veljajo tudi zanje. 

V radovljiški občini niso nestrpni zaradi gradenj počitniških hišic nasploh, 
ne morejo pa dovoliti divjihoz. neorganiziranih gradenj. 

Obvezno 
brezplačno 

fluoro-
grafiranje 

Vs i zbori bodo razpravl jal i in skle
pali tudi o predlogu odloka o obvez
nem radiofotografiranju (fluorogra-
firanju) prebivalcev v občini. Odlok 
določa, da bo akcija trajala od 13. do 
29. oktobra letos in bo obvezna za 
vse nad 24 let stare občane oziroma 
rojene pred 31. decembrom 1952. Iz
vedel jo bo Inštitut za pljučne bolez
ni in tuberkulozo Go ln ik . Po 
podatkih oddelka za družbeno de
javnost in občo upravo bo fluorogra-
firanje zajelo 19.612 prebivalcev. 
Fluorografiranje bo brezplačno, 
stroške pa bosta pokr i l i občinska 
zdravstvena skupnost in občinska 
skupščina. K a z n i za tiste, k i se ne bi 
odzvali vabi lu na fluorografiranje, 
so predvidene do 1000 dinarjev. 

Namen fluorografiranja vseh nad 
24 let star ih prebivalcev občine je 
pravočasno odkrivanje, preprečeva
nje in zatiranje tuberkuloze, pljuč
nega raka in drugih obolenj prsnega 
koša. 

I Zakasnela 
obravnava 

N a dnevnem redu zasedanj vseh 
treh zborov je tudi obravnava poro
čil o zdravstvenem varstvu občanov 
na področju občine od 1973. do 1975. 
leta, o kmetijsko zemljiški skupno
sti, o samoupravni interesni skupno
sti za gozdarstvo in o stanovanjski 
skupnosti Radovl j ica. Izvršni svet je 
ta poročila obravnaval in sprejel že 
sredi juni ja , razprava v skupščini pa 
je bi la na seji 14. ju l i ja letos zaradi 
obširnega dnevnega reda odložena. 
Zato je malce zakasnela razlaga 
predstavnikov samoupravruh inte
resnih skupnosti šele zdaj na dnev
nem redu vseh treh zborov skupšči
ne. 

Asfalt 
Podhom — Bled 

J u t r i je pod 15. točko dnevnega 
reda zbora združenega dela in zbora 
krajevnih skupnosti (družbenopoli
tični zbor pa danes te točke nima na 
dnevnem redu) na vrsti predlog 
uvrstitve asfaltiranja ceste Podhom 
— Bled v plan komunaln ih del za 
leto 1976. Izvršni svet predlaga, da 
se uvrst i v program komunaln ih del 
za leto 1977 asfaltiranje ceste Pod
hom—Bled v višini 70.000 dinarjev. 
Denar bo nakazan krajevni skupno
st i B l ed do 30. septembra 1977 za od
plačilo posojila, k i ga je krajevni 
skupnosti B led odobrilo Cestno pod
jetje K r a n j . Pogodbena dela pa bodo 
končana do 30. oktobra letos. Vred
nost vseh del je predvidena na 
385.400 dinarjev. Od tega bo skupšči
na letos in prihodnje leto zagotovila 
220.000 dinarjev, krajevna skupnost 
Bled pa 165.400 dinarjev. 

Pr ip rav i l 
Andre j Za la r 

Delegatsko 
vprašanje 

Pravzaprav ne gre to l iko za delegatsko 
vprašanje; bolj za predlog. N a sejah dele
gatov samosto jn ih obrtn ikov Radovl j ice so 
že večkrat govori l i 0 urejenosti Radovl j ice 
in o tem, kaj Radov l j i ca kot znano in pr i 
l jubljeno turistično mesto lahko nudi obi
skovalcem. Meni jo , da je bi lo v zadnjih treh 
let ih premalo narejenega za razvoj tur i zma. 
Zato b i se bi lo treba lo t i t i nalog za boljšo 
turistično ponudbo. Ugotavl jajo, da so zele
nice in nasadi zapuščeni in bi j i h bi lo treba 
sprot i negovati a l i pa, če ne gre drugače, 
ustanovi t i hor t iku l turno društvo. Glede 
L inhartovega trga pa ugotavljajo, da se ta 
turistično zan imiv najstarejši de l Radov
ljice ureja vel iko prepočasi. Zato bi b i l 
skrajni čas, da se izdela ureditveni načrt 
tega dela mesta, če pa je le-ta že narejen, bi 
bilo treba obnove in ureditve posameznih 
poslopij pospešiti v s t i lu Šivčeve hiše. 
Predlagajo manjše obrtne but ike in lokale, 
bistroje in podobno, kjer hi se vsak mimo
idoči oz i roma sprehajalec rad ustav i l . Ko t 
primer in zgled za takšno ureditev navajajo 
K a m n i k in Skot jo Loko . 

I 

Razprava 
o povečanju 
prispevka 

Konec leta bo mini lo pet let, ko je 
občinska skupščina z odlokom dolo
čila prispevek oziroma ceno prispev
ka za uporabo mestnega zemljišča. 
Prispevek je bi l takrat določen po 
kategorijah in komunaln i opremlje
nosti v občini. Zaradi vedno večjih 
potreb po komunaln i ureditvi v obči
ni je treba povečati prispevne stop
nje in razširiti prispevno območje. 

Osnutek predvideva, da bi se v 
prvi kategoriji stanovanjskega co-
ninga za kvadratni meter koristne 
stanovanjske površine povečal pri
spevek od 20 na 40 par, v drugi kate
goriji od 15 na 30 in v tretji katego
rij i naj bi znašal 20 par. V prvi kate
goriji poslovnega in industrijskega 
coninga pa bi se povečal za kvadrat
ni meter koristne stanovanjske 
površine od 25 na 60 par, v drugi od 
20 na 50 in v tretji (skladiščni pro
stori na prostem), od 15 na 25 par. 
Prispevek za nezazidano gradbeno 
zemljišče pa naj bi znašal 10 par za* 
kvadratni meter. 

K o t rečeno, gre za osnutek odloka, 
k i ga je izvršni svet že sprejel, pred
laga pa, da ga delegati obravnavajo 
in dajo pripombe nanj. Dokončno bi 
sklepali o njem na eni prihodnjih 
sej, veljati pa naj bi začel 1. januar ja 
prihodnje leto. 

Pred sejo 
zborov 

radovljiške 
občinske 
skupščine 

Namesto dosedanje oblike ru
brike v našem časopisu pod na
slovom Dogovorimo se, k i je bila 
namenjena delegatom posamez
nih zborov gorenjskih občinskih 
skupščin in tudi delegatom skup
ščin samoupravnih interesnih 
skupnosti , smo se tokrat na za
četku jesensko-zimskega skup
ščinskega dela v uredništvu 
odločili, da pripravimo nekakšen 
vzorec, kako naj bi v prihodnje 
morda omogočili čimboljšo obve
ščenost delegatov in delegacij in 
seveda tudi občanov ter delovnih 
l judi pred zasedanjem skupščine 
al i posameznih zborov. V rubr ik i 
Dogovorimo se smo zdaj pravi
loma objavljal i dnevne rede 
zasedanj posameznih zborov al i 
skupščin in hkrat i opozori l i na 
eno al i dve pomembnejši vpra
šanji, k i bi j im delegati pred 
zasedanjem moral i posvetiti še 
posebno pozornost in se oprede
l i t i tudi glede oločitve na seji. 

Ugotovi l i smo, da je tako za
stavljena rubr ika sicer pripo
mogla k boljši obveščenosti dele
gatov in občasnov, vendar zaradi 
značaja in vsebinske zasnove, k i 
jo je imela, ni mogla zapolnit i 
vrzel i glede obveščanja delegatov 
in občanov o bolj a l i manj po
membnih vprašanjih na zase
danjih. 

K e r se zaradi obilice gradiva za 
posamezna zasedanja danes že 
delegati oziroma delegacije, kaj 
šele občani, težko samo seznanijo 
s predloženim gradivom (še večja 
težava pa je sprejemanje stališč 
o posameznih vprašanjih in mož
nost, da b i tudi občani vpl ival i na 
takšne odločitve), smo menil i , da 
bi posamezne točke dnevnih 
redov malo bolj razložili in tako v 
skrajšani obl iki opozori l i na srž. 
Takšna predstavitev pa narekuje 
najmanj eno stran v našem gla
si lu. Tokra t smo za poskus in 
vzorec pr ipravi l i takšno gradivo 
ob zasedanju vseh zborov radov~ 
ljiške občinske skupščine. Odločili 
smo se, da še naprej obdržimo 
dosedanji naslov rubrike Dogo
vorimo se, ker je gradivo na
menjeno tako delegatom kot 
vsem občanom in delovnim lju
dem. Vemo tudi , da takšno gra
divo v prihodnje (če se bomo od
ločili za to) ne bo moglo bi t i 
objavljeno tik pred zasedanjem 
zborov a l i skupščin, marveč dosti 
prej. Namen zgoščenih povzetkov 
posameznih točk dnevnega reda 
namreč n i zgolj informiranje, mar
več omogočiti, da se bodo delegati 
(kakor občani) pred zasedanjem 
lahko pogovorili in odločili o po
membnejših vprašanjih in sta
liščih. Tok ra t gradivo pod na
slovom Dogovorimo se ob današ
njem in jutrišnjem zasedanju 
vseh zborov radovljiške občinske 
skupščine po tej plat i še ne 
dosega tega cilja. T o bo sicer tudi 
v prihodnje težko, ker sedanje 
obsežno gradivo, k i ga po en a l i 
nekaj izvodov dobivajo le dele 
gacije, tudi ne prihaja dovolj 
zgodaj za temeljito pripravo. 
Vendar, prizadevali si bomo, da 
to težavo premostimo. 

Pričakujemo, da nam boste na 
naša prizadevanja dal i pripombe, 
predloge in nasvete. 



Odbor za medsebojna razmerja delavcev 
TOZD Industrijska prodajalna 
Almira Radovljica 

razpisuje prosto de lovno mesto 

poslovodje prodajalne I. 

Poleg splošnih pogojev, določenih s s a m o u p r a v n i m 
sporazumom, morajo kand ida t i izpolnjevati še: 
— K V t r govska d e l a v k a t eks t i lne smer i z večletno p rakso 

— po možnosti na pos l o vodsk ih d e l o v n i h mes t i h 
— moralnopolitična neoporečnost. 

Poizkusno delo v trajanju 3 mesecev. 

Osebni dohodek se obračunava po samoupravnem sporazumu, k i za
jema oceno delovnega mesta in ovrednoteno minulo delo. 
P i s m e n e ponudbe je t r e b a p o s l a t i n a n a s l o v A l m i r a R a d o v l j i c a 
— O M R D T O Z D I n d u s t r i j s k a p r o d a j a l n a , R a d o v l j i c a — J a l n o v a 
u l . št. 2. 
R a z p i s ve l j a do 5. o k t o b r a 1976. 

Prvi korak je narejen 
Na škofjeloški gimnaziji imajo tri oddelke 
smučarske gimnazije — v njih je 46 učencev in vsi 
so odlični športniki — novost v Sloveniji in v 

Jugoslaviji 
Prof. Marko Erznožnik, novi ravnatelj škofjeloške gimnazije, je 
Žirovec. Tam je bil rojen leta 1935 in po končanem šolanju na Visoki 
šoli za telesno kulturo v Beogradu se je leta 1960 vrnil v domači kraj. 
Skupaj z bratom Darijem, ki je prav tako učitelj telesne vzgoje, sta 
zaorala ledino pri uvajanju sodobne telesne vzgoje v šole. Začela sta 
pravzaprav iz nič, saj žirovska šola ni imela niti telovadnice niti 
opreme za telovadbo, razen nekaj žog, niti športnih igrišč. Toda 
velika volja do dela in ljubezen do športa jima je dala moč, da sta 
skupaj z učenci zgradila zasilna igrišča, ustanovila šolsko športno 
društvo in že nekaj let kasneje so se žirovski šolarji, čeprav še danes 
nimajo telovadnice, začeli pojavljati na pionirskih in mladinskih tek
movanjih na republiški in tudi zvezni ravni. 

Prav ljubezen do športa in pa dej
stvo, da škofjeloška gimnazija uvaja 
smučarske oddelke, sta močno vpli
val i na odločitev, da se je M a r k o 
Erznožnik odločil za mesto ravna
telja na tej šoli. Zato je beseda kaj 
hitro stekla, ko smo se začeli po
govarjati o smučarskih oddelkih. 

»Ze v preteklih letih so bi l i na naši 
šoli kombinirani smučarski oddelki. 
D i j ak i istih letnikov, k i so se aktivno 
ukvarjal i s smučanjem, so bil i 
skupaj v enem razredu. Zanje je bil 
organiziran poseben dopolni lni 
pouk, pri učenju pa so j im pomagali 
tudi sošolci, predvsem tako, da so 
j im prepisovali snov v času, ko so 
bil i na treningih al i tekmovanjih. 
Približno na enak način so bi l i orga
niz irani tudi smučarski oddelki na 
osnovni šoli Petra Kavčiča v Škofji 
Loki.« 

» K A K O P A J E LETOS?« 
»V letošnjem šolskem letu pa smo 

ob podpori slovenskih športnih orga
nizacij vpisali ,čiste' smučarske od
delke. Tako da imamo sedaj vpisa
nih skupaj 17 oddelkov, od tega tr i 
smučarske, in sicer po enega za prvi, 
drugi in tretji letnik. Tako veliko 
število oddelkov in pa prostorska 
stiska nas je prisi l i la, da smo organi
z iral i pouk v dveh izmenah. V po
poldanski izmeni je 5 oddelkov, in 
sicer trije prvi in dva druga.« 

» K O L I K O UČENCEV 
O B I S K U J E SMUČARSKE 

ODDELKE?« 
»Smučarski oddelki so številčno 

nekoliko šibkejši kot splošni. Tako 
lahko učenci in učitelji bolj inten
zivno delajo", možna pa je tudi in
dividual izaci ja pouka in pa laže se 
določa čas treningov. Vse tr i oddelke 
obiskuje 46 učencev, in sicer 12 dek
let in 34 fantov. 29 je alpskih smu
čarjev, 8 skakalcev, 5 je tekačev, 5 
dijakov pa se ukvarja z drugimi 
športi. 4 športniki so doma iz Tržiča, 
9 iz Kran ja , 18 iz Ljubl jane in 
drugih slovenskih krajev, ostali pa 
so doma \L Škofje Loke. Dve tretj ini 
dijakov teh treh oddelkov je držav
nih prvakov v svoji panogi, t r i 
četrtine pa j i h je članov državne 
mladinske in članske smučarske re
prezentance. Med drugimi odličnimi 
športniki obiskujejo škofjeloško gim
nazijo Bor i s Stre l , K a r e l Kravcer , 
Matevž Lukanc , Zdravko Križaj, 
Jožica Gortner , S lavko Biz jak in 
M i r o Vesel — vsi se ukvarjajo s 
smučanjem in tudi p lavalca Borut 
Petrič in Barbka Štemberger.« 

»Boste organizirali pouk tudi 
na treningih?« 

»Redni pouk bodo učenci smučar
skih oddelkov imel i samo v šoli. Čas 
treningov pa bomo določali skupaj s 
selektorji in športnimi k lub i in bodo 
po možnosti na njih sodelovali tudi 
nekateri učitelji. Tako bodo učenci 
lahko utrjeval i snov. Sicer pa pri se
stavljanju in izvajanju programa 
smučarskih oddelkov sodelujemo z 
Zavodom za šolstvo S R S in mentor
jem prof. Ivanom Križnarjem.« 

»Smučarski oddelki predstav
ljajo novost v srednjih šolah?« 

»Naša smučarska šola je prva 
takšna šola v Slovenij i in tudi v 
Jugoslavi j i . N i pa nobena novost več 
v športno razvit ih deželah na zaho
du in na vzhodu. Smučarske šole že 
nekaj let uspešno organizirajo v 
Avstr i j i , Z R Nemčiji, D R Nemčiji, 
športne šole poznajo v Romuni j i , 
SZ. Skra tka , v vseh državah, k i 
nekaj pomenijo v športu. Najbolje 
se je pokazalo na zadnjih olimpij
skih igrah, katere državo imajo šo
lanje in treniranje športnikov si
stemsko urejeno in katere so odvisne 
od posameznih talentov.« 

» K D O V O D I SMUČARSKE 
ODDELKE?« 

»Pedagoški vodja smučarskih od
delkov je prof. Ivo Černilec, k i skrbi 
za usklajevanje učnega programa in 
treninga, za zdravstveno in socialno 
varstvo učencev, skratka odgovoren 
je za celotno problematiko učencev 
smučarskih oddelkov.« 

»Vaša šola vzga ja smučarje. 
K a j pa d r u g i športi?« 

»Nedvomno bo potrebno izdelati 
program razvoja športnih šol tudi za 
druge panoge. T o pa je povezano z 
razporeditvijo šolske mreže, potreb
no bo poskrbeti za ustrezne kadre. 
Skra tka , potrebna bo sistemska re
šitev, ki bo uredila status teh šol, 
kdo j ih bo f inanciral , in pa urediti po 
potrebi status športnika. Najbrž vsi 
ti načrti še ne bodo takoj uresničeni, 
prvi korak pa smo že naredili.« 

L. Bogataj 

O festivalu 
so r e k l i . . . 
S t a n k a Godnič, f i l m s k i k r i 

t i k i n s e l ek t o r k r a n j s k e g a fe
s t i v a l a : 

»Tudi na letošnjem festivalu se 
je pokazalo, da so še vedno naj
boljši klasični kra tk i f i lmi brez 
besed, taki nam največ povedo. 
Z leti se športne teme menjujejo, 
letos je na primer v ospredju kra
ljica športov — atlet ika. Pr i jetni 
pa so tudi f i lmi o športniku kot 
osebnostih, tak je na primer češki 
Ol impi jski zmagovalec, o veslaču, 
ki kl jub letom še vedno živi za 
šport. Še posebej pa smo veseli 
fi lmov, ki prijetno govore in vabi
jo k rekreaciji. Nekaj je bilo f i l 
mov kot na primer francoski 
Lepa Savoja, z otvoritvenega ve
čera, k i zanimivo in vabljivo po
vezujejo turizem s športom in re
kreacijo. N a žalost je bi l na tem 
festivalu jugoslovanski delež bolj 
skromen, še posebej slovenski, ker 
je proizvodnja kratkega f i lma pri 
nas nesmotrno planirana. Škoda.« 

G e o r g i K u s h n i r e m k o , sov
j e t s k i režiser i n d r a m a t u r g : 

»Športni f i lm ni tako lahko na
rediti. Snemati , to že, toda dober 
kratek f i lm mora imeti izobliko
vano misel, poslanstvo, to pa zna
jo naredit i le profesionalni f i lm
ski delavci. N a vseh festivalih 
k ra tk ih fi lmov, k i j i h je v svetu 
zelo veliko, je okol i 30 odstotkov 
filmov, k i so pravzaprav amater
ski , narejeni sicer z vel ikim t ru
dom in prizadevnostjo, k i pa zble
di brez trdno izoblikovane ideje 
f i lma. Vsak festival je zato prilož
nost za filmske amaterje in f i lm
ska društva, k i j i h tudi pri vas kot 
vem ne .manjka, da se nečesa na
učijo, da znajo razločevati med 
dobrim in manj dobrim. Dober 
f i lm mora marsikaj povedati tudi 
drugim, ne samo avtorju.« 

Jože Pogačnik, režiser: 
»Filmi, k i j i h letos gledamo na 

kranjskem festivalu, se močno 
razlikujejo od filmov iz prejšnjih 
let, saj so od poprej ad hoc 
ustvarjenih sedaj narejeni mnogo 
kvalitetneje. Posebno tematsko 
je letos izredno dober program. 
Športni f i lmi imajo sicer nekaj 
ponavljajočih se tem, letos na 
primer se je zvrsti lo kar nekaj f i l 
mov z aktua ln im in modnim ja 
dranjem z zmaji, čeprav je šport
nih tem za obdelavo na fi lmskem 
traku še in še. Posebej bi rad 
omenil letošnje izredno dobre 
sovjetske filme, k i so se, kot opa
zimo, otresli poprejšnjega počas
nega r i tma in gostobesednosti. 
Posebno mi je všeč f i lm Dv i g ne 
glede na to, da je ta f i lm že pobral 
in verjetno še bo pobiral nagrade 
po festivalih. Sicer pa so po moje 
uspešni le tisti športni f i lmi, ka
dar j i h dela avtor, k i ima tudi 
sam rad šport, kadar pa je fi lm 
narejen le zaradi filmske atrak
cije, torej f i lm zaradi f i lma, pa 
uspeha ne bo, ker ne bo najt i 
osnovne ideje o športu. F i lmska 
izpoved mora bi t i klena, zgošče
na, tak film nekaj pove in to 
vsem.« L. M . 

/ Z \ Veletrgovina 
Živila Kranj, n. sol. o. 

objavlja naslednja prosta delovna mesta: 

K A L K U L A N T A II. - ZA DOLOČEN ČAS 
OBRAČUNOVALCA T E R E N S K E P R O D A J E 
K N J I G O V O D J E OSEBNIH D O H O D K O V 
VEČ D E L O V N I H M E S T K V P R O D A J A L C A ZA OBMOČ 
J E K R A N J A , TRŽIČA IN ŠKOFJE L O K E 
K V N A T A K A R J A ZA OBMOČJE K R A N J A 

Združitev dela na delovnem mestu pod zap. št. 1 traja do Vrnitve 
delavke s porodniškega dopusta. 
Poleg splošnih pogojev morajo kandidat i izpolnjevati še naslednje 
posebne pogoje: 
p o d 1.: srednja šolska izobrazba (komercialni al i ekonomski tehnik), 1 
leto delovnih izkušenj — poskusno delo 60 dni , 
p o d 2.: nepopolna srednja šola (poslovni administrator) , 2 let i delov
n ih izkušenj — poskusno delo 60 dni , 
p o d 3.: srednja šolska izobrazba (ekonomski a l i finančni tehnik), 
1 leto delovnih izkušenj — poskusno delo 60 dn i , 
p o d 4.: K V prodajalec, 1 leto delovnih izkušenj — poskusno delo 
60 dni , 
p od 5.: K V natakar, 1 leto delovnih izkušenj, poskusno delo 60 dni 
P i s m e n e p r i j a v e z d o k a z i l i o i z p o l n j e v a n j u z a h t e v a n i h pogo jev 
je t r e b a p o s l a t i v 15 d n e h po ob j a v i k*»<*rovski službi 
V e l e t r g o v i n e Živila K r a n j , C e s t a J L A 6/IV. 

mati Letošnji mednarodni festival v Kranju je pripravil tudi večer pri nas J 
znanega finskega filma. Projekciji v kinu Center je prisostvovala tudi fl.n*. a 

delegacija, ki jo je vodila finska ambasadorka v Jugoslaviji Eeva Kristi 
Forsman. Pred tem je za finsko filmsko delegacijo v imenu pokroviteJ 
letošnjega festivala dipl. ing. Franc Razdevšek, predsednik proslovneg 
odbora sozd Slovenijales proizvodnja in trgovina, priredil kosilo v * y a 
dvoru. Visoko gostjo je v nedeljo, 19. septembra, sprejel tudi predsedn 
občinske skupščine Tone Volčič. Na sprejemu je bil tudi namestnik g?ne^ , 
nega sekretarja finskega združenja mest in velik prijatelj Jugoslavije On 

M. Turtiainen. — L. M. — Foto: J. Zaplotnik 

Drevi priznanja 
najboljšim filmom 

tudi za f i lm Šesti igralec, k i je V°X. 
tret jugoslovanskega košarkarskeg 
trenerja Laliča. : 

Težko bi bilo reči, da je šport" 
f i lm na'letošnjem festivalu k v a l ) t e

e 

nejši, toda če b,o žirija izbirala f1}11^ 
za priznanja, bo verjetno v ožje 
izboru vendarle večina kratkih 1 

mov, k i obravnavajo prav šport 
tematiko. Za konec festivala je P r 

gramska komisija uvrst i la kot P j 
sladek za ljubitelje športa švicars 
f i lm o boksarju supertežke ka 
gorije črnemu A l i ju , brez dvorn 
enemu najboljših letošnjih fi^0*! 

Drev i se bo s slavnostno podelit
vijo nagrad najboljšim f i lmskim pri
spevkom letošnjega pregledna šport
nih in turističnih filmov skleni l šesti 
festival v K r a n j u . K e r zadnjega 
izbora filmov predvidenega za sklep
ni večer še nismo videli, je morda 
malo prezgodaj že zaključevati vtise 
o letošnjem festivalskem pregledu. 
K l j u b temu pa velja že sedaj splošna 
ocena, da so kra tk i f i lmi namenjeni 
športu in tur i zmu naredil i dokajšen 
kval i te tn i krjfrak naprej. K že f i lm
sko razvi t im deželam kot so SZ, 
Z D A , Franci ja in druge, stopajo v 
korak, druge seveda tudi zaostajajo, 
kinematografije dežel v razvoju. 
Seveda ne bi mogli celotnega pri
spevka teh dežel, k i se šele uveljav
ljajo s kratk imi f i lmi, označiti kot 
začetniško neučinkovitega, saj smo 
na primer v nedeljskem programu 
videli odličen južnokorejski fi lm 
Taekvvondo, zanimiv tako po nena
vadni športni temi, k i jo obravnava, 
kot po svojem fi lmskem izrazu. 

Posebej velja omeniti tudi sovjet
ski f i lm Dvig, posvečen dvigalcem 
uteži, f i lm, k i je že na nekaterih 
festivalih kra tk ih filmov pobral na
grade in verjetno mu tudi na kranj 
skem priznanje ne uide. Več filmov 
letošnjega festivala obravnava 
športnike kot osebnosti kot na 
primer Ol impi jski zmagovalec a l i 
Vrni tev , madžarski fi lm o nudo po
škodovanem uspešnem madžarskem 
rokoborcu; odličen je fi lm z enako 
temo — portret Jacka Rabbi ta , 
80-letnega kanadskega športnega 
navdušenca, k i je s svojimi kvalite
tami prav gotovo kandidat za kako 
festivalsko nagrado. Enako velja 

sploh je letošnji švicarski »pake 

poslanih filmov izredno kvalite^. 
in še posebej izstopa od ostalih P 
spevkov. L. M-

Spored 
za torek 

KINO C E N T E R OB 16. URI: k i ) 

Udarec za udarec (črno-beli, k u , ' a n S
t * 0 ! 

F i l m o svetovnem boksarskem prvens 
Nogometni sodnik (barvni, ital.) 

OB 20. URI: j, 
Muhammed A l i : Drugi boj (Dfl ; g 

ftvic). Komp l e t en portret znanega b o k 8 8
k i t 

težke kategorije, k i je kariero začel 
Cass ius C lay . , „ e 

Dežela toplic (barvni, madž.). F'.'nJ &t 

najprej vrača v prejšnje čase t o p l i ' " 
tu r i zma in j i h primerja s sedanjostojo. 

Hokej (barvni , polj.). Iz najbolj* 
f i lmsk ih izkušenj (tudi jugoslovarisK 
sestavl jen f i lm o hokeju, kakršen j e 

kakršen včasih ne bi smel bit i . 
Podelitev festivalskih nagrad » w 

boljšim filmom. 

Med spremljajočimi prireditvami na mednarodnem festivalu športn*".^ 
turističnih filmov v Kranju je treba omeniti tudi posvet, ki ga je v Pone.J t>fl 

tnih1 

val 
vn<*s 

l u r in 11 i fi lil jiiiiiin t/ i\i ii i ij u y c it c [ /u i'/(lt/(ll( t u u i [JKJOUlzi, /tt ££U- jr: u *~ - w i 

20. septembra, dopoldne organizirala Komisija za odprave v tuja gorstva 
Planinski zvezi Slovenije. Na posvetu so obravnavali informiranje JaV

 v(fi 
o alpinizmu in alpinističnih odpravah. Obveščanje javnosti o odP^^o 
v tuja gorstva naj bi bilo takšno, da bi iz uspeha odprave odsevala kolek'1 ^ 
povezanost in prizadevanje vseh članov, ne pa da bi informacija pouda")'j 
le individualni uspeh posameznika. — Na sliki: v avli kina Center so plalX^ 
pripravili tudi razstavo alpinistične opreme primerne za visoka g°rS 

— L. M. — Foto: J. Zaplotnik 

Obisk i 1 r^šernovi hiši 
Vrba — V prvih šestih mesecih letošnjega leta je Prešernovo hiS° 

v V r b i obiskalo 21.810 obiskovalcev, od tega 15.085 otrok in 6725 odra
sl ih. Letos je bilo 400 obiskovalcev manj v primerjavi z enakim lanskipj 
obdobjem. Finžgarjevo rojstno hišo v Doslovčah pa je v prvem polletJ 
letošnjega leta obiskalo četrtina manj obiskovalcev. B i l o je manj °rf* 
niz iranih skupin obiskovalcev. Nasprotno pa se je povečal obisk jubJ 
in avgusta, ko številni obiskovalci slabo vreme izkoristi jo tudi za ob& 
ku l turn ih spomenikov. Vsekakor bo potrebno pr ipravi t i turističn 
vodnik po kulturnozgodovinskih spomenikih na Gorenjskem. Vodnu 1 

obljubljajo za prihodnje leto. J . Kavčič 



Gost na kranjskem festivalu 

»Stierlitz? Ne, jaz sem Tihonov!« 
Jesenski izlet izžrebar h 

naročnikov Glasa 
vali za Stierlitza. Res, da nekaj 
časa traja, da pozabiš vlogo, v 
katero si se dobro vživel in jo 
igral, je pa to težavna reč, če je 
bila vloga všeč tudi gledalcem, 
saj igralca dobesedno identifi
cirajo z televizijskim ali film
skim junakom. Vse življenje pa 
ne moreš igrati le enega lika, saj 
se igralec spreminja tudi kot 
igralec in jaz bi vsekakor hotel 
igrati še marsikaj.« 

Sodobnika? Seveda, človeka na
šega časa, naše stvarnosti . Ce ima 
igralec 48 let in za seboj 20 let 
ustvarjalnega dela in življenja, ' je 
verjetno izkušenj tudi za l ik 
sodobnega človeka več kot preveč. 
Težava.je le najt i primeren scenarij 
izmed množice bolj a l i manj dobrih. 

. . E n a najbolj zanimiv ih osebnosti, 
V so letos obiskale mednarodni 
festival športnih in turističnih 
hlrnov v K r a n j u , je bi l vsekakor 
JjeČeslav Ivanovič T ihonov, med 
£.rugim tudi član uradne festivalske 
* , r i Je . Znani sovjetski igralec, k i se 
g * najbolj spominjamo iz televizij-
8 k- e nadaljevanke 17 trenutkov po
mladi o sovjetskem obveščevalcu 
?[ e ( h nemškega glavnega štaba v 
perlinu - St ier l i t zu, gledali smo jo 
! a " i , si je komaj oddahnil od enega 
•ntervjuja, že so ga prosil i za dru
gega. 

»Res je bila to nadaljevanka,« 
pravi T ihonov s t ih im mirn im 
g'asom, k i zaradi ruščine zveni še 
^ehkeje, in med prsti mehča ciga
ro , »ki so jo povsod radi gledali, 
^nemali smo jo kar poltretje 
Jeto. Razlog, zakaj je imelo delo 
"^kšen uspeh pri gledalcih, se mi 
?*j razumljiv: obveščevalec 
B e r l i t z ni bil nikakršen super-
^ * n » nadčlovek, ki se vedno iz-
vleč 
obič e i z vseh težav, pač pa ima 
čut 

čajne človeške lastnosti. Ob-
i strah, tudi domotožje in 

Prav zaradi takšnega čustvo
vanja je bil gledalcu zelo blizu. 
*ej vlogi sam posvetil veliko 
casa: ni bilo lahko najti za takš
nega obveščevalca pravi lik. No, 
Kasneje se je izkazalo, da se mi je 
' a lik dobesedno zavlekel pod 
*°*o in so me ljudje kar zamenje-

Najljubša vloga? N i idealnih vlog, 
igralcu je najljubša tista, k i jo 
trenutno igra, nato po hoče z novo 
vlogo dat i nekaj več, delati še bolje. 
K l j u b temu T ihonov našteva nekaj 
vlog, k i so mu v dosedanji kar i e r i 
najljubše: to so igralske stvaritve v 
f i lmih Optimistična tragedija, Vo jna 
in mir, Dočakali bomo ponedeljek in 
seveda St ier l i tz . Z vlogo v f i lmu 
Zadeva v vasi Penkove pa si je T iho
nov zaslužil visoko priznanje zaslu
žnega umetnika. Sicer pa se mu o 

Razstava na Jesenicah 
Jesenice — V mal i dvorani delavskega doma na Jesenicah raz

stavlja kovinske skulpture samorastnik Jože Volarič iz K ran ja . Jože 
Volarič je svoje železne skulpture razstavljal že v L jubl jan i , v K r a n j u , 
v Lendavi in v Šentjerneju, njegova dela pa so razstavljena v galeriji 
11- april-v Novem Beogradu in v galeriji Sesti transport v Lazareveu. 
N a Jesenicah se prvič predstavlja, razstava pa bo odprta do vključno 
22. septembra. D . S. 

Dolih za Posočje 
Jesenice — Člani l ikovne sekcije D O L I K , k i deluje pr i P D P 

Svoboda Tone Cufar so na svojem zadnjem delovnem sestanku 
sklenil i , da namenijo polovico gorenjske Prešernove nagrade, k i so jo 
Pjejeli letos za 30-letnico svojega uspešnega delovanja, za Posočje. 
Tako so člani l ikovne skecije D O L I K prispevali za Posočje 5.000 d i 
narjev. D. S. 

Črtomir Zoreč: 

Beneška Slovenija, 
naša Deveta dežela . . . 

» o 

(Kraji, ljudje, pesem in govorica) 
(36. zapis) 

. e ^ 6 0 1 p a J e t u> v naši zavesti, še 
Pri S^^ 1 ' . K a j t i v svoji pesnitvi K r s t 
p r e § e r ( 

»avici se je dotakni l tud i Ogleja. 

Tvojp()t je v Oglej, da položil nate 
r°ke bo patriarh, ak' duh te žene, 
*° sipogubljal jih, oteti brate, 
^hovnega te storil bo ko mene. 
j deželah jutra čakajo bogate 
te hitro v Oglej, tje do patriarha, 
"tt posveti te mašnika, duš 

var'ha. 

d i T a k ° J e v pesnitvi nagovarjal 
rjnovnik Črtomira, da b i se šel 
^sve t i t v Oglej in potem širit vero v 
J U t

p
r °ve dežele. 

8 Q
 e s n i t e v je Prešeren končal -

p e t z mislijo na Oglej: 
i i 
^zlagajo, ko pride v Akvilejo, 
m u svete pisma, proste zmote 

vsake; 
^°sfone mašnik, v prsih umrjejo 
Sedanji upi; med svoje rojake 
*lovence gre in dalje čez njih 
. mejo, 

0 &mrti tam preganja zmot 
oblake. — 

f^ovjt Bogomila šla k očeti, 
l L več se nista videla na sveti. -

Danes je Oglej le majhno mesto. 
Zgodovinsko in turistično zanimivo, 
sicer pa daleč od sodobnih suhozem-
skih in pomorskih poti. Saj se je v 
teku tisočletja celo morje odmakni
lo! Nekoč obmorski kraj — danes 
polšesti kilometer daleč na kopnini l 
Le ostanki pristaniških zgradb in po
mol i spominjajo na zlato dobo tega 
sedaj skoro mrtvega mesta. Saj ima 
Oglej le komaj 4000 prebivalcev! 
N a d morsko gladino leži samo nekaj 
metrov (natanko 3 in pol). T e od
daljitve od morja so pač krive reke, 
k i počasi, a vztrajno priplave pesek z 
gora in z njim zasipljejo nizko vodo 
ob obalah. Tako tudi naša Soča, k i 
se ob iz l ivu imenuje Zdoba, iz leta v 
leto manjša površino severnega dela 
Jadranskega morja. 

P O G L E D V ZGODOVINO 

S tarodavno Aqui le io so osno
val i R im l j an i že okol i 1. 181 
pred našim štetjem. Ugajala 

j im je pač ugodna lega ob stičišču 
takratn ih trgovskih poti prot i severu 
in vzhodu. B i l pa je stari Oglej več 
stoletij tudi izhodišče za številne 
rimljanske vojne pohode proti »bar
barom«, ki so nenehno ogrožali nji
hovo posest in s i l i l i v toplo italsko 
ravan. B i l i so pač divji gorjanci z 

nagradah in priznanj ih za svoje 
igralstvo ne zdi pomembno govoriti, 
zanj je pomembna samo igra, to je 
delo, za katerega igralec zori in se 
uči vse življenje. 

»Prvi uspeh je res veliko 
veselje,« modruje T ihonov, »ki za 
mladega igralca pomeni mnogo. 
Če takrat misliš, da vse znaš, da 
si že vse dosegel, je seveda po
polna zmota. Mnogi talentirani 
igralci so že zaradi tega propadli. 
Večina mojih prijateljev iz štu
dentskih let, tisti ki smo študi
rali na institutu za filmsko umet
nost, je tako obdobje doživela in 
tudi preživela. Nekateri med 
njimi so postali veliki umetniki 
kot na primer režiser in igralec 
Sergej Bondarčuk. Gotovo po
znate njegov film Vojna in mir 
po Tolstojevem romanu. V tem 
filmu sem igral kneza Bolkon-
skega.« 

K a j pa sodelovanje v žiriji kranj
skega festivala? Je to naključno? 
»Sploh ne,« pravi igralec, »ne le 
zato, ker sem sicer navdušen pri
staš športa, včasih sem tudi igral 
košarko, pač pa se lahko igralec 
tudi pri kratkih dokumentarnih 
filmih marsičesa koristnega na
uči. Športniki namreč ne igrajo, 
pač pa so pred nami naravni, 
takšni kot v tistem trenutku 
mislijo in čutijo. Poglejte,« se 
razvnema T ihonov in celo vstane, da 
bi prepričljiveje pokazal svoje nove 
izkušnje, »v sovjetskem filmu 
Dvig pogleda dvigalec super-
težke kategorije Vasilij Alek-
sejev — kdo ga ne pozna — dvig
njeno in spet spuščeno ročko kot 
premaganega nasprotnika, kot 
predmet, s katerim je presegel 
samega sebe. T u ni nobenega po-
zerstva, tako reagirajo le veliki 
športniki in tudi od njih se lahko 
igralci marsičesa naučimo. No, 
takšnih epizod sem v teh šport
nih filmih opazil še in še.« 

Srečen, da mu ta druga univerza, 
življenje samo in delo, postreže 
vedno znova s čim novim, kar se je 
vredno zapomniti in naučiti, se 
T ihonov kratko skoraj skopo na
smehne in pod prsti mehča novo 
cigareto. L. Mencinger 

(3. zapis) 

S Tro jan jo bomo ubral i navzdol, 
s Kranjskega na Štajersko — 
gledat', kaj delajo ljubice t r i . Sicer 
pa je tod tudi naš Prešeren korači] 
s Kranjskega na Štajersko, peš seve
da, k stricu-župniku na Polzel i . 
Morda mu je takrat, mlademu 
študentu, prišlo v zavest: ste košate, 
ve, Kranj ice — so prijazne Štajerke! 
Tako je mnogo let pozneje zapisal 
v Pesmi od železne ceste . .. 

No, s to mislijo se tudi mi 
podajmo v zeleno, vinorodno Štajer
sko. Sprva skozi gozdove, po hudih 
k lanc ih in mnogih ov inkih, se cesta 
kmalu potegne v ravan. 

P rv i večji kraj na levi je nekdanji 
trg Vransko. 2e v r imski dobi je 
stalo tu utrjeno naselje, k i je 
varovalo kar dvoje prehodov s se
vera prot i jugu: čez Trojane in skozi 
Tuhin jsko dolino. Pot s Štajerske na 
Kran jsko je pozneje več stoletij 
vodila skozi Tuh in j , ne čez Trojane. 
Šele 1. 1727 je bi la stara rimska cesta 
čez ta prelaz znova usposobljena, 
Tuh in j pa se je znašel izven 
prometa. 

H i t imo naprej v prijazno Savinj
sko dol ino. Polno hmeljskih nasa
dov, dobro obdelanih polj in trdnih 
kmeti j . Tako t rdnih , da so včasih 
nevestam iz Savinjske doline pravi l i 
kar »hmeljske princese«. Tako 
bogate dote so imele; kajt i hmelj je 
bi l in je še zelo donosna kmeti jska 
ku l tura . 

K o t skozi drevored, tako se bo na
daljevala naša pot skozi hmeljske 
nasade na levi in desni. — Za naše 
ženske sopotnice bo morda zanimi
vo: kar b l i zu skupaj stojita dva ka
žipota. Lev i usmerja proti Polzel i , 
kjer dela tovarna nogavic Lastovka, 
desni pa kaže potv Prebold, kjer tudi 
izdelujejo ženske nogavice, te pa 
z značko črne mačke. In hudomuš-
neži groze Polzel i , da j im bo pre
boldska črna mačka požrla njihovo 
belo lastovko. Mišljena je seveda 
huda konkurenca, k i tekmico v pro
izvodnji kdajpakdaj res nekako -

požre. 
Tako smo prišli že do Šempetra v 

Savinjski dol ini . T u so 1. 1952 odkri l i 
izpod zemlje staro rimsko nekropolo 
(pokopališče). V teku stoletij je 
Savinja nagrobnike podrla in zasula 
z gruščem in prstjo. No , pa so arheo
logi odkopali kar čez 600 kosov ob
delanega marmorja, delov nekdanjih 
nagrobnikov r imskih veljakov iz 

Celeie (Celja). Ležali so >eti 
meter globoko v zemlji, zat MB 
kar lepo ohrani l i . 

Potem so se strokovnjaki < čili, 
da nagrobnike spet sestavijo po
stavijo na prvotna mesta — ij je 
nekropola v Šempetru sv >vna 
znamenitost. 

Ne smemo se več ustavi j . . . Kar 
hitel i bomo skozi Žalec, znan po 
taborih (narodnih shodih) v pretek
lem stoletju. P rv i je b i l že 6. sep
tembra 1. 1868. Množice zavednih 
štajerskih rojakov so takrat zahte
vale zedinjeno in avtonomno Slo
venijo, jezikovno enakopravnost ter 
slovensko šolstvo in sodnije. 

Od Žalca do Cel ja so ravne in bele 
ceste, poje pesem. Res, kaj hitro 
bomo potoval i od Žalca do mesta 
Cel jskih grofov, stare naselbine, 
znane še iz let pred našim štetjem; 
mesto je Celje postalo že 1. 1451. 

K e r bo pred nami še dolga pot, se 
bomo v Cel ju zadržali le v slovit i 
Z latarni , kjer izdelujejo iz žlahtnih 
kovin (platine, z lata in srebra) naj
lepše žensko okrasje. No , to paše 
za oči naših sopotnic! C . 2 . 

Naročniki 
žrebajo 
naročnike 

Posebna osnovna 
šola Kranj 
razpisuje prosto v 

delovno mesto 

kuhinjske pomočnice 
— čistilke 

Sklenitev de lovnega raz 
merja za določen al i nedo
ločen čas. Nastop dela ta 
koj a l i po dogovoru . 

Požek Mar jan , Pot na J o -
šta 9, K r a n j , je izžrebal n a 
slednje naročnike: 
Košir Jože, Tomaževo 3, Selca 
Štular C i lka , Sp. Jezersko 19 
Oman Rezka, Zg. Duplje 44 
Ribn ikar Jože, Pr. Polica 22, 

Cerklje 
Zibert Stanko, Suha 24, Kran j 
Radanovič Spasoje, Grajska 7, 

Bled 
Golob Srečko, Kut inova 7, Kran j 
Božnar Ludv ik , Pol janska 34, 

Škofja Loka 
Rešek Vera, Virmaše 71, Škofja 

Loka 
Ambrožič Pavl ina, Dražgoše, 

Železniki 

ledenih A lp , s hladnega Ura l a in 
mračnih Karpatov — želeli so si 
toplote sončnega juga in pa — seve 
— tudi r imljanskih zakladov. Že leta 
90 pred našim štetjem je Oglej dobil 
naslov municipi ja (mesto s svojo 
upravo, svojimi pravicami in s 
svojim sodstvom). 

V četrtem stoletju naše ere je 
Oglej postal središče krščanstva za 
ta del rimljanskega imperija. K m a l u 
je dobil tudi svojo škofijo. Območje 
te škofije je segalo prav do A lp , ob 
morju pa od Benetk do Istre. — V 
tem času je bi l Oglej po velikosti 9. 
mesto v veliki r imski državi! 

V času preseljevanja narodov so 
prišli oglejski škofje v verske spore z 
r imskim papežem. Šele po poldru
gem stoletju so se spet pobotali. Od 
tega časa so se pričeli oglejski škofje 
imenovati patriarhe (očake). Podnje 
je spadalo kar 17 škofij — vse do 

Mozaični tlak v oglejski baziliki. 
Zaradi mehkih tal so podnožja ste
brov tako široka; zato tudi prekri
vajo del tlaka. 

Drave. Do leta 1420 so bi l i oglejski 
patr iarhi tudi svetna gosposka kra
jem, k i so j ih družili hkra t i s cerkve
no nadoblastjo. 

Moč Ogleja so strle bližnje Benet
ke — bile so večje in bolj bogate. 
Papež pa je 1. 1751 ukin i l oglejski 
patr iarhat. Nadomest i l i sta ga nad-
škofiji v V idnu in v Gor ic i . 

PAŠA ZA OČI 

Z daj pa si pobliže oglejmo 
Oglej. Tako majhno mestece, 
a tako bogato zgodovinskih in 

ku l tu rn ih spomenikov! 

Sto ln ica nekdanjih oglejskih oča
kov je velika bazi l ika, zgrajena iz 
rezanega kamna. N jena največja 
dragocenost je gotovo mozaični tlak, 
k i obsega kar 700 kvadratnih 
metrov. N i raven, ves y. vegast, 
vdolbinast — tudi hoja po njem ni 
dovoljena. K a j t i zaradi bližine 
morja in talne vlage se je t lak ne
enakomerno sesedal. D o začetka na
šega stoletja je bi l sploh prekrit z 
običajnim cerkvenim t lakom. Brž po 
razkri t ju pa se je ponudilo očem 
pravo bogastvo pestrega mozaika s 
Človeškimi in živalskimi figurami, s 
cvetjem in drevjem, antično orna-
mentiko in fantastiko. Sodijo, da je 
bi l mozaični tlak v oglejski baz i l ik i 
napravljen v let ih 313 — 320, ko je 
vladal patr iarh Teodoro. 

Izredno lep je zvonik (campanile), 
k i stoji na samem in je visok kar 
73 m. Zgradil ga je patr iarh Poppo-
ne. Razgled iz vrhnj ih l in je čudovit 
— saj seže od A lp do istrske obale. 

Del mozaika v oglejski baziliki 

Ogleda vreden je tudi oglejski 
arheološki muzej. To l i ko lepote na 
enem mestu še nisem videl. To l iko 
umetnin iz zlata, srebra in žlahtnih 
kamnov. To l iko mitoloških podob in 
plastik. Ma rmor in slonova kost. 
Z latarska in pasarska umetna obrt. 
Pa še prostoren lapidarij (muzej na 
prostem) z večjimi spomeniškimi 
plast ikami. Če je že čedadski arhe
ološki muzej tako bogat, je ta, oglej
ski naravnost razkošen. T a m mnogo 
langobardskega, tu predvsem ant ika. 

K a r verjeti n i mogoče, da se v 
Ogleju, tem majhnem, pozabljenem 
kraju, krije tol iko zgodovinske lepo
te. 

Sicer pa ima Oglej tudi svojo 
areno (cirkus, gledališče na pro
stem), svoje terme (toplice), ostanke 
arkad in pristaniških naprav. Seveda 
je vse v razval inah — dve tisočletji 
sta le dolga doba. Vendar, videti 
Oglej — resnično doživetje! 



Slabi pogoji 
za gostinske storitve 

Veliko 
prostovolj
nega dela 

Škofja Loka — »Gospodar« 
gasilskega društva v Star i L o k i pri 
Skofji L o k i je 39-letni Peter Alič iz 
Pod lubnika . Že dvajset let je aktiven 
gasilec. V upravnem odboru društva 
je, skrbi za to, da je vse gasilsko 
orodje na svojem in »pravem« 
mestu, skrbi za nakup novih pripo
močkov za gašenje, skrbi za to, da je 
motorna br izga lna vsak trenutek 
»pripravljena« za gašenje, da je 
gasi lski avto usposobljen za vož
njo . . . in še za marsikaj drugega. To 
pa seveda ni lahka naloga. Za to je 
potrebno žrtvovati veliko svojega 
prostega časa. 

»Velike odgovornosti so postav
ljene pred nas gasilce,« pravi Peter, 
»kajti naša naloga je, da varujemo 
naše skupno in zasebno premoženje. 
Prav zato menim, da je pomoč za 
gasilce s strani širše družbene skup
nosti mnogo premajhna. V glavnem 
se moramo .vzdrževati' sami. Lahko 
vam povem, da naše starološko 
društvo s strani občinske gasilske 
zveze dobi letno le 500 do 1000 din 
dotacije. Sta lno pa je treba vzdrže
vat i gasi lski dom, motorno briz-
galno, gasilski avto in drugo gasilsko 
orodje. To pa seveda mnogo stane. 
Res n i poceni!« 

Poleg tega pa starološki gasilci že* 
letos nameravajo urediti in opremiti 
dvorano v svojem gasilskem domu. 
K a j t i prostore za nemoteno delo 
nujno potrebujejo. Prihodnje leto pa 
upajo, da j im bo-uspelo zbrat i denar 
za ureditev zunanjosti doma. 

»Sami si moramo pomagati kakor 
vemo in znamo,« je dejal Peter. »Na 
prispevke delovnih organizacij nam
reč ne moremo računati, saj tovarn 
na našem področju ni . Predvsem 
smo .navezani' na izkupičke z veselic 
in tombol. Drug ih prostovoljnih 
prispevkov je malo. Će pa že so, so 
majhni ! Zato bi nam družba, vsaj 
tako misl im, morala bolj pomagati. 
K a j t i naša osnovna naloga je: 
pomagati ljudem pri požarih in 
drugih elementarnih nesrečah.« 

Peter Alič je gasilec že dolgo. Še 
pionir je b i l , ko se je vključil v sta
rološko gasilsko društvo. Zdaj je 
v gasilskem društvu S ta ra L o k a 
šestdeset članov. V društvu sta dve 
akt ivn i desetini, društvo ima svoj 
gasilski avto, tako je mogoče pr i t i na 
kraj požara a l i druge elementarne 
nesreče zares hitro, že pred časom pa 
so Staroločani kupi l i tudi moderno 
motorno brizgalno »rosenbauer«. 

»Veliko prostovoljnih delovnih ur 
smo že žrtvovali,« pripoveduje 
Peter, »toda ni nam žal. Vemo, da je 
naše delo potrebno. Pa tudi v taki 
.druščini' kot je naša je zares 
prijetno delati . Le nekoliko večje 
pomoči*družbe bi si še želeli.« K K 

Bi l i smo 
na Triglavu 
Kranj — P ionirsk i odsek P la 

ninskega društva K r a n j je tako kot 
vsako leto tudi letos konec avgusta 
organiziral izlet na Trig lav. Vodja 
iz leta je b i l načelnik odseka Franc 
Benedik, pomagalo pa mu je še 
nekaj tovarišic, ki- vodijo planinske 
sekcije na osnovnih šolah. 29. av
gusta smo se odpeljali v Vra ta , od
tod pa smo se čez Prag povzepli do 
S ta n i če ve koče. Po krajšem počitku 
smo kreni l i do Kredarice, kjer je bi l 
cil j prvega dne izleta. Razpoloženje 
je skal i lo slabo vreme, razen tega pa 
smo noč bolj prebedeli kot prespali, 
saj se nas je 25 stiskalo na desetih 
ležiščih. 

Naslednj i dan smo se povzpeli na 
vrh. P r i Aljaževem stolpu smo krst i l i 
novopečene »triglavane«, pr i t isni l i 
žige v izkaznice, nato pa se vrn i l i na 
Kredar ico in se spuščali prek 
Planike in Doliča do Prehodavcev. 
Do prijetne Bavarske koče smo 
prišli zvečer in v postojanki preno
sili. Zadnj i dan je bil najlepši. Počasi 
smo hodi l i po do l in i Sedmerih jezer 
in občudovali lepote narave. V do
lino smo se spusti l i s Komarče. 

Za lep izlet se vsem tovarišicam in 
tovarišem, še posebno pa tovarišu 
Benediku, najlepše zahvaljujemo. 

Daša Maretič 

Vs i radi pridemo na sejme, ogle
dujemo kaj je novega, al i tudi kupu
jemo in ko se utrudimo od vsega 
tega, si navadno zaželimo tudi pri
grizka in pijače. Vs i sejmi, kjerkoli 
so že organizirani, zato ponujajo 
poleg sejemskega blaga tudi gostin
ske storitve. 

»Le-te pa včasih g o s t i n c i 
op rav l j a j o v pogo j i h , k i ne us t r e 
zajo h i g i e n s k i m standardom,« 
pravijo na sanitarni inšpekciji obči
ne K r a n j , kjer vsako leto nadzoru
jejo higienske pogoje, v katerih se 
odvija gostinska dejavnost na prire
ditvah, k i j i h večkrat na leto orga
nizira Gorenjski sejem. Že nekajkrat 
doslej se je namreč zgodilo,da je sani
tarna inpekcija pri gostincih, k i so 
po pogodbi z Gorenjskim sejmom 
prevzeli gostinske storitve na sejem
ski prireditvi , našla živila, k i niso 
ustrezala pogojem prodaje. 

» Tako smo na l e t n e m se jmu 
letos,« pravijo na sanitarni inšpek
cij i , »vze l i v z o r c e mase z a ćevap
čiće, mesa za ražnjiće i n k r a n j 
s k i h k l o b a s , l a b o r a t o r i j s k a a n a 
l i z a pa j i h je m o r a l a označiti k o t 

Dobra 
poletna sezona 
v Kranjski gori 

K r a n j s k a g o r a — Tajnik tur i 
stičnega društva Kran jska gora 
Tone Zidan je ob zaključku letošnje 
poletne turistične sezone v K ran j sk i 
gori dejal: »S sezono v Kran j sk i gori 
smo povsem zadovoljni, saj smo v 
hotel ih zabeležili dober obisk od 
apri la do juni ja , nemalo pa je bilo 
gostov tudi ju l i ja in avgusta. Neobi
čajno slabo vreme na obisk n i slabo 
vplivalo. 

Gostje so v Kran j sk i gori poleti 
veseli predvsem dobrega zraka in 
številnih sprehajalnih poti v okolico. 
Upamo tudi , da bo naslednja zimska 
turistična sezona v Kran j sk i gori 
dobra in da bo obilo snega. Še po
sebno, ker Kran jska gora pripravl ja 
več večjih zimskih tekmovanj in smo 
pripraravi l i nove smučarske proge. 
Delavc i T O Z D Žičnica urejajo 
ustrezno tekmovalno smučarsko 
progo Bukovnik , sredstva zanjo je 
prispevalo šestnajst delovnih orga
nizacij in društev, k i so se s samo
upravnim sporazumom dogovorila 
za združevanje sredstev. 

Prav gotovo pa bo potrebno v pri
hodnje urediti predvsem smučišča 
na Vršiču, kjer bo možno smučati 
tudi tedaj, kadar v Kran j sk i gori ni 
zadosti snega.« B . Blenkuš 

Obrtno podjetje 
Tržič 
razpisuje j avno prodajo 

kombi ja I M V 1 6 0 0 , 
letnik 1968, 
i zk l i cna cena 5000 d in 

Javna prodaja bo 28. 9. 1976 
ob 12. uri v upravnih prosto
r ih podjetja, T rg svobode 33. 

Podrobnejše informaci je 
in ogled vsak dan v pod 
jetju, T r g svobode 33, 
Tržič. 

Vrtec na 
Koroški Beli 

Jesenice — V krajevni skupnosti 
Javornik — Koroška Bela si že ne
kaj časa prizadevajo, da bi končno 
zgradil i na Koroški Bel i nov vrtec, 
saj je sedanji pretesen za številne 
predšolske otroke, k i žive v krajevni 
skupnosti . V sedanjem vrtcu na Ko 
roški Be l i je prostora za 55 predšol
skih otrok, že zdaj pa obiskuje vrtec 
več kot 70 otrok 

Pred nedavnim pa se je skupnost 
otroškega varstva sporazumela •/, ob
činsko skupščino Jesenice ter S G P 
Gor ica za odkup zemljišča na Koro
ški Bel i . Organizacija Marles je že 
pripravi la osnovni projekt, potrebna 
je le še lokacijska dokumentaci ja za 
vrtec, k i bo za osnovno šolo na Ko 
roški Be l i . Z novim vrtcem, sodob
n im in prostornim, bodo na Koroški 
Be l i pridobil i več novih igralnic za 
70 predšolskih otrok. 

Občinska skupnost otroškega var
stva računa, da bodo na Koroški 
Be l i začeli s pr ipravl ja lnimi deli za 
nov vrtec že v naslednjem mesecu. 
D o zdaj so pripravl jalna dela pote
ka la počasi, saj je bi la predvsem 
sporna cena za odkup zemljišča na 
Koroški Bel i . D . S. 

neus t r e zne za proda jo . P r a v t a k o 
so b i l i t u d i b r i s i n a čistočo z no
žev, d e l o v n i h površin, s s ten h l a 
d i l n i k o v , p l adn j ev , j e d i l n e g a p r i 
b o r a , noža za rezanje k r u h a i t d . , 
n e u s t r e z n i , n a n j i h smo našli 
večje količine b a k t e r i j , to je več 
k o t je z d r a v s t v e n i n o r m a t i v . 
Za t o smo n a p i s a l i odločbe o k a z 
n o v a n j u za go s t i l no Z l a t a r i b a 
K r a n j , g o s t i l no p r i B e v c u i z 
L u k o v i c e i n g o s t i l no v A d e r -
gasu.« 

P r i tem pa so na sanitarni in
špekciji mnenja, da celotna krivda 
za bakteriološko neugodno sliko 
gostinskih storitev ne zadene le go
stincev — pogoji, v katerih pri
pravljajo hrano, so namreč dokaj 
neustrezni. Stojnice so dosti pre
majhne, da bi dovoljevale primerno 
pripravo hrane, n i t i n i tol iko pro
stora, da bi gostinci lahko uporabil i 
tudi vso svojo opremo. Stojnice bi 
morale b i t i primerno velike in tako 
urejene, da bi bilo mokro čiščenje 
lahko enostavno: voda sicer je, a jo 
je treba za pomivanje posebej segre
vati . Takšna improvizacija se seveda 
kaže tudi pri kakovosti hrane, k i 
sicer obiskovalcem gostinskega dela 
sejma n i škodila, lahko pa b i . 
Obiskovalc i pa so se pritoževali nad 
ostalo opremo v gostinskem delu 
sejma, saj so mize in stoli že pošteno 
dotrajani in bi j i h bilo treba za
menjati. Skratka , po mnenju kranj
ske sanitarne inšpekcije je zdaj res 
že čas, da se tudi za gostinski del 
sejemskih prireditev poskrbi ter se 
j i h dvigne na kakovost siceršnje 
sejemske prireditve. L . M . 

Na nedeljskem tekmovanju gasilk iz občine Kranj so največ znanja W 
spretnosti pokazale članice gasilske desetine s Kokrice (na fotografiji med 
vajo) - Foto: F. Perdan 

Gasilsko tekmovanje 
Kokrica — Občinska gasilska 

zveza K ran j je organizirala v poča
stitev praznika kranjske občine in 
v okviru tedna požarne varnosti 
občinsko tekmovanje prionirskih in 
ženskih desetin. Tekmovanje je bilo 
na Kok r i c i . Tekmovanju pionirjev in 
članic bo sledilo še tekmovanje 
članov in mladincev, k i bo v nedeljo, 
26. septembra, v Struževem. T u d i to 
tekmovanje bo pripravi la Občinska 
gasilska zveza K r a n j . 

Rezu l ta t i nedeljskega tekmovanja 
na K o k r i c i so zadovolj ivi in potrju
jejo solidno gasilsko znanje najmlaj
ših in članic. Med mlajšimi pionirj i , 

s tar imi od 7 do 10 let (A skupina), s° 
zmagali Kokričani. Druga je bila 
desetina Gasilskega društva Kranj-
Pr imskovo, tretja pa je bi la desetina 
društva Prebačevo-Hrastje. P n 

starejših pionir j ih, star ih od 10 d°. 
15 let (B skupina), so bi l i najbolj«1 

gasilci s Primskovega. N a drugo 
mesto so se uvrst i l i gasilci iz Mavčič, 
tretji pa so bi l i Šenčurjani. P r i čla
nicah so bile najuspešnejše gasilke 
s Kokr ice . Druge so bile članice 
gasilskega društva Mavčiče, na 
tretje mesto pa so se uvrsti le gasilk e 

Industrijskega gasilskega društva 
Sava K r a n j . -jk 

Ustavna preobrazba 
v zavarovalstvu 

Skupna komisija obeh slovenskih zavarovalnic je 
sestavila osnutek samoupravnega sporazuma zava
rovalne skupnosti Tr ig lav, k i združuje sedanji zava
rovalni skupnosti S A V A in M A R I B O R in naj začne 
poslovati s 1. januarjem 1877. Novo ime bodoče za
varovalne skupnosti je potrebno zato, ker je predvi
deno, da bo pozavarovalna skupnost, k i posluje tudi 
s tu j imi zavarovalnicami, ustanovljena posebej in se 
bo imenovala Pozavarovalna skupnost S A V A . 

Prilagajanje zavarovalstva ustvanim določilom 
je dobilo tako končno obliko za razpravo in bodo 
delovni ljudje v delovnih in drugih organizacijah ter 
občani v krajevnih skupnostih razpravl jal i o novo
st ih na najbolj demokratičen način. Tako izobliko
van samoupravni sporazum naj bi omogočil zava
rovancem družbenega in zasebnega sektorja uprav
ljanje sredstev, k i j i h združujejo za zavarovanje oseb 
in premoženja po delegatskem sistemu. Zato bomo 
že prihodnje leto lahko v celoti nehali obravnavati 
zavarovalstvo kot odtujeni center ekonomske moči 
oziroma bodo odločali zavarovanci sami o zbiranju, 
nalaganju in porabi sredstev. T o je nova kval i teta 
v zavarovalstvu, k i bo omogočila zavarovancem, da 
imajo tako zavarovanje, k i j i m najbolj ustreza. 

Osnutek samoupravnega sporazuma bodoče za
varovalne skupnosti je dan v javno razpravo in so ga 
prejeli delavski sveti vseh temeljnih organizacij 
združenega dela in sveti krajevnih skupnosti kakor 
tudi družbenopolitične organizacije, samoupravne 
interesne skupnosti in druge asociacije združenega 
dela na območju občin: Jesenic, K ran j a , Radovlj ice, 
Škofje Loke in Tržiča. 

V osnutku samoupravnega sporazuma je predvi
deno, da bo v vsaki slovenski občini obl ikovana kon
ferenca upravljavcev, k i jo sestavljajo delegati zava
rovancev obeh obstoječih zavarovalnih skupnosti 
z območja posamezne občine. V konferenco uprav
ljavcev bo delegiral po enega delegata vsak zavaro
vanec — družbeno pravna oseba (temeljne organiza
cije združenega dela, delovne organizacije, sestav
ljene in druge organizacije združenega dela, samo
upravne interesne skupnosti , družbenopolitične 
skupnosti , upravni in pravosodni organi, poslovna 
združenja, gospodarska zbornica ter druge asociacije 
združenega dela) in vsaka krajevna skupnost kot 
predstavnik občanov in civ i lno pravnih oseb. Tak 
sistem oblikovanja občinskih konferenc upravljav
cev vodi v formiranje številčno zelo obsežnih kon
ferenc, kar bi lahko oteževalo njihovo funkcional
nost, zato se lahko več družbeno pravnih oseb al i 
krajevnih skupnosti dogovori za skupnega delegata. 
O oblikovanju skupnega delegata oziroma skupnega 
delegatskega mesta se bodo po poprejšnjem predlogu 
iniciativnega odbora in nosilcev konferenc spora
zumeli delegati vseh družbeno pravnih oseb in kra
jevnih skupnosti na svoji prvi seji konference. Nosi
lec konference upravljavcev v vsaki občini je občin
ska konferenca socialistične zveze delovnega ljud
stva. 

Zavarovance verjetno najbolj zanima, kaj pri
naša ustavna preobrazba v zavarovalstvu in kakšno 
bo poslovanje v novi zavarovalni skupnosti na Go
renjskem. Predvsem velja omenit i , da določila usta
ve predvidevajo, da se mora zavarovalstvo organi-

Z A V A R O V A L N I C A S A V A 
p o s l o v n e e n o t e K r a n j — J e s e n i c e 

z irat i po rizičnih skupnostih. Vsaka rizična skupnost 
združuje tiste vrste zavarovanj, za katere so osnova 
enaki a l i sorodni r i z ik i . Znano je, da ima zavarovalna 
in pozavarovalna skupnost S A V A trenutno šest 
rizičnih skupnosti , in sicer: 

— za c iv i lna 
— za industri jska 
— za transportna 
— za kmeti jska 
— za avtomobilska in 
— za osebna zavarovanja 
Posebna rizična skupnost je v Sav i oblikovana 

tudi za pozavarovanje. 
Osnutek samoupravnega sporazuma, k i je v raz

pravi, pa predvideva štiri rizične skupnosti , in to: 
— za civ i lna 
— za premoženjska 
— za avtomobilska in 
— za osebna zavarovanja , 
Po predlogu naj b i premoženjsko rizično skup

nost sestavljale: industri jska, transporta in kmetij
ska rizična skupnost. T a k o združena rizična skup
nost naj bi zajemala predvsem proizvodne organiza
cije in celotna transportna zavarovanja. V civ i lni 
rizični skupnosti bodo predvsem zavarovanja nepro
izvodnih organizacij in zavarovanja, s kater imi je 
zavarovano premoženje občanov. Zaradi specifič
nosti zavarovanja motornih vozi l je razumlj ivo, da 
je potrebno avtomobilska zavarovanja obravnavati 
ločeno. Osebna zavarovanja pa so že po zakonu o te
melj ih za premoženjska in osebna zavarovanja lo
čena in bodo zato ločena tudi v novi zavarovalni 
skupnosti . „ »uupua m oouo zato i ocena 

N a posameznih območjih, kot je to Gorenjska, bo 
ustanovljena za vsako rizično skupnost tudi temelj
na rizična skupnost. Namen temeljnih rizičnih skup
nosti je zagotoviti najširšo stopnjo upravl janja za
varovancev z zavarovalnimi sredstvi, k i j ih le-ti 
združujejo za zavarovanje sebe in svojega premo
ženja. Za reševanje skupnih vprašanj vseh temeljnih 
rizičnih skupnosti bodo zavarovanci ustanovi l i 
območno skupnost zavarovancev za Gorenjsko. 

Tako iniciativo za preobrazbo zavarovalstva na 
Gorenjskem so dale družbenopolitične organizacije 
na medobčinski ravni in sta zato začasna sveta zava
rovancev Zavarovalnice S A V A P E K r a n j in P E Je
senice imenovala skupni in ic iat ivni odbor. Ustanov
ljen je z namenom, da spremlja in usklajuje javno 
razpravo in pripravi vse potrebno za ustanovitev 
Območne skupnosti zavarovancev za Gorenjsko. 

C i l j in namen sprememb v zavarovalstvu na Go
renjskem je: 

— še bolj približati zavarovanje zavarovancem 
pri sklepanju zavarovalnih pogodb, pr i l ikvidaci j i in 
izplačilu škod 

— upravljanje zavarovalnih sredstev v celoti 
izročiti zavarovancem na osnovi delegatskega si
stema 

Rok za javno razpravo in volitev delegatov po
teče 30. septembra 1976. 

S tem sestavkom smo vas želeli opozorit i na 
osnutek samoupravnega sporazuma o ustanovitvi 
zavarovalne skupnosti Tr ig lav, k i je b i l objavljen 
v Gospodarskem vestniku 30. ju l i ja 1976 in v časo
pisu Delo 1. avgusta 1976. Poleg tega pa smo ga v za
dostnem številu razdel i l i med organizacije združe
nega dela in krajevne skupnosti . Zato pričakujemo 
široko razpravo in koristne predloge naših zavaro
vancev. Vaša morebitna vprašanja, predloge in pri
pombe pošljite naZavarovalnico S A V A P E K r a n j ah 
P E Jesenice. 

In ic iat ivni odbor za ustanovitev 
Območne skupnosti 
zavarovancev na Gorenjskem 



mali oglasi • mali oglasi 
Prodam 

J^odam F A S A D N I P E S E K , v 
^Cah, bel, iz K a m n i k a . Naslov v 

kasnem oddelku. 5966 

J N V A L I D S K I VOZIČEK - le
t a k i , sobni in toaletni, prodam. 
l njorrnacije tel. 064-26-738 5868 
s Ugodno prodam skoraj nov T O B I 
J E D I L N I K in kombinirano PEČ. 
*>tern Peter, Visoko 106 5944 
.. prodam Š T E D I L N I K E M O 6 na 

J j e . i n električni K A M I N Ć E K . Čeč 
l 0 J 2 , Zg. Bitnje , za Mamovcem. 

5967 
Prodam T V M I N I R A M A , nov, 

Z n a 2500 d in. Maver Jože, Reteče 
47> Škofja Loka 5968 

Prodam P E C za centralno kurja-
h°j § t a nonik, Smoldno 3, Poljane 
n a £ Skofjo Loko 5969 
. Prodam K R A V O s tretj im tele-
^ Škofja Loka , L jubl janska 24, 

5970 
Prodam S T E N S K O O B L O G O , le-

ŠTv' D r i m e r n o za vikend, in P O H I -
p l v 0 za dnevno sobo, rabljeno, 
^adisar Janez, Sp. Dupl je 14 5971 

Prodam trajno žarečo P E C ki ip-
£?r8»usch. Gartner N iko , Reteče 31, 

k . o f ja Loka 5972 
j Ugodno prodam skoraj novo tro-

e i r»o O M A R O , temne barve, pri-
O O T J 0 z a s o ^ ° oziroma predsobo, 
gled možen od 16. do 19 ure H m -

l e l J Mar ta , Moše Pijadeja 44, K r a n j 
5973 

. P rodam K O N Z O L N O D V I G A L O 

. napravo za vleko železa. Belehar-
J e v » 26, Šenčur 5974 
CF£f 0 d a m g l o b o k OTROŠKI VOZ I -
tf K. Jermančič, Moše Pijadeja 8, 
* r »n j 5975 
p o c e n i prodam R A D I O M A G N E -
r?F®N Schaub Lorenz S L 73 in 30 
rfnetih kaset. Šemrl Andrej , U l . 
^ad insk ih brigad 6, K a n j , telefon 
8t-064-22-759 5976 
h Prodam K R A V O simentalko. 
p r e zje 40 5977 
0

r °dam dve P E C I , trajnožareči. 
J e h e k , Ku t inova 17, a l i telefon 
8 t-22-017, K r a n j 5978 
Sp.godno prodam dobro ohranjeno 

[ A L N I C O . Informacije pr i Sire C i -
\»ebenje 53, Križe, Tržič 5979 

Prodam 2 leti staro K O B I L I C O 
d r ^ g o d n i c e n i - Janez Gartner, S tu -
q ° J 3 . Bohinj 5980 
brf* 450 din prodam leto dni staro 
t o " I V A L N O M I Z O z dvema kor i -
in if * n odcejalnikom, delovno mizo 
L. , k u h i n j s k i element - shrambo, 

n k o tudi posamezno. Te l . 24-125 
p 5981 

J o r k a r n l e P e S L I V E na domu. 
c p e ° . Zabukovje 5 pod Joštom 5982 

Nlo°n e n i P r o d a m kompletno S P A L -
liči i* ̂ r a n J » Zupančičeva 41, prit-
l n

J e levo. Ogled vsak dan od 9. do 
°p u re- 5983 

i t a i ; r 0 d a r n nemški kUppersbusch in 
br ,L J a!? s k i kombinirani B O J L E R 

u n> 80-litrski. Prebačevo 5 5984 

}2*i la 
J a ^ o d a m škodo po delih. Kn i f i c 

2> Prebačevo, nova hiša 

W o r ° l a m ŠKODO, letnik 1967, do-
av». ° n r a njeno , registrirano do 30. 

SUsta 1977. Čater Maks , K r o p a 6 
p 5880 

I9^1°dam Z A S T A V O 750, letnik 
dobr r e 8 i s t r i r a n o do avgusta 1977, 
Br« • ohranjeno. Valjavec Jože, 

r e z J e pri Tržiču 26, Tržič 5881 

lofj^dam P R I K O L I C O , nosilnost 
n i w i k g ' z a manjši traktor. Zaplot-

p ^ r j a n , Križe 59 5985 

Tržič V W 1 3 0 0 , Ž i g a n J a v a s -A 5 ^ 

kupim 
K u p i m H R A S T O V O H L O V O D I -

N O . Ponudbe na Glas pod »Hlodo
vina« 5992 

K u p i m B I K C A , težkega 150 kg, za 
rejo in 1000 kg S E N A a l i O T A V E . 
Sp. Brn ik 66, Cerklje 5993 

K u p i m rabljena GARAŽNA 
V R A T A . Zalog 10, Go ln ik 5994 

dežurni veterinarji 

od 24. septembra 
do 1. oktobra 1976: 

Rus Jože, dipl. vet., Cerklje 
št. 147, tel. 42-015 za občino 
Kranj. 
Habjan Janko, dipl. vet., 
Žiri 140 - tel. 69-280 za ob
čino Škofja Loka. 
Čop Boris, dipl. vet., Les
ce, Dacarjeva 5, tel. 75-606 
za občini Radovljica in Je 
senice. 
Centralna dežurna služba 
25-779 Kranj. 

5986 

, e t n i k d f m a v t o S K O D A 1000 M B , 
§k o f . y 6 9 in drugega po del ih. J a n , 

J a Loka, Frankovo naselje 74 a. 
5987 

N a k r o
d

6
a

2
m N s u 1 1 0 0 P° 

l97n°6 a m Z A S T A V O 750, 
P r ^ e n Č u r - K u r a tova 5 

*tani F I A T 6 0 0 D v 

^Tpri'r n e r e g i s t r i r a n in kombiniran 
Mlat ^ N I K , Pl in - e lektnka. 

a k a » I , K ran j 5991 

P & C P G , « 8 . Kranj , Ul ica Moše 
tiskP" l- Stavek: G P Gorenjski 
t j * . K r a n j , tisk: Združeno podjetje 
Ur i Pravica, Ljubljana, Kop i -
U n i e V a 2- ~ Naslov uredništva in 
1 ttva lista: Kranj, Moše Pijadeja 
Hju~\. 'ekoči račun pri SDK v K r a 
jec t e v i , k a 51500-601-12594 - Te -
U P p ? , : . glavni urednik, odgovorni 
StvVrV* i n uprava 23-341, uredni
c a V 8 3 5 - novinarji 21-860, malo-
23 .? * n i »n naročniški oddelek 
poli » ~ Naročnina: letna 140 din, 
2 din • 7 0 d i n ' c e n a z a 1 fltevilko 

Ka H J a ' ~ Oproščeno prometne-
Q a v k a po pristojnem mnenju 

421-1/72. 

stanovanja 

Uslužbenka išče S O B O s soupo
rabo kopalnice v Škofji L ok i . Ponud
be na Glas, Škofja Loka 5995 

Fan t in dekle, oba Slovenca, nuj
no iščeta sobo s souporabo kopalnice 
al i enosobno S T A N O V A N J E v K r a 
nju al i bližnji okol ici . Ponudbe pod 
»Takoj« 5996 

Nujno iščem S O B O na relaciji 
K r a n j —Tržič. Ponudbe pod »Po
štena« 5997 

S O B O z možnostjo uporabe G A 
RAŽE oddam na Bledu. Ponudbe 
pošljite pod šifro »Ugodno« 5998 

M l a d a družina išče S O B O s kuhi 
njo al i G A R S O N J E R O v K r a n j u . 
Ponudbe pod »Do 1500« 5999 

Prodam Z A Z I D L J I V O P A R C E 
L O . Žiganja vas 10, Tržič 6000 

KMEČKO HIŠO - vseljivo z go
spodarskim poslopjem in vrtom v 
bližnji okol ic i Radovl j ice, prodam. 
Informacije na naslov: Tomažič Ro
man, P i vka 49, Nak lo , tel. 47-017 

čiščenje oken naj pošljejo svoj na
slov. T R I M E R Zagreb, p.p. 692 

5510 
R O L E T E : lesene, plastične in ža-

luzije, obnova starih lesenih rolet in 
zamenjava elementov pri roletah 
naročite ŠPILERJU, Gradnikova 9, 
Radovl j ica, tel. 76-610 a l i pišite, 
pridem na dom. 5343 

E K S P R E S S T R O J N O pridem na 
dom čistit vse vrste ta ln ih O B L O G 
(itison, tapisom, preproge). Pišite: 
Gogala Marko , Kidričeva 38, K r a n j 
a l i telefonirajte v popoldanskem ča
su na Senjak, tel. 22-059 5755 

Poprav l jam vse vrste H L A D I L 
N I K O V . Oglasite se na telefon šte
v i lka 064-60-801 5842 

ZDRUŽENJE ŠOFERJEV I N 
A V T O M E H A N I K O V K R A N J O B 
J A V L J A V P I S V VEČERNO ŠOLO 
Z A S T R O K O V N O IZOBRAŽEVA
N J E P O K L I C N I H ŠOFERJEV. 
P O G O J Z A V P I S J E : Z D R A V 
S T V E N A S P O S O B N O S T , N A J 
M A N J 6 R A Z R E D O V O S N O V N E 
ŠOLE, VOZNIŠKO D O V O L J E N J E 
»B« K A T E G O R I J E I N VPLAČILO 
ŠOLNINE. I N F O R M A C I J E I N 
V P I S D O 20. S E P T E M B R A PR I 
M R A V L J E V . K R A N J , S T A N E T A 
R O Z M A N A 5. T E L E F O N 23-623 

5758 
Cenjene goste obveščamo, da bo 

lokal od 16. 9. 1976 dalje Z A P R T V 
P O N E D E L J K I H in ne ob sredah 
kot doslej. Priporoča se G O S T I L N A 
L O V E C , G O R I C E pr i Go ln iku . 
Zdravko Debeljak. 5843 

KRANJČANI ! E K S P R E S specia
l iz i rana Č IST ILNICA ZA P R E 
P R O G E in T A P I S O M E . Kličite po 
telefonu in obiščem vas doma. Či
stim tudi družbenim ustanovam. 
Telefon 26-912 5844 

P L E S N E V A J E se bodo začele 
v začetku oktobra. Do tedaj vpisu
jemo v začetniške in nadaljevalne 
plesne tečaje vsak dan od 17. do 
19. ure, v Delavskem domu K r a n j , 
vhod 6 (izhod iz k ina Storžič). Tečaji 
se bodo začeli, ko bo vpisanih naj
manj 30 kandiatov. 5959 

B A L E T N A ŠOLA K R A N J vpisu
je učenke in učence vsak dan od 17. 
do 19. ure v Delavskem domu, vhod 
6 (izhod iz kina Storžič). Začetek 
pouka bo po 1. oktobru. 5960 

zaposlitve 

Nujno iščem V A R S T V O za 10-me-
sečnega fantka v K r a n j u . Mar inko-
vič Mar i j a , Pot na kolodvor 1, K r a n j 

6002 
I N S T R U I R A M angleščino za 

osnovne in srednje šole. Samo Tre-
falt, Bertoncljeva 33, K r a n j 6003 

prireditve 
M A SKARUČNA prireja v nede

ljo, 26. 9.1976, ob 18. ur i otvoritveni 
P L E S . Igra V I A T U R I S T I . 6004 

obvestila 

T R I M E R G L A V N I K za striženje 
vas preseneča z zanimivo serijo 
značk. Profesionalni model in znač
ka stane 40 din — skupaj s poštnino 
plačate ob prevzemu. Interesenti za 
T R I M E R strugalnik na britvice za 

Obveščamo 
vse člane 
A M D K r a n j , 

k i so naročili varnostne 
pasove, da le-te vzamejo 
in h k r a t i l ahko tudi n a 
mestijo v avto v naši de
l avn ic i . 

F u ^ ^ i r a n , dobro ohranjen avto 
ali * T

l 3 0 0> F I A T 124, R E N A U L T 10 
. M A T 850 S P O R T kup im, po 

l o ž n o s t i na posojilo. Te l . 21-589 
5988 

delih. 
5989 

letnik 
5990 

voznem 

S u r o v i n a M a r i b o r 
T O Z D Ljubl jana 
P E K R A N J -
K o m u n a l n a cona 
P r i m s k o v o 

Obveščamo, 
da imamo 
40-tonsko javno 
mostovno tehtnico. 

N a voljo je vsak de lovni 
d a n razen sobote od 6. do 
14. ure. 

izgubljeno 

V nedeljo, 12.9. 1976, se je na 
Sto lu izgubil P E S - nemški B O K 
S A R . Je temno rjave barve s tem
nimi progami. Za vratom ima svetlo 
verižico. Prosim poštenega najdi
telja, da ga vrne proti nagradi ozi
roma sporoči na tel. 064-70-145 6005 

Izgubljeno S R E B R N O VERIŽI
C O z obeskom v Radovl j ic i a l i Le
scah prosim, da jo proti nagradi 
vrnete na naslov: Gatej Romana, 
Savska 2, Lesce a l i tel. 47-132 6006 

najdeno 

Našla sem nekaj D E N A R J A . 
Dob i se: Jenko Mar i j a , Podreča 13 

6007 
V br ivnic i T i tov trg 19 izgubljene 

KLJUČE od avtomobila dobite pri 
Jenku Francu , Koc janova 20, K r a n j 

6008 

ostalo 

Prekl icujem besede, k i sem j ih izre
kel Hočevar Nuši, Zapoge 6, Vodice. 
Aljaž Jože, Zapoge 15, Vodice 6009 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naše drage hčerke, sestre, tete, stare mame in 
sestrične 

Milke Gašperlin 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znan
cem, k i ste jo v tako velikem številu spremljali na njeni zadnji 
poti in zasuli njen grob s cvetjem. Posebno se zahvaljujemo 
dr. Stenšakovi za zdravljenje, tovarni Tr ig lav konfekcij i in 
K Z Cerklje. Lepo se zahvaljujemo gospodu kaplanu za lepo 
opravljeni pogrebni obred, Šenčursketnu oktetu ter za lep 

\ poslovilni govor. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Žalujoči: mama, sestre, bratje, vnukinja in ostali sorodniki. 

Šenčur, 20. septembra 1976 

P r o i z v o d n o 
g r a d b e n o 
pod je t je 
G r a d n j a 
Žalec 

I n d i v i d u a l n a g r a d n j a j e l a h k o še cenejša, če upo 
rab l ja te p r a v i l n e m a t e r i a l e . 

U p o r a b l j a j t e naš n o v i z d e l e k 
MONTAŽNO T R O P R E K A T N O 
G R E Z N I C O 
i n p r i h r a n i l i b o s t e n a d e n a r j u i n 
času. 

K A K O ? Sporočite svoje želje nam ali trgovini z g radben im materi 
a lom na vašem območju. Ponudi l i vam bomo več tipov montažnih 
troprekatnih greznic odv isno o d števila oseb v gospodin jstvu. 

IN K A J M O R A T E S T O R I T I S A M I ? Izkopljite jamo, betonirajte tla 
in vaše glavno delo je končano Montaža je enostavna in hitra 
Prihranek na cen i , času in de lu je od 4 0 — 6 0 % v primerjavi 
s klasično izvedbo. 

P r o i z v a j a m o , p r o d a j a m o , m o n t i r a m o 
P r o i z v o d n o g r a d b e n o podjet je G r a d n j a Žalec, Aškerčeva 4 , te 
le fon št. (063) 7 1 0 - 7 4 0 , 7 1 0 - 7 8 3 , 7 1 0 - 7 8 2 
E N O T A : p ro i zvodn ja in prodaja g r a d b e n i h m a t e r i a l o v L a t k o v a 
vas pr i P r e b o l d u , t e l . št. (063) 7 2 2 - 0 2 7 

Naše p r o i z v o d e l a h k o k u p i t e v v s e h p r o d a j a l 
n a h g r a d b e n i h m a t e r i a l o v . 

Gozdno gospodarstvo Bled, 
n. sol. o., , 
B led — Ljub l janska 19 

Po sklepu O d b o r a za medsebojna razmer ja 

objavljamo 
prosto de lovno mesto 

računovodje 
v de lovn i skupnos t i S k u p n i h s t r o k o v n i h služb. 

Poleg izpolnjevanja splošnih pogojev morajo imeti kandidat i 

— poklic ekonomista, 
— 4 leta delovnih izkušenj v finančno računovodskem 

poslovanju. 

Poskusno delo traja 2 meseca. 
Rok za prijave je 15 dni od dneva objave. O izidu objavnega 
postopka bodo kandidat i obveščeni v 30 dneh po zaključku objav
nega roka. 
Vabimo kandidate, da pismene prijave z osebnimi podatki 
ter dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljejo na naslov: 
Gozdno gospodarstvo Bled, n. sol. o., Bled — Ljubljanska 
cesta 19. 

n e s r e č e 

V obcestni kamen 
V sredo, 15. septembra, ob 14.45 se 

je v Lescah na A lpsk i cesti pripeti la 
prometna nezgoda. Voznik osebnega 
avtomobi la Miloš Berce iz Radovl j i 
ce je vozi l od Radovl j ice proti Le
scam. P r i hiši št. 40 je vozi l skrajno 
desno, pr i tem pa zadel v obcestni 
kamen; avtomobil je zasukalo, tako 
da je trčil v nasproti vozeči avto
mobil , k i ga je iz nasprotne smeri 
pripeljal An ton Nežmah iz Lesc. V 
trčenju n i b i l nihče ranjen, škode na 
avtomobi l ih pa je za 20.000 din. 

Trčenje v križišču 
V sredo, 15. septembra, ob 22. ur i 

se je v Zg. Gorjah pripeti la promet-

Franci 
se je izgubil 
Ze od 15. septembra iščejo milič

nik i , gasilci, planinci in sorodniki 
15-letnega Franci ja Urbanca, učen
ca posebne osnovne šoli' v Škofji 
Lok i . Franci ja so starši pogrešili 
zvečer, ko se ni vrn i l iz šole, ter to 
sporočili postaji milice. Ze naslednji 
dan so zvedeli, da so ga videli v vasi 
Zetina med Poljansko m Selško 
dolino, šel naj bi tudi proti Črnemu 
kalu. V bližini vasi Potok pod M a l i m 
Blegošem so tudi našli žepni robček, 
ki so ga starši prepoznali za Franci -
jevega. P r i iskanju otroka pomagajo 
tudi miličniki iz Idrije in Cerknega 
ter četa milice iz Ljubljane, delavci 
U J V K r a n j , v akci j i pa si pomagajo 
tudi s helikopterjem. V soboto so 
izginulega prav tako iskal i vse tja do 
stvmin Mar inkovca in Slugove 
doline, vendar do sedaj brez uspeha. 

na nezgoda zaradi neprimerne hitro
st i . Vozn ik osebnega avtomobila Da 
nijel Sever (roj. 1956) iz Lesc je pe
ljal prot i B ledu. V križišču v Zg. 
Gor jah mu je s stranske poti pripe
l jal voznik osebnega avtomobila 
Mar jan Frčej (roj. 1949) iz Viševnice 
z neprimerno hitrostjo, tako da ga je 
zaneslo in je trčil v Severjev avto
mobil , kl jub temu da je le-ta skušal 
z zaviranjem nesrečo preprečiti. 
Vozn ika sta bi la lažje ranjena, škode 
na avtomobi l ih pa je za 30.000 d in. 

Neprevidno na cesto 
V četrtek, 16. septembra, nekaj po 

16. ur i se je na Cest i 1. maja v K r a 
nju pripeti la prometna nezgoda. 
Vozn ik osebnega avtomobi la Mar 
jan Rozman (roj. 1947) iz K ran ja je 
vozi l od Planine proti mestu. P r i 
avtobusni postaji se je srečeval z ne
k im avtomobi lom; neposredno pred 
srečanjem pa je iz gozda pritekel 
pred njegov avtomobi l 8-letni E m i l 
Sujkovič iz K ran j a . Vozn ik Rozman, 
k i je dečka zagledal na kra tk i raz
dal j i , je sicer zaviral , vendar trčenja 
ni mogel preprečiti. Dečka so huje 
ranjenega prepeljali v ljubljansko 
bolnišnico. 

Nezgoda kolesar j a 

V soboto, 18. septembra, ob 19.20 
se je na cesti prvega reda na Koroški 
Be l i pripeti la prometna nezgoda. 
Kolesar Virg i l i j Fidel (roj. 1913) z 
Jesenic je pripeljal s Koroške Bele 
na magistralno cesto pred voznika 
osebnega avtomobila C i r i l a M a t k a 
(roj. 1927) iz Kočevja, ki je pripeljal 
po prednostni cesti od Jesenic proti 
Potokom. Voznik M a t k o je zaviral , 
a nesreče n i mogel preprečiti. Avto
mobil je kolesarja zadel, da je padel 
in se lažje rani l . Zdravi se v jeseniški 
bolnišnici. L . M . 
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Za prometno varnost otrok 
Polletni preseki s številka

mi so lahko hudo varljiva reč, 
zato je vsako preoptimistično 
sklepanje in primerjanje pred 
zaključenim obdobjem lahko 
povsem zgrešeno. Letos smo na 
primer po šestih mesecih 
lahko veseli, da je v promet
nih nesrečah na slovenskih 
cestah izgubilo življenje raz
meroma malo otrok, le 8, če 
vemo, da je bila lanskoletna 
številka vseh dvanajstih me
secev nekajkrat večja — 56. 
Nesreče predvsem tiste s tra
gičnimi posledicami so tista 
dejstva, ki j ih z nobeno mate
matiko ne moremo prognozi
rati. Le ukrepamo lahko, pre
ventivno seveda. In to vsi sku
paj, da bo letna statistika pro
metnih nesreč, v katerih so 
udeleženi otroci, in ki jo vsi 
brez izjeme beremo le s tesno
bo, kar najbolj ugodna. 

Prvo samostojno spopada
nje s prometnimi težavami je 
že za prvošolčki. Oboroženi z 
znanjem še iz vrtcev, spodbu
jeni z nasveti staršev in za 
njih nove avtoritete — učite
lja, tankovestno uporabljajo 
za prehod čez cesto le »zebro«. 
Ko bo prva trema minila, bodo 
zakorakali na prehod tudi ta
krat, ko se bo prehodu bližalo 
vozilo, katerega voznik ne bo 
kazal očitnih namer, da bo 
pred prehodom ustavil. Zdaj 

še verjamejo le popolnoma 
prazni cesti ali pa vozniku 
ustavljenega vozila, ki z roko 
prijazno kaže otroku, naj 
stopi na prehod. Po zgledu 
samozavestnejših starejših ot
rok in morda tudi neprevidnih 
odraslih, se bo tudi zgodilo, da 
ta korak na prehod ne bo dva
krat preverjen kot sedaj in če 
bo po naključju naletel še na 
voznika, ki se mu pred preho
dom za pešce vedno mudi, 
bodo posledice tu. 

Že pri enem takem primeru 
se je treba vprašati, ali smo 
odrasli s svojim ravnanjem v 
prometu kot pešci ali kot voz
niki takšni, da bo prvošolček 
postal tudi kasneje disciplini
ran prometni udeleženec; ali 
so prehodi posebno v bližini 
šol dovolj vidno označeni, 
koliko prometnih cest ima ob 
šolah že od daleč vidno utri
pajočo rumeno luč? 

Otrok kot pešec na cesti se
veda ni edini kandidat za pro
metno nesrečo, čeprav so le-ti 
na primer v lanskem letu med 
prometnimi nesrečami, ki so 
se pripetile otrokom, na 
prvem mestu. Vendar pa se 
ponesreči manj otrok — kole
sarjev, mopedistov, sopotni
kov v vozilu itd. S hladnejšimi 
dnevi bodo izginili s cest kole
sarji in vozniki koles z motor

jem, tako da bo spet najpogo
stejši udeleženec v prometu le 
otrok-pešec. T a pa bo z zgod
nejšim mrakom, v dežju in je
senski megli še bolj izpostav
ljen prometnemu tveganju ob 
vsakdanjem prečkanju ceste 
in hoji ob robu ceste, kjer ni 
pločnikov. 

Razen posebnih opozoril ot
roku, da je v slabem vremenu 
in v mraku kot pešec na cesti 
slabo viden, je potrebno za 
njegovo varnost poskrbeti tu
di drugače. Svetle in žive 
barve vrhnjih oblačil, torbica 
z svetlečimi svetlobo odbija
jočimi zaponkami, svetleči 
narokavni trakovi, pasovi, 
svetleči podplati so preverje
na sredstva za pešce tako 
otroke kot odrasle seveda, ki 
pa jih še vse premalo uporab
ljamo, kot da bi bilo poskrbeti 
za svojo osebno varnost na 
cesti nekaj neobičajnega. T i 
svetleči predmeti so znani že 
dokaj časa, a jih na cesti bolj 
malo vidimo, čeprav jim prak
tičnost in varnost ne gre od
rekati še posebej, če gre za 
varnost in ne tako redko tudi 
za življenje naših otrok. »Biti 
viden in videti« — pogosto 
uporabljeno geslo preventiv-

za varnost v 
pač treba vzeti 

nih akcij 
prometu je 
dobesedno. 

L . M . 

Slovesen zaključek 
»Meseca športa« v Komendi 
Predsednik občinske skupščine Kamnik Franc 
Svetel/ podelil Športnemu društvu Komendi 

bronasto plaketo občine Kamnik 
škem prvenstvu za starejše pionirke v R^Jj. K o m e n d a - V petek, 17. septembra, so v 

Komend i slovesno zaključili letošnji »Mesec 
športa«, k i ga je v počastitev občinskega praz
nika K a m n i k a organiz iralo Športno društvo 
Komenda . Komendska prireditev postaja naj
večja športna in te lesnokul turna manifestaci ja 
v kamniški občini. N a letošnji je sodelovalo več 
kot 400 športnikov različnih starost i . N a pet
kovi prireditv i so najboljšim posameznikom in 
moštvom podel i l i pokale in diplome. Komend -
sko Športno društvo je pr ipravi lo za to prilož
nost prijetno kul turnozabavno prireditev, k i sta 
jo vodi la M i r k o Bogataj in An i ca G ladek , v pro
gramu pa so sodelovali ansambel Trgovc i in 
pevca E l d a V i l e r in Oto Pestner. K o t gostji- pa 
so na prireditv i sodeloval i članica državne re
prezentance v namiznem tenisu E v a Jeler, 
člani Športnega društva iz Komende , predstav
nika ragbi in karate k lubov iz L jub l jane in 
nogometaš l jubljanske Ol impi je Z l a tko K l a m -
fer. Posebnega pokala so bile deležne tudi do
mače šahistk<>. ki so letos -/mngale na republ i -

l j ic i . Komendska ekipa je igrala v postavi 
ma L a p , Roz i Poglajen, Mar i j a Jagodic, »W 
Z lobko in Dar ja Pavšek. Omenjene pionirKe 
članice prizadevne šahovske sekcije iz Kom 
de. Osrednj i trenutek petkove prireditve p*J 
bi la podelitev bronaste plakete občine K a " 1 ^ 
k i jo je predsedniku Športnega društva ^ 
menda F rancu Zadrgalu izročil predse«1 

kamniške občinske skupščine Franc Svetelj. 
Re zu l t a t i »Meseca športa« v Komend i : ' 
Košarka: 1. Komenda , 2. Mengeš, 3. K«! 

nik; n o g o m e t - člani: 1. Kamn ik , 2 • 
menda, 3. Radoml je ; nogome t — pioD' r 
1. Šenčur, 2. Dup l i ca , 3. K a m n i k ; odbojk« . 
ženske: 1. K a m n i k , 2. Komenda ; . n a m j ^ 
t e n i s : 1. osnovna organizacija Z S M S Dup 1 1 

2. Komenda ; 
Šahisti pa so v »Mesecu športa« P^T\\-

turnir , na katerem je sodelovalo okrog 50 M 
stov iz vse Slovenije. J . Košnje" 

Promet na gorenjskih cestah 

Julij in avgust — več mrtvih 
V letošnjem prvem polletju se je 

na gorenjskih cestah pripetilo 259 
prometnih nesreč s hujšimi posle
dicami, to je ranjenimi a l i mrtv imi 
potnik i a l i z večjo materialno škodo, 
medtem ko se je v lanskem enakem 
obdobju pripetilo 241 tak ih promet
nih nezgod. V teh nesrečah je umrlo 
20 l judi a l i 4 manj kot lani , ranjenih 
pa je bilo 364, lani pa 299. Med 
mrtv imi na cestah n i bilo v prvem 
polletju nobenega otroka, medtem 
ko sta lani umrla dva. Vendar pa so 
bi l i poletni meseci in tudi že sep
tember tol iko bolj črni tudi za te 
najmlajše udeležence v prometu, saj 
je do sredine septembra na gorenj
skih cestah umr lo v prometu že 
5 otrok, medtem ko so lani v celem 
letu le 3. 

Med vzroki pometnih nesreč v 
prv ih šestih mesecih je kot vedno na 
prvem mestu neprimerna hitrost, 
sledi vinjenost, nepazljivost pešcev, 
izsiljevanje prednosti i td . Med ude
leženci prometnih nesreč so najbolj 
številni vozniki avtomobilov, takoj 
za nj imi pa so pešci, nato pa kole
sarji in vozniki koles Z motorji . Raz
veseljivo je, da se v prvem polletju 
ni pripeti la nobena nesreča, v kateri 
b i bi la udeležena konjska vprega, k i 
j i h je resda vse manj, vozniki vpreg 
pa so vsekakor postali previdnejši. 
Nesreč s traktorj i tudi ni bilo veliko, 
le 2, v lanskem celem letu pa je bilo 
7 nesreč s traktorj i tako kot leto 
poprej, kar je vsekakor znamenje, da 
na gorenjskem področju n i posebnih 
težav glede udeležbe traktorjev v 
prometu, v to številko pa so zajete 
tudi delovne nezgode s trakotr j i . 

V prvih šestih mesecih je b i l naj
bolj varen odsek magistralne ceste 
od Podtabora do Črnivca, kjer ima 
cesta tudi odstavna pasova, do 
konca juni ja je bi la tu le ena hujša 
nezgoda, skoraj brez treskanja plo
čevine je bi la v prvem polletju tudi 
cesta med Podtaborom in Ljube

ljem. Vse drugačen pa je b i l raz
meroma kratek odsek magistralne 
ceste med Orehkom in Z lat im 
poljem pri K r a n j u , kjer se je v šestih 
mesecih pripeti lo kar 11 hujših pro
metnih nezgod, od Javorn ika do 
Hrušice pa kar 20. Posebno del ceste 
med jeseniško bolnišnico in Kopav-
nikom je nujno potreben rekonstuk-
cije, saj je zaradi ozke ceste, ovinkov 
in vzpetin ter ugreznjenega vozišča 
prava past za motorna vozila. 

»Će je bilo prvih šest mesecev 
letošnjega leta na gorenjskih 
cestah dokaj mirno,« ocenjuje 
prometno situacijo inšpektor za pro
met pri U J V K r a n j Mirko Derlink, 
»pa sta tolikanj bolj črna polet
na meseca julij in avgust. Samo v 
teh dveh mesecih je na cestah 
umrlo 18 ljudi ali le 2 manj kot 
prej v šestih mesecih, od tega je 
samo v avgustu 11 mrtvih. 
Najbolj črn mesec v zadnjih letih 
je bil doslej junij leta 1973, ko je 
umrlo na gorenjskih cestah 14 
oseb. V teh dveh mesecih se je 
letos pripetilo 123 hujših nesreč, 
v katerih je bilo poleg smrtnih 
žrtev še 174 lažje in huje 
ranjenih. Med smrtnimi žrtvami 
v avgustu so tudi trije otroci.« 

Medtem ko prometna stat ist ika 
na gorenjskih cestah že nekaj časa 
ni beležila tako hudih prometnih 
nesreč, v katerih bi umrlo po več 
l judi , pa so se v avgustu v hudi 
nesreči na Jeprci ubi l i štirje potnik i 
v čelnem trčenju dveh avtomobilov, 
konec avgusta pa sta dve osebi izgu
bi l i življenje na železniškem preho
du na Potok ih . 

Ju l i j a in avgusta je med udeležen
ci prometnih nesreč tudi 40 pešcev, 
le nakaj manj kot prej v celem 
prvem polletju. T u d i kolesarji in 
vozniki koles z motorji so imeli svojo 
»sezono nesreč« v teh dveh mesecih. 
Na j ob tem omenimo, da bodo od 
19. novembra dalje vozniki koles z 

motorj i (pony ekspres) moral i imeti 
potrdi la o poznavanju prometnih 
predpisov a l i vozniško dovoljenje 
katere kol i kategorije, ta vozila pa 
seveda lahko uporabljajo vozniki od 
14. leta naprej. 

Poseben prometni problem v leto
šnjem letu je bi la jeseniška obvoz
nica, kjer se je pripeti la ena smrtna 
prometna nezgoda, druge so se kon
čale le s telesnimi poškodbami in 
materialno škodo, zdaj po novi ure
d i tv i prometa, k i jo omogoča že 
delna rekonstrukcija, pa na obvoz
nici n i več toliko prometnih pro
blemov. 

»V prvem polletju je bila med 
vzroki nesreč na drugem mestu 
vinjenost«, pravi inšpektor Der
l ink. »Močno se bojimo, da tudi v 
jesenskih mesecih vozniki ne 
bodo sedali za volan nič bolj 
trezni kot so v poletnih mesecih 
in prej. Samo v juliju in avgustu 
so miličniki odvzeli na Gorenj
skem 119 vozniških dovoljenj, 
pretežno zaradi vinjenosti in 
napisali 203 predloge za kazno
vanje zaradi vinjenosti za vola
nom. Prav zato moramo temu po
svetiti v teh mesecih še več po
zornosti še posebej, ker se z je
senjo spreminjajo vozni pogoji 
na cestah.« 

L. Mencinger 

Predsednik občinske skupščine Kamnik Franc Svetelj izroča bronaS 

plaketo občine Kamnik predsedniku Športnega društva Komenda Fra1i 

Zadrgalu — Foto: F. Perdan 

Sah je priljubljena igra Komendčanov. Največji letošnji uspeh so doseli .• 
starejše pionirke, ki so zmagale na republiškem prvenstvu. Na f°f0^a'fja 
članice zmagovalne ekipe Vilma Lap, Rozi Poglajen, Slavka Zlobko in 
Pavšek. Petp, članica moštva je bila Marija Jagodic, ki se petkove priredi 
ni mogla udeležiti, (jk) - Foto: F. Perdan 

Lep uspeh na svetovnem prvenstvu 
S svetovnega prvenstva v letenju z zmaji} prven
stvo je bilo od 1. do 12. septembra v avstrijskem 
Koesslu na Tirolskem, sta se vrnila letalca Stane 
Kranjc in Niko Zumer — Stane Kranjc osvojil 
dvaindvajseto mesto — Mladi Skofjeločan name
rava poleteti z novim zmajem z vrha Stola do 

Bleda 

»Prav zdaj izdelujem novega 
ja,« mi je dejal. »Rad bi delal p0} ^ 
dolge po več kilometrov. Havaji ^ 

Z D A so p r i m e r " ^ Ka l i f o rn i ja \ 
take 
ne bom 

podvige . . . Toda tja ^ ° \ e v 
m šel. N i denarja! Pač pa ^ 

Bombažna predi lnica in tka ln i ca Tržič 
K a d r o v s k o družbeni sektor 

N a podlag i 6. in 7. člena sporazuma o medsebojnih 
razmer j ih delavcev v združenem delu 

objavl jamo 
prosto de lovno mesto 

mehanika za šivalne stroje 
v T O Z D konfekci j i 
za nedoločen čas 

Pogoji: 
— dokončana poklicna šola kovinske smeri ( f iromehanik); 
— 1 leto ustreznih delovnih izkušenj; 
— komunikat ivne sposobnosti. 

Poskusno delo je 2 meseca. Delo na tem delovnem mestu se 
opravlja v dveh izmenah. Prijave sprejema kadrovsko družbeni 
sektor DO VKLJUČNO 23. 9. 1976; tu dobite tudi vse potrebne 
informacije. . 

Škofja Loka — S svetovnega pr
venstva v letenju z zmaji sta se 
vrni la naša znana letalca Stane 
K ran j c in N i k o Zumer. Prvenstvo je 
bilo od 1. do 12. septembra v avstrij
skem kraju Koessl na Tiro lskem. T o 
je bilo prvo svetovno prvenstvo 
»zmajarjev«. 

»Moram reči, da sem z rezultatom 
popolnoma zadovoljen,« mi je dejal 
po prihodu s prvenstva Skofjeločan 
Stane Kran jc . »Uvrstil sem se na 
dvaindvajseto mesto, tekmoval pa 
sem v ,razredu II', torej razredu, 
kjer je najvišja dovoljena teža zma
ja 50 kilogramov. V moji kategoriji 
je startalo 61 tekmovalcev. Sode
loval i pa so predstavniki iz šestin
dvajsetih držav. N a voljo smo imeli 
po sedem skokov. D v a sem imel ne
veljavna, bi l pa sem še šestindvajse
ti , štiriindvajseti, dvanajsti, sedmi in 
drugi. V končno uvrstitev so se šteli 
štirje najboljši leti . Teren za skaka 
nje n i bi l ravno najbolj primeren. 
Lete l i smo namreč po severni strani 
hriba, hriba s 600 metrov višinske 
razlike. Drug i član jugoslovanske 
ekipe N iko Žumer pa je tekmoval v 
razredu ,standard' a l i tako imeno
vanem .razredu V. N a treningu je 
N i k o letel odlično in prav tako odlič

no tudi pristajal, na tekmovanju pa 
ga je spremljala smola. V zadnjem 
letu si je namreč zlomil zmaja. Toda 
kl jub temu sva z naj inima uvrsti
tvama zares lahko zadovoljna. 
M o r a m pa pripomnit i , da sva večino 
stroškov pokri la sama, da nama je 
na pomoč priskočila le T T K S iz 
Škofje Lake. Nastopi la pa sva pod 
.zastavo' aerokluba iz Ljubljane. 
Jugoslavija namreč ni članica med
narodne aeronavtične zveze FAI.« 

Stane Kran j c je le nekaj dni pred 
svetovnim prvenstvom postavil svo
jevrsten jugoslovanski rekord. Z 
zmajem je namreč jadral okrog 
Šmarne gore kar osemin petdeset 
minut in trideset sekund. 

»Šmarna gora je dokaj primerna 
za polete z zmaji,« pristavlja Stane 
Kran jc . »Ljubljanska kot l ina je zna
na po dokaj stalnih zračnih tokovih. 
Toda skoraj uro dolg polet je bi l 
zame zares naporen. Prostora okrog 
Šmarne gore je namreč ,malo'. De
lat i sem moral razne osmice in 
kroge. Toda vztrajal sem. Pri jatel j i 
so me spodbujali. Sicer pa je zame 
let dolg dvajset, minut čisto dovolj 
dolg.« 

In kakšni so Stanetovi trenutni 
načrti? 

bližnji prihodnosti s svojimi k% j , 
načrtujemo polet z zmaji z. ĵj« 
Sto la v Karavankah . Če b.1 j v 
ugodne vremenske razmere, D l., ^ti 
tem primeru morda uspelo P r l fnje-
celo do Bleda. Z zmaji, z izpop?1 

nimi zmaji, je namreč že mogoče^, 
segati hitrost i od dvajset do osel" 
set kilometrov na uro.« „„ 

Svetovno prvenstvo bo P0"^0 

prihodnje leto. Toda Stane 
se ga skoraj zagotovo ne v p 
mogla udeležiti. Prvenstvo bo n 

reč daleč: v Južni A f r ik i . ho 
»Tudi sicer misl im, da .s?frik> 

svetovnega prvenstva v Južni ^ g i -
zaradi znanega južnoafriškega 
stičnega režima udeležilo l e ^{0 
tekmovalc'ev,« je dejal Stane. * rj« 
n i izključeno, da bodo prvenstv -0 

prav i l i v Nov i Zelandij i , kjer LQ p* 
prav tako odlične tekmovalce, 
je tud i daleč 

Prav zdaj pa poteka tekm o V , * \Q 
»zmajarjev« za svetovni poka ' - ^ j c i 
pa je treba denar. Naši 

t ekmoV* v r 

treba je reči, da imamo precej -ejo. 
l i te tnih, zato na njem ne sodel J 

»Tudi padalo, kar 700 mark J ^ . 
si bom kupil,« pristavlja .j y 
»Potem bom z zmajem K r n l 
bolj varno. Padalo je namreč gi 
vsega dva kilograma, odpre V^.) 
v dveh do treh sekundah. M a ti lahko reši življenje.« 

J . Gove 



Hokej na ledu 

prvem letošnjem derbiju 
poraz Jeseničanov 

P o k ^ e m c e - dvorana pod Mežaklo, tekma 
j "»I Karavank, Jesenice 

«5 gledalcev 5000. 
^ t r e l c i : \-Q F. Zbontar (9), 1:1 Seme (18), 2:1 

O l imp i ja 3:6 (1:1, 

£-Hiti (23), 2:2 D. Beravs (26),"/2:3 Petač'(30)". 
3 : c5 , e r ne (43), 2:5 Bahč (52), 3:5 K lemene (56), 

0 sercer (60) 

Jesenice: M . Zbontar, M a k u c , S. Košir, 
R. Razinger, Hafner, Poljanšek, F. Zbontar, 
J . Razinger, P i r ih , Smole j , M . J a n , K lemene, 
Sčap, Pav l ic , D . H i t i , Pr istov, T . Košir 

Olimpija: A lbreht , Gale , Jakopič, Jakič. K u 
mar, Savič, Repovž, Ogr in, Beravs, Petač, P u -
terle, Sercer, LeRša, Bahč, Tehovnik , Seme, 
Zargi . 

^seniški hokejisti o letošnji prvi tekmi 
z Ljubljančani 

Zaslužena zmaga Olimpije 
O l f r n * ^ 1 ' 0 6 ~ P r v ' t e ' t r n ' 2 l jubl jansko 
j a - ^ P ' J 0 v letošnji hokejski sezoni v slačilnici 

zrna"' " o v n i b i l ° v e s e | J a -
tren 8 ' ' ^ ' S l n o je od časa do i 

9'impij, 

k i običajno sledi 
t r e »'»»no je od časa ao časa »zmotil« glas 
b J l * r J a Bubn ika , k i je igralcem našteval s la-
jem • 8 0 D o t n e >K re 2 O l impi jo . Poraza ne gre 
»Dorf P r e v e f tragično, vendar naj bo sobotni 
j ^ ^ j j a j vseeno za jeseniške hokejiste ve l ika 
v ej?' * ' J e ne kaže več ponavl jat i . K l j u b vsemu 
Una"1* n a y i J a ć e v in igralcev jeseniškega moštva 

2 v Pogovor: s lab začetek, dober konec! 
Vpr i n ? . n e n J e ° sobotni tekmi z O l imp i j o smo 

a S a ' i trenerja in nekaj igralcev Jesenic. 

)J*«timil Bubnik, trener: 
jj^l Ju°ljančani so b i l i boljši od nas in so zato 
i^gj e n ° zmagal i . Igrali so s srcem in taktično 
^ j ^ n o dobro. Posebno dober je b i l vratar 
b 0 . r?"t- Naše moštvo je pokazalo precej s la 
^ " M - Nekater i igralc i ~ -

Peter Klemene: 
» T o je b i l šele začetni derbi. N a obeh straneh 

je b i lo vel iko priložnosti za gol. Jeseničani n i 
smo igral i tako kot znamo in popust i l i pred 
pr i t i skom Olimpije.« 

Franci Zbontar: 
»Tako slabo že dolgo nismo igral i in bi kaj 

lahko pretrpel i še hujši poraz. N i nam šlo. 
O l imp i j c i so igral i vel iko boljše.« 

J . Košnjek 

Prv i letošnji derbi med Jesenicami in O l i m 
pijo so zasluženo dobi l i igralci Ol impi je . Čeprav 
precej pomlajeni , so pr ikaza l i hitro, enostavno 
in predvsem učinkovito igro, Za Jeseničane pa 
tega ne moremo trd i t i , saj so igralci preveč 
kompl i c i ra l i , pa tudi v obrambi je bilo vel iko 
vrzeli , tako da tudi zelo so l idni vratar M . Zbon
tar ni mogel preprečiti poraza svojega moštva. 
Kot zanimivost lahko povemo, da so tokrat po 
kanadskem vzoru sodi l i trije sodniki (avstrij
ski), k i so svoje delo opravi l i zadovoljivo. 

N a začetku je bi la igra precej nepovezana, 
vendar so k m a l u pobudo prevzeli domačini in 
izvedl i nekaj nevarnih napadov. Prvo prilož
nost so imel i Ljubljančani, vendar je Lepša 
zgrešil popolnoma prazen gol. V enem izmed 
h i t r ih napadov pa so domačini povedli. Hafner 
je lepo prodr l po desni s trani , podal v sredino, 
kjer je F. Zbontar z ostr im strelom premagal 
A lbrehta . T o pa je bi lo ž.al tudi skoraj vse, kar 
so Jeseničani pr ikaza l i na tej tekmi . Po zadetku 
so se razigral i igralci O l impi je in do konca tret
j ine tudi izenačili. V drugi tret j ini so Jeseničani 
prek H i t i j a povedli , potem pa so spet zaigral i 
slabo. Ljubljančani so to i zkor is t i l i in z goloma 
Beravsa in Petača povedli . V zadnji tret j ini sta 
Seme in Bahč zapečatila usodo domačinov. 
Igra se je spet razživela šele, ko je K l emencu 
tretjič uspelo premagati odličnega A lbrehta . 
Jeseničani so v prevel iki želji, da dosežejo še 
kakšen gol, spet pozabi l i na obrambo in v zad
nji m inu t i je Sercer dosegel končni rezultat 
tekme. 

V celot i je tekma zadovol j i la številne gledal
ce, saj se moramo zavedati , da se je letošnja 
hokejska sezona praktično šele začela. Tega bi 
se mora l i zavedati tudi t is t i gledalci , k i so že 
pred koncem začeli zapuščati dvorano pod 
Mežaklo. T e k m a je b i la namreč zelo fair in bor
bena, čeprav so Jeseničani pr ikaza l i precej 
manj kot zmorejo. - fp 

šport med vikendom 

bra nilce JU v naši tretjini. 
premalo pomagal i 

razen tega pa ni bi lo 
nie 8 Z a ' R r a n J e s po ln im žarom od prve do zad-
nl " ? l n u t e - starejšim igralcem je to težje do-
•^eda t i kot mlajšim.« 

JUvo Poljanflek: 
„ /•^očarali smo. Za l nam je gledalcev, k i so 
*at° dvorano >n J ' n Je bi lo več kot smo pri 

kovali. M e d tekmo smo premalo pomagal i 
» m 8 1 7 ! i n s e P o r e d k o vračali, napadalc i pa - n i -
bod l z k o r » 8 t i l i vseh priložnosti za gol. U p a m , da 
"o« naše igre v prihodnje boljše« 

«»man Smolej, kapetan: 
£ a»lužena zmaga Ljubi 

H š i 
|Het 
H gol 

B i l i bljančanov. 
mpT' * V a e h Pogledih. Hitre je so drsa l i in pa-
. e i n e j e igral i . Prav lahko bi nam zabi l i 

f«*oKo8ir: 
bila h?.r a t e k m a za začetek sezone. O l imp i j a je 

0 o | J * a v vseh pogledih.« 

R O K O M E T - V II. zvezni ligi za moške ao Skofjeločan! doživeli katastrofo 
v Varaždinu, rokometasice Alplesa pa so tesno zmagale v igri z Umagom. Rezultati: 
II. zvezna liga: Varteks : Jelovica 38:24 (21:10), Alples : Umag 14:13 (4:7); repu
bliška liga: Iskra : Trži« 17:29 (7:12), Sava : Velenje 15:15 (7:10), Kamnik : 
Preddvor 26:23 (9:6). 

Pa r i prihodnjega kola: Je lovica : Zagrev, Olimpija : Alples, Tržič : Mlinotest, 
Preddvor : K r k a , Dobravlje : Sava. 

K O Š A R K A — V republiški ženski ligi sta gorenjska predstavnika igrala takole: L i t i j a : 
K l a d i v a r 48:46 (25:22), I l ir i ja . K r o j 44:39 (23:23). V II. S K L - zahod je K ro j zmagal 
v K o p r u z 69:65 (27:33), Medvode pa so izgubile s K a m n i k o m z 78:79. 

Pa r i prihodnjega ko la : K r o j : S lovan , K l a d i v a r : I l i r i ja , K a m n i k : Prule , K r o j : 
Medvode. 

B A L I N A N J E — V Ljubljani je bil 6. memorial Romana Bassina, na katerem je 
nastopila gorenjska reprezentanca. Gorenjski tekmovalci so dosegli naslednje 
rezultate: Nova Gorica : Gorenjska 13:8, Gorenjska : Hrvatska 13:8, Ljubljana : Go
renjska 13:11. Vrstn i red: 1. Ljubljana, 2. Obala, 3. Gorenjska. 

A T L E T I K A — V N o v i Gor i c i je bi lo republiško prvenstvo za pionirje in pionirke, na 
katerem je nastopi lo 150 mlad ih atletov, i zmed Kranjčanov se je najbolj od l ikova l Križaj, k i 
je postav i l nov republiški rekord na KKK) m. Najuspešnejši k lub je bi la Go r i ca , kranjsk i 
T r i g l av pa je osvoj i l dve z lat i ko la jni . Boljše uvrst i tve Kranjčanov — pionir j i : 1000 m: 
1. Križaj 2:41,0, pal ica: 1. M i n o v 290; pionirke: višina: 5. R a n t 135. 

SMUČARSKI S K O K I - V Logatcu je bilo meddrustveno tekmovanje za mlajše 
pionirje in cicibane. Izmed Kranjčanov sta dosegla najboljši uvrstitvi Česen, k i je 
zasedel 3. mesto med mlajšimi pionirji, med cicibani pa je bil Martin Škrjanc 2. 

J . J . 

Kres — rekreacijsko središče 
^Činoma s prostovoljnim delom so krajani Ja-
?.^n^ka in Koroške Bele zgradili rekreacijsko sre-
p e na Kresu — Slovesna otvoritev je bila v so-
°to, 21. septembra, ob sodelovanju kulturnih 

skupin jeseniške občine 
koroška Bela - V soboto, 11. 

^Ptembra, so slovesno odprl i rekre
acijsko središče ria Kresu za občane 
g o r n i k a in Koroške Bele. Ob slo-
Vesni otvoritvi , k i so se je udeležili 
JUd i generalni direktor slovenskih 
p l e z a m Gregor Klančnik, direktor 
n P i S k e železarne Peter K u n e in 
Predsednik izvršnega sveta skup-
^lr>e občine Ivo Sčavničar, so pri
j e l i ku l turn i program, v katerem 
J ° sodelovali : ženski pevski zbor 
pšenice, godba na pihala jeseniške 
^ lezarne in recitatorji amaterskega 
gledali^a ToneČufar. 

k r e s na Koroški B e l i ima že lepo 

tradicijo, saj je na Kresu bila smu
čarska skakalnica, na smučiščih pa so 
vadi l i , alpski smučarji, k i so pozneje 

^dosegli lepe rezultate. N a smučarski 
skakalnic i na Kresu pa so poskušali 
svoje prve odrive pr iznani smučarski 
skakalci : Jože Zidar, Stanko Smolej, 
Ludv ik Zaje in drugi. 

Stopetdeset občanov se je pred 
dvanajstimi leti lot i lo urejanja smu
čišč in rekreacijskega prostora na 
Kresu . De la l i so udarniško, ob ma
terialni pomoči jeseniške Železarne. 
Zgradi l i so smučarske proge ob 
dvesto metrov dolgi vlečnici, k i so jo 
v zimskem času uporabljal i pred

l a Kr 
resu imajo tudi top za sneg. - Foto: B. Blenkuš 

vsem učenci osnovne šole na 
Koroški Be l i in zaposleni v jeseniški 
Železarni. 

K ra j an i so pod spodbudnim vod
stvom neumornega delavca Jožeta 
Zidarja svojo zamisel postopoma, a 
zanesl j ivo uresničevali. Pod smu
čarsko vlečnico so zgradili postajo, 
ob njej balinišča. Vlečnica je ponoči 
razsvetljena, okrepčevalnica pa lepo 
opremljena. Vlečnico nameravajo 
v prihodnjih letih še podaljšati, 
postavit i igrišče za tenis, za košarko 
in odbojko, tako da bo Kres zanimiv 
pozimi in poleti. Mater ia lno j ih je 
vedno podprla s indikalna organiza
cija Železarna, jeseniška telesno 
ku l turna skupnost, precej pa je bilo 
predvsem udarniškega dela in pri
spevkov krajanov. 

Akc i ja občanov Koroške Bele 
zasluži vso pohvalo, saj je Kres dobil 
drugačno podobo, k i so jo prebivalci 
nadvse veseli. Daje j im obilo 
možnosti za zdravo in potrebno 
rekreacijo, za sprostitev v kar naj
bolj svežem naravnem okolju. 

D . S. 

Dve zmagi 
Ločanov 

v SI. Požegi 
Av tomob i l i s t i A M D Škofja Loka so na šesti 

d i rk i za državno cestno hi trostno prvenstvo do
segli zelo lep uspeh. Skromno zastopstvo A M I ) 
.Škofja L o k a je doseglo kar dve zmagi od petih 
mogočih. Največje presenečenje je pr iprav i l 
v razredu do 785 cem mlad i Djaniš. V izredno 
močni konkurenc i je zasedel prvo mesto in pre
magal tako znane tekmovalce kot so Berie, 
Basaraba, Šikloši in Leniček. V razredu do 
115(1 cem pa je zmagal M i l avec in tako dosegel 
že svojo drugo letošnjo zmago. S to zmago se j e 
tud i precej približal vodi lnemu v skupn i 
uvrs t i tv i V i d i c u in se spet vmešal v borbo za 
naslov državnega prvaka. -41 p 

Naročam poltednik Glas 

Pr i imek i n ime 

N a s l o v 

^Po ln i te s t iskanimi črkami in nalepite na hrbtno stran dopisnice. Seveda pa 
p.. Pozabite napisati na 1. stran tudi našega naslova: ČP Glas, U l i ca Moše 
r , l a d e j a 1,64000 K r a n j 

Naš časopis Glas lah
ko naročite po pošti 
na naslov ČP G L A S 
64000 Kranj, Moša 
Pijadeja 1, po tel. na 
št. 23-341 pa tudi pri 
Turističnem društvu 
v Škofji Loki in v pro
dajalni Tobak v Cer
kljah ter pri vašem 
pismonoši. 
Enoletna naročnina 
za Jugoslavijo 140 di 
narjev, za inozemstvo 
pa 212 dinarjev. 
V inozemstvo pošilja
mo časopis po želji 
tudi z letalsko pošto. 

Trenutek s sobotne hokejske tekme med Jesenicami in Olimpijo, v kateri st 
bili Ljubljančani boljši nasprotnik. V ospredju napadalca Jesenic in Olim 
pije Tomaž Košir in Janez Petač. Slednjemu je uspelo tudi enkrat premagat 
jeseniškega vratarja Marjana Žbontarja. (jk) — Foto: F. Perdan 

i 

Gorenjska nogometna liga 

Korotan : Bohinj 0:2 (0:1) 
dal.ievan.iu pa so domačini bolje zaigral i in 
s smiselno igro uspeli zmagati . 

V 3. ko lu gorenjske članske nogometne lige so 
za največje presenečenje poskrbel i nogometaši 
Boh in ja , k i so v K r a n j u premagal i bivšega 
conaša Ko ro tan . Pomembno zmago pa so do
segli tudi Senčurjani, k i so doma premagali 
kranjski Tr ig lav . Rezu l ta t i : 

K O R O T A N : B O H I N J 0:2 (0:1) 
K R A N J — Stad ion S t a n k a M l a k a r j a , gle

dalcev 2(X), sodnik Benkič iz Škofje Loke. 
N a s labem, blatnem igrišču so se bolje znašli 

gostje, k i so že v prvem polčasu prišli v vodstvo, 

Š E N Č U R : T R I G L A V 1:0 (0:0) 
ŠENČUR - Igrišče N K Šenčur, gledalcev 

400, sodnik Cu fa r iz K ran ja . 
Z a tekmo je bi lo vel iko zanimanje. Gostje so 

b i l i tehnično boljši, domačini pa borbenejši. 
Sodnik je izključil v drugem polčasu igralca 
T r i g l ava V a l a n t a . 

S A V A : L E S C E 2:1 (0:1) 
K R A N J — Igrišče v Stražišču, gledalcev 160, 

sodnik Grošelj iz Škofje Loke. 
V prvem de lu so b i l i gostje v premoči. V na-

N A K L O : L T H 1:0(1:0) 
N A K L O — Igrišče Par t i zana , gledalcev 450, 

sodnik Tomše iz Britofa. 
T e k m a je b i la ves čas enakovredna. Doma

činom je uspelo že v prvem delu iz hitrega 
prot inapada zabit i častni zadetek. 

A L P L E S : J E S E N I C E 2:1(1:1) 
ŽELEZN IK I - Igrišče N K A lp les , gledalcev 

500, sodnik Zerovnik iz Vogelj . 
T e k m a je bi la tipično prvenstvena, ekipi pa 

v glavnem enakovredni. 

T R Ž I Č : B L E D 3:3 (2:0) 
TRŽ lC - Igrišče N K Tržič, gledalcev 600, 

sodnik Mesec iz Kran ja . 
Domačini so v prvem delu dobro zaigral i in je 

kazalo, da bodo zabeležili visoko zmago. V na
dal jevanju pa so gostje uredi l i svoje vrste in 
z vel iko požrtvovalnostjo ob koncu iztržili eno 
točko. 

N a lestvic i vodi Boh in j s 6 točkami pred 
Šenčurjem 6, T r i g lavom 4 itd. P. Novak 

Za rokometni pokal SFRJ 

Preddvor in Tržič naprej 
Strazisče — Šestnajstina finala za pod

ročni rokometni pokal, Sava : Preddvor 
12:19 (6:8), igrišče ŠI) Sava, sodnika Kas-
nar, Jeglič (oba Ljubljana). 

Sava: Zaje, Zumer 1, Pokorn 5, Šilar, Ječnik, 
Valentar , Pišljar 5, Leskovec, Hr ibern ik , Rob-
lek 1, Ančimer, Blažek. 

Preddvor: M . Vreček, K o n c 2, M a r k u n 5, 
Cude rman 5, Vesel , Karničar 1, Rezman 1, Bro-
l ih 5, L ikozar , Balantič, J . Vreček. 

Gost je iz Preddvora so že na začetku sreča
nja dale vedeti, da so prišle po zmago. Tako j so 
povedle in vodstva niso več izpust i le iz rok. 
T a k o so Preddvorčanke po uspelem star tu 
v S R L — ženske tudi v poka lu pokazale, da so 
dobro rokometno moštvo. 

S A V A : TR2 IC 16:22 
Strazisče — Šestnajstina f inala za področni 

rokometni pokal , Sava : Tržič 16:22 (6:7), igri
šče ŠD Sava , sodnika H u m a r (Kranj ) , Hafner 
(Zabnica). 

Sava: Fende, Ugr ica , M o h o r 2, Do lanc 7, 
Onišek 3. Jereb 3, Tomažič I. 

Sava : Litija 
0:1(0:0) 

Kranj — Igrišče v Stražišču, prvenstvena 
tekma S M L - zahod, gledalcev 100, sodnik 
Drinovec. 

Sava : Gros , Grčič, Nikolič, Belančič, Nogra-
šek. Kuren t , Nikolič, Sub ic (Selan), P intar , 
Pongrac, Pleič (Polanič). 

Zmagov i t i gol je dosegel K o s v 55. m inut i . 
B. Sub ic 

Drago Krolnik 
prvak SRS 

60 starejših pionirjev iz 11 k lubov se je v ne
deljo potegovalo /.a poletnega prvaka v smučar
skih skok ih na 35-. metrski plastični skaka ln i c i 
na Gorenj i Sav i . Po pričakovanju je prvo mesto 
zasedel Drago K r o l n i k iz Zirov. k i je zmagal 
s prednostjo dobr ih |>etih točk pred Kranjča
nom R o m a n o m Betonom. 

Rezultati: 1. Drago Kro ln ik (Žiri) 216,2 
(31, 30,5), 2. Roman Beton (Triglav) 210,9 
(30, 29,5), 3. Janez Mandeljc (Križe) 206,9 
(31, 31), 4. Krištof Ga ip i rc (Triglav) 201,7 
(28,5, 28), 5. Robi Kastrun (Križe) 200,8 
(28,5, 29,5), 6. Miha Baloh (Jesenice) 199,0 
(28,5, 30). 7. Andrej Ropret (Triglav) 198,1 
(28, 29,5), 8. Marjan Šinkovec (Žiri) 194,7 
(27,5, 29), 9. Franci Poljane (Križe) 193,2 
(28, 28,5), 10. V i l i Tepeš (Ilirija) 192,0 (28, 
28). J . J a v o r n i k 

Trž i č : Meg l ic , Nadižar 1, Grašič, K r a l j , 
M r a k 4, Srečnik, K r i s t an , Dorn ik 3, Ma je 5, 
K i n g 6, Perko .1, R ibn ikar . 

V povprečni igri je zasluženo s lav i l republiški 
ligaš. Nekomple tn i domačini so se vse do deset 
minut do konca srečanja dobro upira l i Trži-
čanom. Le- I t i pa so nato v finišu pokazal i boljšo 
igro. - d h 

Ekipa L K Kranj 
peta 

Zagreb, 18. i n 19. septembra - N a od
prtem double f i ta lokostre lskem prvenstvu 
Jugoslavi je so poleg naših sodelovale tudi ekipe 
Avstr i je , Belgije in Romuni je . Zopet je zmagal 
ol impijec Bo jan Postružnik z novim državnim 
rekordom. E k i p a L K K r a n j je zasedla v izredno 

-močni konkurenc i peto mesto. Najboljši je b i l 
M . Kock, ki je z odličnim rezul tatom zasedel 
5. mesto med posamezniki . 

Re zu l t a t i — državno prvenstvo double fita: 
moški: 1. Postružnik (Mar ibor ) 2483, 2. K u d e r 
(Ljubl jana) 2381, 3. N a r a t h (Mar ibor ) 2328, 
5. M . Kock 2317, 8. A. Oblak 2292, 30. A . Kock 
(vsi Kran j ) 164»; 

mednarodni double f ita star: moški: 1 Po
stružnik (Mar ibor ) , 2. Va l en ta (Dunaj ) , 9. 
M . Fock, 13. A . Oblak, 45. A . Fock (vsi Kran j ) ; 
ženske: 1. Va l en ta (Dunaj ) . 

Ek ipe : 1. Mar ibo r , 2. L jub l jana , 5. K r a n j . 
V soboto in nedeljo se bodo lokostrelc i K r a 

nja udeležili še turnir ja v Moščenički Drag i ter 
si poskus i l i nastrel jat i vozovnico za S P v C a n -
berri, k i je tokrat ušla le za las. A . Fock 

Solidne uvrstitve 
Gorenjcev 

V nedeljo, 19. septembra, sta b i l i v Ve len ju 
d i rk i za državno prvenstvo v motokrosu za 
kategorij i 50 in 125 kubičnih centimetrov. ' 
V kategori j i motorjev s prostornino 50 kubič
nih cent imetrov je zmagal Gomboc iz K o p r a 
pred S tuk l j em iz Bele Kra j ine in Jeseničnikom 
iz Orehove vasi . Kadovljičani Mu l e j , Prešeren 
in L i p n i k pa so se uvrs t i l i na 6., 8. in 9. mesto. 

V d i rk i motorjev s prostornino 125 kubičnih 
centrimetov je s lav i l Drago Predan iz Orehove 
vasi. B r a n k o Mežnar iz Tržiča je b i l drug i , 
Mu l e j iz Radovl j ice tret j i , R o z m a n iz Škofje 
Loke šesti, Radovljičan Cebavs sedmi in Trži
ča n Be lhar 10. Nov i državni prvak v tej kate
goriji je posta l Drago Predan iz Orehove vasi , k i 
je zbra l 201 točko. Drug i je B r a n k o Mežnar iz 
Tržiča (167 točk), tretj i Janez R o z m a n (Škofja 
Loka) , k i je zbral 124 točk, četrti i n peti pa sta 
Mu l e j T i n e iz Radovl j ice in Tomaž Be lha r iz 
Tržiča, k i sta zbrala 68 oz i roma 64 točk. 

M . J . 

Košarka 

Triglav : Kvarner 
95:116 

Kranj — Prijateljska trening tekma, 
Triglav : Kvarner 95:116 (37:52), telo
vadnica OŠ F. Prešeren, gledalcev 200, 
sodnik Lampret (Kranj). 

Tr ig lav: Kosir 24, Mavric 9, To rka r 
10, Zupan 7, Kalan 12, Skubic 13, 
Fartek 4, Štefe 10, Urlep 2, Hribernik 2, 
Valič 2. 

Kvarner : Kurelić 28, Pilepić 14, 
Ristić 2, Poljak 22, Ercegović 13, Fajde-
tić 2, Jugo 25, Klobučar 10. 

V okviru priprav za novo košarkar
sko sezono v prvi in drugi zvezni ligi 
sta r e ik i prvoligaš in kranjski drugo-
ligas pokazala dobro igro. Čeprav so 
gostje nastopili z nepopolno postavo, 
pa so bili vendarle boljši nasprotnik. 
Pr i domačih je predvsem iepalo še 
v obrambi. 

-dh 

http://dal.ievan.iu


Mirujoči stroji so kali l i upor 
Nadaljevanje s 1. strani 

Ob koncu je obširno spregovoril o 
solidarnosti delovnih l judi in celotne 
naše samoupravne družbe, k i priha
ja do izraza tudi ob zbiranju in 
nuđenju pomoči od potresa hudo 
prizadetemu Posočju. 

S proslave so poslali predsedniku 
T i t u pozdravno pismo, v katerem so 
mu zaželeli čimprejšnje okrevanje in 
trdno zdravje. Potem pa so se delav
ci in drugi občani zbrani n a . t e m 
velikem ljudskem zborovanju, pr i 
družili protestom vse jugoslovanske 
in slovenske javnost i zaradi avstri j
ske polit ike do naše narodnostne 
skupnosti na Koroškem in hrvatske 
narodnostne skupnosti na Gradi 
ščanskem. Protestno pismo, k i so ga 
poslali avstrijskemu veleposlaništvu 
in zveznemu sekretariatu za zu
nanje zadeve v Beogradu, je prebral 
gradbeni delovodja pri S G P Projekt 
K r a n j Stane K a l a n . 

Proslava 40-letnice stavk se je 
sklenila z Internacionalo, k i so jo 
zapeli združeni pevski zbori, prazno
vanje pa se je nadaljevalo vse do 
poznega popoldneva. L. Bogataj 

trgovska hiša »emona ° maximarket 
LJUBLJANA, TRG REVOLUCIJE 1 

1 da vam 
omogočimo 
najhitrejši 
dostop do 
parkirišča, 
smo izdelali 
shemo 
najenostav
nejšega dohoda 
do trgovske 
hiše. 
Parkirni prostor 
je v treh kletnih 
etažah, 
nakupljeno 
blago pa lahko 
pripeljete 
do avtomobila. 

v štirih 
prodajnih etažah 
je kupcem 
na voljo velika 
izbira 
prehrambenega 
in neprehram 
benega blaga, 
ki bo zadovoljila 
še tako 
razvajenega 
kupca. 

po nakupu 
se lahko 
okrepčate 
v naših 
gostinskih 
lokalih: 
klasični 
restavraciji 
Max im, 
samopostrežni 
restavraciji, 
restavraciji 
Grill, 
v pivnici Zvezda, 
ali slaščičarni 
park. 

4 trgovska hiša 
Emona je odprta 
vsak dan razen 
sobote in 
nedelje 
od 7 .30 
do 20 . ure, 
gostinski lokali 
od 8. do 23 ure. 
Od 1. oktobra 
do 31 . decembra 
pa bo odprta 
tudi vsako 
soboto 
popoldne. 

Pevcem in godbenikom je dirigiral 
Radovan Gobec. Oko fotoreporterja 
ga je »ujelo« ob kratkem počitku 
med posameznimi točkami progra
ma. - Foto: F. Perdan 

XXVI. letne športne igre gradbenih delavcev ŠIG '76 

Največ celjskemu Ingradu 
K R A N J — 8 finalnim delom tekmovanj 

v namiznem tenisu, odbojki, kegljanju, 
streljanju, nogometu, balinanju in šahu so 
se končale letošnje šestindvajsete letne 
športne igre gradbenih delavcev Slovenije. 
Ob organizaciji kranjskega Projekta, ki 
praznuje 30- letnico, se je v zaključni del ' 

uvrstilo petnajst ekip s 400 gradbenikov, 
športnikov. Vs i so si pravico nastopa za 
končni razplet pridobili na predtekmova-
njih, k; NO bila letos prvič na raznih koncih 
Slovenije. 

M e d temi najboljšimi ek ipami gradbenih ko
lekt ivov so b i l i v ospredju tekmovalc i in tek-

Na letnih športnih igrah gradbincev ŠIG '76 so nastopile tudi štiri najboljše 
nogometne ekipe iz predtekmovanj. V izenačenih igrah je prvo mesto osvojilo 
moštvo Cementarne iz Trbovelj. Ta ekipa pa bo Slovenijo zastopala tudi na 
zveznih igrah gradbincev, ki bodo od 30. septembra do 2. oktobra v Šibeniku. 

V okviru športnih iger gradbincev na finalnem delu v Kranju so svoje 
tekmovalne sposobnosti pokazali tudi delavci iz proizvodnje. Na stadionu 
Stanka Mlakarja so svojo delavno sposobnost pokazali zidarji, opažarji, 
železokrivci in orodjarji. 

movalke celjskega Ingrada, ki so prav v K r a n j u 
pobral i največ prv ih mest. V sedmih d i sc ip l inah 
so b i l i v obeh konkurencah — moški in ženske 
— kar štirikrat prv i , so pa tudi najvišje uvrščeni 
med vsemi tr i insedemdeset imi moštvi, k i so 
letos nastopi la na letnih igrah. 

Vseekipni vrstni red: 1. G I P Ingrad (Celje) 
325, 2. K o n s t r u k t o r (Mar ibor ) 315, 3. G I P G r a 
diš (Ljubl jana) 310, 4. I M P L jub l j ana 281, 
5. S G P P i on i r (Novo mesto) 274, 6. S G P Gor i ca 
(Nova Gorica) 273, 7. Sa lon i t (Anhovo) 243, 
8. G P Stavbar (Mar ibor ) 233, 9. S G P Sloveni ja 
ceste (L jubl jana) 213, 10. Cementarna (Trbov
lje) 207. 

Izidi — ženske: namizni tenis: 1. kolo: 
Ingrad : Gradiš 3:0, K o n s t r u k t o r : S tavbar 3:0, 
2. kolo: Ingrad : K o n s t r u k t o r 3:0, S tavbar : 
Gradiš 0:3, 3. kolo: S tavbar : Ingrad 1:3, G r a 
diš : K o n s t r u k t o r 3:0: vrstni red: 1. Ingrad, 
2. Gradiš, 3. Kons t ruk to r , 4. Stavbar ; 

kegljanje: 1. Gradiš 3054, 2. Ingrad 3009. 
3. P i on i r 2986, 4. Cementarna 2659; 

streljanje: 1. S tavbar 903, 2. I M P L jub l j ana 
903, 3. I zo l i rka 890, 4. Gradiš 887; 

odbojka: 1. kolo: Ingrad : P i on i r 2:0, Gradiš 
: Sa lon i t 0:2, 2. kolo: Ingrad : Gradiš 2:0, Salo
nit : P i on i r 2:0, 3. kolo: Sa loni t : Ingrad 0:2, 
P ion i r : Gradiš Osti: s t tii red: L Ingrad, 2. Sa 
lonit, 3. Gradiš, 4. P ionir . 

Moški: namizni tenis: 1. kolo: Gradiš : 
Ingrad 5:3, K o n s t r u k t o r : Cevovod 5:4, 2. kolo: 
Gradiš : K o n s t r u k t o r 5:0, Cevovod : Ingrad 5:4, 
3. kolo: Cevovod : Gradiš 1:5, Ingrad : K o n 
s t ruktor 2:5; vrstni red: 1. Gradiš, 2. K o n 
struktor , 3. Cevovod, 4. Ingrad; 

kegljanje: 1. Ingrad 1693, 2. Cementarna 
1671, 3. I M P L jub l jana 1639, 4. Gor i ca 1632; 

s t r e l j an j e : 1. Kons t ruk to r 1708, 2. Be ton 
(Zasavje) 1689, 3. Gradiš 1685, 4. S tavbar 1678; 

odbojka: 1. kolo: Sa loni t : P i on i r 2:0, G r a 
diš : I M P 0:2, 2. kolo: Saloni t : Gradiš 2:0, 
I M P : P i on i r 0:2, 3. kolo: I M P : Sa lon i t 0:2, 
P ion i r : Gradiš 0:2; vrstni red: 1. Sa lon i t , 2. 
Gradiš, 3. P ionir , 4. I M P L jub l jana ; 

šah: Kons t ruk to r : Z R M K 3:3, Ingrad : K o n 
s t ruktor 5,5:0,5, Z R M K : Ingrad 1,5:4,5; vrstni 
red: 1. Ingrad 10, 2. T R M K L jub l j ana 4,5, 
3. K o n s t r u k t o r 3,5; 

balinanje: 1. kolo: I M P : Gor i ca 1:0, Stav
bar : Sa lon i t 0:1, 2. kolo: I M P : S tavbar 0:1, 
Sa lon i t : Gor i ca 0:1, 3. kolo: Salonit* : I M P 0:1, 
Gor i ca : S tavbar 1:0; vrstni red: 1. Gor i ca , 
2. I M P L jub l jana , 3. Sa lon i t , 4. Stavbar ; 

nogomet: 1. kolo: K o n s t r u k t o r : Ajdovščina 
3:2, Cementarna : Grosupl je 3:0, 2. kolo: K o n 
s t ruktor : Cementarna 1:0, Grosupl je : Ajdov
ščina 3:0, 3. kolo: Grosupl je : K o n s t r u k t o r 1:0, 
Ajdovščina cementarna 1:8; vrstni red: 
1. Cementarna , 2. Grosupl je , 3. Kons t ruk to r , 
4. Ajdovščina. 

M E D GRADBINCI P R O J E K T DRUGI 
Svoj preizkus so imel i tudi predstavnik i pro

izvodnje. Svoje znanje in spretnost so pokazal i 
z idarj i , opažarji, železokrivci in orodjarji . 
V skupnem seštevku v vseh štirih de lovn ih 
panogah so bi l i najboljši gradbeniki S G P Gro 
suplje, medtem ko pa so organizatorj i vseh 
srečanj zasedli odlično drugo mesto med dese
t imi ek ipami . 

Skupni vrstni red: 1. S G P Grosupl je , 2. 
S G P Projekt (Kranj ) 3. G P T ehn ik a (L jub 
Ijana), 4. Sloveni ja ceste (L jubl jana) , 5. S G P 
Tehn ik (Škofja Loka) , 6. S G P Pr imor je (Ajdov
ščina), 7. G I P Ingrad (Celje), 8. S G P Gradiš 
(L jubl jana) , 9. S G P Gradišče (Cerknica) , 10. 
G P Radl je ( Radl je ob Dravi ) . 

Vrstni red - zidarji: 1. Tehn ik (Skol ja 
Loka ) , 2. Grosupl je , 3. T e h n i k a (L jubl jana) ; 

opažarji: 1. Grosupl je , 2. Projekt, 3. Tehn ik ; 
železokrivci: 1. Grosupl je , 2. S loveni ja ce

ste, 2. Ingrad; 
orodjarji: 1. Gradiš, 2. Projekt, 2. Primorje. 

Besedi lo: D . H u m e r 
Fotografije: F. Perdan 

Pričevanja udeležencev stavk pred 40 leti, objavljena v Glasovi pril<>& 
»40 let« so pritegnila tudi članico federacije Vido Tomšičevo. — Foto: Perdan 

Jelovica bo gradila 
montažne vasi 

Čeprav podrobnosti prezimitvene-
ga načrta porušenega Posočja še 
niso znane, pa je že jasno, da bodo 
napeli vse sile, da nobenega prebi
valca ne bodo izseli l i in ga odtrgali 
od zemlje in živine. Ponekod bodo 
zgradil i tudi večje montažne objek
te, k i bodo namenjeni za prezimitev 
l judi , po dokončni ureditvi stano
vanj pa j ih bodo usposobili za po
trebe krajevne skupnosti , trgovine, 
za potrebe krajevne skupnosti , ku l 
turne dejavnosti in podobno. Jasno 
je tudi , da porušenih vasi ne bodo 
obnavl jal i , temveč bodo poleg ruše
vin postavil i nova naselja — v kate
rih bodo stale montažne hiše in go
spodarski objekti. Če domače delov
ne organizacije ne bodo mogle na
rediti dovolj hiš, j i h bo potrebno 
uvoz i t i in tako do zime zagotoviti 
toplo bivanje vsem prizadetim pre
bivalcem. 

J E L O V S K A HIŠA P R E S T A L A 
S U N K E B R E Z POSLEDIC 

Med slovenskimi delovnimi orga
nizaci jami bosta montažne hiše po
stavl jala Jelovica in Marles. Štab za 
izredne naloge v Je lov ic i je v petek 
skleni l , da bo kolektiv z vsemi moč
mi zagotovil prizadetim ljudem sta
novanja do 15. novembra. 

Izkušenj kolekt ivu Jelovice ne 
manjka. Ze leta 1963 so se izkazal i 
pri gradnji novega Skopja. Letos, 
9. juni ja , pa so v Podbeli postavi l i 
montažno hišo kot prispevek delov
nega kolekt iva Jelovice prizadetim 
prebivalcem in kot primer, kaj lahko 
ponudijo. Čeprav so se ljudje zelo 
zanimal i za montažno gradnjo, na
ročil n i bilo, ker je bi la pomoč pri ob
navl janju podrejena želji, da b i vasi 
ohranile takšne kot so bile. S tem pa 
so se časi za obnovo, seveda vse 
hitreje približevali z imi. Nov i po
tresni sunki pa so takoj spremenili 
miselnost. Medtem ko je potres 
lomi l zidane zidove, kot b i b i l i iz 
lepenke, je jelovška hiša v, Podbeli 
prenesla sunke brez posledic. Prav 
tako dobro so se obdržale tudi jelo-
vške hiše, k i so j i h postavi l i v slo
venski Benečiji. 

Jelovica bo postavila v Posočju 
150 montažnij i hiš. P r i tem velja 
opozorit i , da bo posebno nalogo 
imela gradbena operativa, k i bo 
pripravl jala temelje. Do 25 sep
tembra, to je do konca tega tedna, 
bodo v Jelovic i pr ipravi l i že prv ih 
15 hiš za postavitev. 

POMOČ SE ZBIRA 
V jeseniški občini so se odločili, da 

bodo pomagali tudi na terenu. 
Danes bo odpotovala v breginjski 
kot skupina gradbenih delavcev, k i 
bo s sabo peljala tudi vse potrebne 
stroje. Pomagala bo pri rušenju in 
odstranjevanju ruševin. V skupini je 
nekaj več kot 25 delavcev iz Pro
jekta, Save, Gradisa, Kov inar ja in 
Viator ja . Mehanizaci jo bodo do 
Mosta na Soči prepeljali z železnico, 
k i bo prevoz opravila zastonj. 

Občinski s indikalni svet Jesenice, 
pa je pozval vse osnovne organiza
cije, da poskrbijo, da se bo v vseh 
delovnih kolekt iv ih takoj sklenil 
prv i krog akcije zbiranja pomoči 
v višini enodnevnega zaslužka. 
H k r a t i pa so pozval i vse delovne 
organizacije, da za Posočje delajo še 
eno prosto soboto, pomagajo pa naj 
po svojih možnostih tudi z gradbe
n im materialom. Enak poziv so na 
delovne l judi naslovi l i tud i drugi 
ObSS. 

De lovn i kolektiv E l a na iz Begunj 
pa je soglasno odločil, da bodo delali 
prosto soboto in zaslužek nameni l i 

k o i pomoč Posočju, pomoč pa bodo 
nudi l i tudi v drugih obl ikah. Ce bo 
potrebno, bodo pomagali pri odstra' 
njevanju ruševin in gradnji hiš, P r l* 
spevali bodo gradbeni material »n 

podobno. Da bi bi la pomoč čimbolj 
učinkovita, bodo navezali stike s 

predstavniki krajevnih skupnosti n a 

potresnem področju. Delavc i E l a n a 

so tudi predlagali, da bi posamez n e 

občine prevzele skrb za obnovo P 0 ' 
sameznih krajev na Primorskem-

D a bodo delali še eno prosto so
boto za Posočje, so se odločili tu r f l 

delavci v N i k u Železniki, Orodne^ 
kovaštvu v Pol janah in Etikef 1 

v Žireh. Delavci podjetja Vodovod >z 

Kran j a pa so se odpovedali sina 1' 
kalnemu izletu in denar, ki bi ga P 0 ' 
rabi l i v ta namen, bodo poslali rep11' 
bliškemu štabu za odpravljanje P 0 : 
sledic v Posočju. Prispeval i so 10.0W 
dinarjev. 

Občinski s indikalni svet v Tržiču 
je prispeval za Posočje vsa prosta 
sredstva, k i se zbirajo za solida r ' 
nostno financiranje osnovnih org*' 
nizacij s indikata, in sicer 10.000 di
narjev. Pozval je tudi vse TOZL*' 
družbene organizacije, društva ,.rI 

ustanove, naj ves denar, ki ga imaJ° 
v skladih za razne izlete in piknike« 
namenijo za prizadeto prebivalstvo-
V ta namen naj prispevajo t u ( 1 1 

denar, k i ga imajo v skladih skup" e 

porabe za razne oblike nesolidan 
nostne pomoči. 

V akcijo zbiranja pomoči so se 
vključili tudi akt iv is t i R K . Iz r a ' 
dovljiške občine sporočajo, da s ° 
člani R K in drugi občani 
Radovl j ic i prispevali že 36.000 dina 1" 
jev, v Gorjah 26.670 dinarjev, v Be
gunjah 22.525 dinarjev, v Lesc«*?1 

17.000 dinarjev, v K r o p i 13.400 -O* 
narjev, v Zasipu in Podhomu 
dinarjev, na Bledu in Bohinjski &y 
10.000 dinarjev, v Mošnjah 7.445 di
narjev, Srednji vasi 6.240 dinarjev, 
na Kopr i vn iku in Gorjušah 4.115 de
narjev. M i za r Franc Hudovernik J e 

sam prispeval 1.000 dinarjev. 
Sol idarnostni akci j i so se pridru

žili tudi člani Lovske družine ^1 
lovica Radovl j ica, k i so zbrali 3.0W 
dinarjev. Združenje prostovoljcev-
borcev za severno mejo iz Radov
ljice je prispevalo 1.200 dinarjev. , 

Med najbolj akt i vn imi pri zbifa^ 
nju pomoči so b i l i člani 0 0 s i n ' 
d ikata Psihiatrične bolnišnice BegV' 
nje, k i so prispevali 10.000 din. 
sklada skupne porabe pa so d a 

18.000 dinarjev. L. Bogataj 

Sporočilo repub' 
liškega odbora 

R K 
Ker številni občani in de
lovni • ljudje postavljaj 0 

vprašanja, kam lahko na
kazujejo prispevke za P°" 
moč prizadetim ob ponov
nem potresu, republiški od' 
bor Rdečega križa Slove
nije v dogovoru z repubb' 
škim štabom za c iv i ln 0 

zaščito ponovno obveš* a 

občane, da naj denarne p r l " 
t spevke nakazujejo na *> r° 

račun: 50103-678-51579 " 
republiški odbor Rdečega 
križa Slovenije, Ljubljana« 
Mirje 19 z oznako: Z a 

pomoč prizadetim v P ° " 
sočju. j 


